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Innkalling er sendt til:   
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Aud Dagmar Ramdal LEDER IF-SP 
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MEDL IF-SV 

Stefan Hansen MEDL IF-V 
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Møtet starter kl. 09:00 i Kommunestyresalen i Leksvik kommunehus. Møtet varer til ca. kl. 
13:00. Det kan hende at møte varer noe lenger, dersom behandlingen av den første saken 
krever mer tid.  
 
Tid Type 

sak 
Tema Medvirkende Merknad 

PS Ungdomstrinnstrukturen i 
Indre Fosen kommune 

09:00-11:30 

PS Lokal forskrift om 
skolekretsgrenser 

Laila H. Bragstad 

11:30-12:00  Lunsj  
12:00-12:30 PS Organisering av 

bibliotekarer i 
kombinasjonsbibliotek i 
Indre Fosen  

 

12:30-12:45 PS Folkehelsearbeid i Indre 
Fosen kommune 

 

12:45-13:00 DR Åpen post  

Finn Yngvar Benestad er 
dessverre forhindret fra å 
møte pga. gravferd i nær 
familie.  

 
PS = politisk sak, DR = drøftingssak 
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Saksnr Sakstittel  Lukket 
PS 10/18 Ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune  
PS 11/18 Lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune 

- 2018 
 

PS 12/18 Organisering av bibliotekarer i kombinasjonsbibliotek i Indre 
Fosen 

 

PS 13/18 Folkehelsearbeid i Indre Fosen kommune  
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                 Saksframlegg 
Saksnr Utvalg Møtedato 
10/18 Oppvekstutvalget 25.05.2018 
 Kommunestyret 07.06.2018 

 

Saksbehandler: Finn Yngvar Benestad 
Arkivsak: 2018/4678 
Dato: 18.05.2018 
 
Vedlegg: 

1 Utredning av ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune. Høringsdokument med 
frist 7. mai 2018 

2 Oversikt over innkomne høringsuttalelser om ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen 
kommune 

Ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune  
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
 

1. Antall skoler med ungdomstrinn i Indre Fosen reduseres fra fem til tre. 
2. Dagens ungdomstrinn i Stadsbygd og Vanvikan skolekretser overføres til Åsly skole 

så snart Åsly skole er klargjort til å ta imot ungdomstrinnselevene fra disse 
skolekretsene. Dette tilsvarer alternativ d i utredningen om ungdomstrinnstrukturen i 
Indre Fosen kommune. 

3. Prosess for å klargjøre Åsly skole igangsettes umiddelbart. 
4. Lokal forskrift om skolekretsgrenser endres i tråd med kommunestyrets vedtak. 

 
 
 

Disse alternativene er utredet: 

Alternativ a: Beholde dagens struktur med ungdomstrinn ved fem skoler.  
Alternativ c1: Slå sammen Vanvikan og Stadsbygd til én ungdomsskole, med skolested i 
Vanvikan. Kommune vil da få fire grunnskoler med ungdomstrinn.  
Alternativ c2: Slå sammen Vanvikan og Stadsbygd til én ungdomsskole, med skolested på 
Stadsbygda. Kommune vil da få fire grunnskoler med ungdomstrinn. 
Alternativ d: Slå sammen Vanvikan, Stadsbygd og Åsly til én ungdomsskole. Indre Fosen 
kommune får da tre grunnskoler med ungdomstrinn.  
 

Oppsummering: 
 
Rådmannen redegjør i saksutredningen for hvorfor det anses som det beste alternativet å 
samle ungdomstrinnselevene fra Stadsbygd, Vanvikan og Åsly skolekretser på Åsly skole 
(alternativ d i ungdomstrinnsutredningen). I en tid der kommuneøkonomien strammes inn, er 
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det viktig at vi – når det er mulig – velger løsninger som er økonomisk gunstige, samtidig 
som de kan bidra til økt kvalitet på tjenestetilbudet. Dette er det muligheter for dersom vi 
velger alternativ d.  

Etter at utredningen ble lagt ut på høring, er det kommet fram to forhold som gjør at alternativ 
d framstår tydeligere som det beste alternativet rent økonomisk.  

1. Beregningene av utbyggingskostnadene for alternativene a, c1 og c2 tar 
utgangspunkt i dagens elevtall. Beregningene er elevbaserte, slik at en økning i 
elevtall på f.eks. 10 prosent, vil gi 10 prosent økning i utbyggingskostnadene for alle 
disse alternativene. Mulighetsstudien for Åsly skole, som ligger til grunn for 
kostnadsberegningene av alternativ d, har allerede tatt høyde for en betydelig 
elevtallsøkning på ungdomstrinnet ved Åsly. Denne skjevheten i beregningsmåten 
kom dessverre ikke fram i utredningsdokumentet. Det vil være uklokt å bygge nye 
skoler som ikke gir rom for noen elevtallsøkning. Hvis vi tar høyde for en 10 prosent 
økning i elevtallet i alle fire alternativ, vil forskjellen i utbyggingskostnader mellom 
alternativ a (dagens struktur) og alternativ d (samling av ungdomstrinnene på Åsly) 
utgjøre 25 mill. kr. Dette utgjør ca. 1,3 mill. kr i årlige finanskostnader.  

2. Fra 1. august 2018 innføres en lærernorm i norske skoler, som sier noe om hvor 
mange elever det kan være per lærer i den ordinære undervisningen på skolene. 
Sammen med lærernormen følger en kalkulator, som viser om kommunens skoler 
oppfyller normen, og hvor mange årsverk man er i manko eller i overskudd. 
Lærernormkalkulatoren viser at vi med dagens ungdomstrinnstruktur bruker 4,6 
lærerårsverk utover normkravet på de tre ungdomstrinnene som er gjenstand for 
denne utredningen. Dette tilsvarer årlige lønnskostnader på 3 mill. kr. Jo større 
elevmasse man har, jo lettere er det å tilpasse gruppestørrelsen til det optimale, både 
ut fra pedagogiske og økonomiske hensyn.   

Foreldrene og de ansatte ved Stadsbygd og Vanvikan skoler ønsker ikke å slå sammen 
ungdomstrinnene til større virksomheter. Elevene er mer åpne for å komme over i større 
skolemiljø. Det er noe forskningsmessig belegg for å si at det faglige utbyttet øker med 
skolestørrelsen. Samtidig er det en tendens til at elevene føler seg mindre knyttet til de større 
skolene. Det finnes noe forskningsmessig belegg for å si at svært små bygdeskoler gir noe 
bedre muligheter for godt samspill mellom skole og lokalsamfunn og for å integrere 
lokalsamfunnet i skolens læringsaktiviteter.  

Rådmannen begrunner sin konklusjon ut fra økonomiske og skolefaglige hensyn. Det er 
plusser og minuser ved alle alternativer. Rådmannens begrunnelse er gjengitt på de siste 
sidene i dette saksframlegget.  
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Saksutredning: 

Bakgrunn for saken 

Bakgrunnen for at Oppvekstutvalget og Formannskapet høsten 2017 ba rådmannen om å 
sette i gang et arbeid for å utrede framtidig skolestruktur i Indre Fosen kommune, var bl.a. at 
man anså det som svært mye å ha fem ungdomsskoler i en kommune med 10 000 
innbyggere, selv om geografien er stor. 

Fellesnemnda i Indre Fosen fattet i møte 5. oktober 2017 slikt vedtak i sak 61/2017.  

Det settes i gang et utredningsarbeid om framtidig skolestruktur i Indre Fosen kommune. 
Utredningsarbeidet skal ha fokus på både kvalitet og økonomi.  

1. Følgende tema skal utredes:  
a. Ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune.  
b. Ev. justering av skolekretsgrensene i Indre Fosen kommune. Styringsgruppa 

får mandat til å spesifisere oppdraget til administrasjonen.  
2. Følgende styringsmodell velges til dette arbeidet:  

a. Oppvekstutvalget er styringsgruppe for utredningsarbeidet.  
b. Det oppnevnes ei referansegruppe med representasjon fra berørte parter. 

Ungdomsrådet skal være representert i denne gruppa.  
c. Det utpekes en prosjektleder for utredningsarbeidet. Administrasjonen kan 

oppnevne ei prosjektgruppe som støtter prosjektleder i det daglige arbeidet 
med utredningen.  

d. Det skal sikres god involvering av elever og foreldre gjennom hele prosessen.  
3. Arbeidet med utredningen avsluttes innen 01.02.2018 og utredningen legges ut på 

høring sammen med forslag til lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen 
kommune i minst seks uker, med frist 23.03.2018 (fredag før påske).  

4. Vedtak om framtidig skolestruktur fattes i kommunestyret innen utgangen av april 
2018. 

Oppvekstutvalgets arbeid med oppdraget er beskrevet i utredningens kapittel 1.2, og gjentas 
ikke her.  

Utredningen om ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune og lokal forskrift om 
skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune ble sendt ut på bred høring 5. februar. 
Høringsfristen ble satt til 7. mai.  

Utredningen om ungdomstrinnstrukturen har skapt stort engasjement. Det er arrangert 
storforeldremøter både i Vanvikan og på Stadsbygda i løpet av høringsperioden, og det kom 
inn 45 høringsuttalelser. Høringsuttalelsene er samlet på denne lenken: 
http://einnsyn.fosendrift.no/indrefosen/RegistryEntry/Case?caseId=2100. Uttalelsene ligger i 
den rekkefølgen de kom inn til postmottaket. Som vedlegg til dette saksframlegget følger en 
oversikt med et kort sammendrag av alle høringsuttalelsene. I oversikten er uttalelsene 
sortert i denne rekkefølgen:  

1. Elevrådene og ungdomsrådet 
2. De ansattes fagforeninger 
3. Foreldrerådenes arbeidsutvalg (FAU) og samarbeidsutvalg på skolene (SU) 
4. Politiske partier 
5. Frivillige lag og organisasjoner 
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6. Andre samfunnsaktører 
7. Enkeltpersoner 

Det er brukt samme navn på avsender i oversiktsdokumentet som i den fullstendige lista over 
dokumentene på einnsyn  

Vi gjør oppmerksom på at det som vedlegg til høringsuttalelsen fra FAU ved Stadsbygd skole 
følger en utskrift av samtlige 202 svar fra FAU sin spørreundersøkelsene blant foreldrene på 
Stadsbygda. Dette er et dokument på 206 sider. FAU ønsker at det skal være tilgjengelig for 
beslutningstakerne, siden mange har brukt kommentarfeltet i spørreundersøkelsen til å 
begrunne sitt standpunkt. FAU har sammenfattet undersøkelsen i sin høringsuttalelse.  

Organisering av saksframlegget 

Denne delen av saksframlegget er organisert på samme måte som 
ungdomstrinnsutredningen, med ny kunnskap om og kommentarer og henvisninger til 
høringsuttalelsene om følgende tema:  

1. Utbyggingskostnader  
2. Skyssbehov 
3. Ressurser til drift, herunder lærernormen 
4. Kvalitet, herunder rekruttering, elevenes faglige miljø, forholdet til videregående 

skole, elevstemmen, ansattstemmen, foreldrestemmen, samfunnsstemmen, 
folkehelse og infrastruktur 

5. Rådmannens konklusjon med begrunnelse 

 

1. Utbyggingskostnader 

Som det går fram av kapittel 3 i utredningen, har kommunen engasjert to arkitektfirma for å 
estimere utbyggingskostnadene ved de ulike alternativene.  

Arkitektene VIS-À-VIS AS har beregnet utbyggingskostnadene knyttet til alternativ a, c1 og 
c2.  

Eggen Arkitekter AS har laget mulighetsstudien og kostnadsberegningen for Åsly skole ved 
valg av alternativ d.  

Alle beregningene er utført uten tanke på kroppsøvingsarealer. Det forutsettes at det er 
tilstrekkelige kroppsøvingsarealer i idrettshallene i alle de aktuelle bygdene for de ulike 
alternativene. I og med at det nå er vedtatt å lokalisere ny videregående skole på 
havnetomta i Vanvikan, er det ikke behov for å legge til kostander til gymsal i alternativene a 
og c1. Dette er rettet opp i tabellen nedenfor.  

Resultatene av beregningene framkommer av tabellen. Prisene er uten mva og løst inventar, 
men inkludert utomhusarbeid, prosjektering og administrasjon mm. Det er valgt passivhus-
standard i alle beregninger. Kvadratmeterprisen for nybygg er satt til 30 000 kr. For nærmere 
spesifikasjoner, se vedlegg til utredningsdokumentet, kapittel 9.1 og 9.2.  

Utbyggingskostnad, mill. kr. Alternativ Antall 
elever  

Kostnad 
nybygg a c1 c2 d 
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Alternativ Antall 
elever 

Kostnad 
nybygg

Utbyggingskostnad, mill. kr.

a c1 c2 d

1-7 Vanvikan 119 69,0   69,0 69,0 

1-10 Vanvikan  163 87,7 87,7    

1-10 Vanvikan +  
8-10 Stadsbygd i 
Vanvikan 

251 119,5  119,5   

1-7 Stadsbygd 180 82,0  82,0  82,0 

1-10 Stadsbygd 268 133,1 133,1    

1-10 Stadsbygd +  
8-10 Vanvikan på 
Stadsbygd 

312 148,5   148,5  

8-10 Stadsbygd + 8-
10 Vanvikan på Åsly 

526 52,1    52,1 

Sum utbyggingskostnad, mill. kr. 220,8 201,5 217,5 203,1 
(Elevtall per 1. januar 2018) 

Med tallene justert for gymsal, ser vi at c1 og d er de rimeligste alternativene, mens 
alternativene c2 og a ligger ca. 15 mill. kr høyere i pris. Dette er grove overslag, all den tid 
det ikke foreligger tegninger for alternativene a, c1 og c2. Det er kun kostnadsoverslaget for 
alternativ d som er basert på en konkret tegning.  

Det er svært vesentlig å være klar over at tabellen over viser utbyggingskostnadene for 
alternativene a, c1 og c2 med dagens elevtall. Skolene skal stå der i minst 50 år, og 
elevtallene svinger. Det er ikke mer enn tre år siden Stadsbygd skole hadde nærmere 289 
elever (5 prosent flere elever enn i dag). Og med de utsiktene vi har for befolkningsøkning 
både i Vanvikan (med ny videregående skole) og Stadsbygd (spesielt hvis Fosen-brua 
realiseres), vil det være uklokt å bygge helt ned til dagens elevtall. Det er en svakhet ved 
utredningen at denne betraktningen ikke kom med fra starten. Utbyggingskostnadene for en 
utvidelse av ungdomstrinnskapasiteten ved Åsly skole er basert på en mulighetsstudie, der 
det er tatt høyde for en betydelig elevtallsøkning. Eggen Arkitekter AS skisserer en 
ungdomstrinnsfløy på Åsly skole med totalt tolv klasserom og seks garderober, hver på 63 
m2, fem grupperom på til sammen 155 m2 og annet fellesareal på til sammen 140 m2.  

Dersom alle skolene skal planlegges for å gi rom for en økning i elevtallet, vil 
utbyggingskostnadene stige. Prisen på alternativ a bygd for en elevtallsøkning på 10 prosent, 
vil øke fra 220,8 mill. kr til 242,9 mill. kr. Tilsvarende tall for c1 og c2 er hhv. 221,7 mill. kr og 
239,0 mill. kr. Det er kun alternativ d som allerede har tatt høyde for å ta imot langt flere 
ungdomstrinnselever, uten at kostnaden stiger på ungdomstrinnsdelen.  

Dette er synliggjort i tabellen nedenfor. Tabellen viser utbyggingskostnader dersom en skal 
bygge ut for å kunne møte en elevtallsøkning på 10 prosent: 
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Utbyggingskostnad, mill. kr. Alternativ Antall 
elever 
+ 10 % 

Kostnad 
nybygg a c1 c2 d 

1-7 Vanvikan 131 75,6   75,6 75,6 
1-10 Vanvikan  179 96,5 96,5    
1-10 Vanvikan +  
8-10 Stadsbygd i 
Vanvikan 

276 131,5  131,5   

1-7 Stadsbygd 198 90,2  90,2  90,2 
1-10 Stadsbygd 295 146,4 146,4    
1-10 Stadsbygd +  
8-10 Vanvikan på 
Stadsbygd 

343 163,4   163,4  

8-10 Stadsbygd + 8-
10 Vanvikan på Åsly 

579 52,1    52,1 

Sum utbyggingskostnad, mill. kr. 242,9 221,7 239,0 217,9 
(Elevtall per 1. januar 2018 pluss 10 prosent) 

Alternativ d og c1 er fremdeles de rimeligste, men nå har avstanden til c2 og a økt til ca. 20 
mill. kr. Utbyggingskostnadene for alternativ d er 25 mill. kr lavere enn alternativ a nå man tar 
høyde for en elevtallsøkning på 10 % på alle skolene. Dette tilsvarer ca. 1,3 mill. kr i årlige 
finansutgifter.  

Mulighetsstudien for utvidelse av Åsly skole viser følgende kostnader:  
Nybygg: 33,1 mill. kr; innredning sokkeletasje: 9,7 mill. kr; ombygging: 9,3 mill. kr.  
De høye ombyggingskostnadene (ca. 18 % av overslaget) skyldes bl.a. at man har flyttet 
spesialrommene fra 1. etasje ned i sokkeletasjen. Det er godt mulig at det kan finnes 
alternative løsninger, med lavere ombyggingskostnader. Samtidig er det viktig å passe på at 
det er tilstrekkelig kapasitet på spesialrom for hele skolens elevmasse.  

2. Skyssbehov 

Skysskostnad, kr per år  
Alternativ a c1 c2 d 
Andel skysselever på ungdomstrinnet 49 % 71 % 59 % 81 % 
Sum skysskostnader, kr per år 3,9 mill. 4,4 mill. 4,1 mill.  4,7 mill. 

 

Det er ikke overraskende at alternativ d – å flytte alle ungdomstrinnselever fra Vanvikan og 
Stadsbygd til Åsly – gir den høyeste årlige driftsutgiften til skoleskyss. Andelen av 
ungdomstrinnselever som vil ha rett på skoleskyss, varierer mellom 49 prosent i alternativ a 
og 81 prosent i alternativ d. Med dagens busspriser utgjør forskjellen mellom alternativ a og 
d i årlige skyssutgifter nærmere 1 mill. kr.  

Det er for tidlig å vite noe om hvilke nye bussruter som må eller kan etableres ved de ulike 
alternativene. Når det er mange elever som skal transporteres over samme strekning, antar 
rådmannen at vil bli satt opp direkteruter på flere av strekningene.  
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Flere høringsinstanser peker på at alternativ c1 er gunstig med tanke på organisering av 
skoleskyssen, fordi Fylkestinget nylig har vedtatt å plassere ny videregående skole i 
Vanvikan. Denne skolen vil bidra til at det etableres skyssruter til Vanvikan fra alle 
kommunens bygder. Dermed vil det være helt naturlig å kople ungdomstrinnselevene på 
denne skyssen. Dette er et godt poeng, spesielt hvis videregående skole og ungdomstrinnet 
har samme start- og sluttidspunkt. Dersom videregående skole – som i dag – starter tidligere 
på dagen enn grunnskolene, kan man også se for seg at bussene som har fraktet 
videregående elever til Vanvikan, kan ta med seg ungdomsskoleelever på returen.  

Kommentar om svømmekjøring 
Siden det kun er svømmebasseng ved en av de berørte skolene (Stadsbygd skole), vil det 
komme utgifter til å frakte elevene til og fra svømmeundervisningen – uansett hvilket 
alternativ som velges. I dag reiser elevene ved Åsly skole til Stadbsbygda på 
svømmeundervisning, mens Vanvikan-elevene drar til Pirbadet.  

Flere høringsinstanser påpeker at utgifter til svømmekjøring blir lavest ved valg av alternativ 
c2, og størst ved valg av alternativ c1 og d. Med disse alternativene vil alle elevene på 
ungdomstrinnet måtte fraktes til og fra svømmeundervisning. I forhold til de daglige utgiftene 
til skoleskyss, utgjør utgiftene til svømmekjøring en liten prosentandel (5-6 % av 
skyssbudsjettet for skolene i Indre Fosen kommune i 2018). Litt avhengig av hvordan man 
organiserer svømmeundervisningen, vil denne prosentandelen trolig øke noe.  

3. Ressurser til drift  

Lærernormen 

Fra og med skoleåret 2018-19 har Stortinget vedtatt å innføre en norm for lærertetthet på 
skolenivå i norske grunnskoler. Normen for lærertetthet er satt til  

 16 elever på 1-4. trinn (gjennomsnittstall for de fire årskullene) 
 21 elever på 5.-7. trinn (gjennomsnittstall for de tre årskullene) 
 21 elever på 8.-10. trinn (gjennomsnittstall for de tre årskullene).  

Fra og med skoleåret 2019-2020 endres normtallene til 15, 20 og 20. Normen for lærertetthet 
er basert på antall elever per lærer i ordinær undervisning. Ressurser til spesialundervisning 
og undervisning i særskilt norsk regnes ikke med. 

For å bistå skoler og skoleeiere med å beregne hvor mange årsverk til undervisning de 
trenger for å oppfylle normen, har Utdanningsdirektoratet utviklet en lærernormkalkulator. 
Denne kalkulatoren var ikke offentliggjort da utredningen om ungdomstrinnstrukturen i Indre 
Fosen ble sendt ut på høring. Kalkulatoren forteller skolene hvor mange årsverk til 
undervisning de trenger for å oppfylle normen, ev. hvor mye bemanning skolene har utover 
normkravet.  

Tallene for skolene i Indre Fosen kommune viser at alle våre skoler ligger over normen på 
alle hovedtrinn. I tabellen nedenfor har vi satt opp tallene for ungdomstrinnene ved de tre 
aktuelle skolene som er berørt av denne saken. 

Skole Antall elever på 
ungdomstrinnet 

Elever per 
lærer i ordinær 
undervisning 

Undervisnings
årsverk utover 

normkravet 

Kostnad for 
årsverk utover 

normkravet 
Åsly 141 19,0 0,9 585 000 kr 
Stadsbygd 88 19,7 0,4 260 000 kr 
Vanvikan 44 9,5 3,3 2 145 000 kr 
Sum 273  4,6 2 990 000 kr 
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I høyre kolonnene synliggjøres hva lærertetthet utover normkravet innebærer økonomisk.  

Lærernormen er en minimumsgrense for lærertetthet i den ordinære undervisningen. Det er 
ikke noe pedagogisk poeng å komme så nær lærernormen som mulig. For den pedagogiske 
virksomheten er det viktig å ha stor grad av fleksibilitet, slik at man kan tilpasse 
gruppestørrelsen etter behov. Men med tanke på skolenes og kommunens økonomi er det 
ønskelig med en lærertetthet som ligger så tett opp til lærernormen som mulig.  

I utredningsdokumentet er det satt inn en oversikt over pedagogisk grunnbemanning med de 
ulike alternativene. Denne tabellen er unyansert, og gir ikke den samme innsikten i denne 
problemstillingen som det den nye kalkulatoren for lærernormen gir oss.  

Skolens elevtall og fordelingen av elever på de ulike trinnene, avgjør hvor stort behovet er for 
lærere til ordinær undervisning. Tabellen viser oss dette: 

 På mellomstore skoler kan det være vanskelig å få gruppestørrelser som nærmer seg 
normen. Hvis man – som på Vanvikan skole – har klassetrinn på rundt 15 elever, er 
dette for mange elever til at to klassetrinn kan slås sammen. Gruppestørrelsen i den 
ordinære undervisningen på denne skolen er 9,5 elever per lærer. Det er kostbart å 
drive skoler med så små elevgrupper. Lærernormkalkulatoren beregner at Vanvikan 
skole har 3,3 undervisningsårsverk mer enn normkravet på ungdomstrinnet. På grunn 
av størrelsen på elevkullene, er det ikke enkelt å unngå dette. På ungdomstrinnet har 
Vanvikan skole lønnsutgifter som er mer enn 2 mill. kr. høyere enn om man i den 
ordinære undervisningen kunne ha organisert elevene i grupper med et gjennomsnitt 
på normtallet. På Stadsbygd skole er gruppestørrelsen på ungdomstrinnet nær 
lærernormen. Her har man kullstørrelser som gjør dette mulig. 

 På store skoler er det større muligheter for fleksibilitet, og lettere å danne elevgrupper 
der man utnytter lærerressursene på en god og effektiv måte. Åsly skole har derfor 
klassegrupper på ungdomstrinnet som nærmer seg lærernormen.  

Ved å slå sammen Vanvikan og Stadsbygd skoler, vil man få elevkull på størrelse med 
elevkullene på Åsly skole. Det kan gi større fleksibilitet enn i dag. Størst mulighet for å kunne 
danne elevgrupper som ligger så nær lærernormen som mulig, har man likevel hvis man slår 
sammen ungdomstrinnene ved alle de tre skolene. Det er da man virkelig kan snakke om at 
det ligger en økonomisk gevinst i å endre på strukturene. Hvis man kom opp mot dagens 
lærernorm på ungdomstrinnet for de tre skolene samlet, ville det bety en årlig innsparing på 
bortimot 3 mill. kr til den ordinære undervisningen på skolen – uten at dette går utover 
kvaliteten i elevenes opplæringstilbud. 

Mange av høringsinstansene uttrykker bekymring for at elevene ikke blir sett av de voksne 
på store skoler. Lærernormen sørger for at ingen skoler kan kjøre med så store elevgrupper, 
at enkeltelevene forsvinner i den store massen. En gjennomsnittlig elevgruppestørrelse på 
rundt 20 elever i ordinær undervisning, regnes for å være optimal.  

4. Kvalitet 

Rekruttering 

I flere høringsuttalelser hevdes det at fagmiljøet på skoler som mister ungdomstrinnet, vil bli 
utarmet. Med den nye utdanningsordningen for allmennlærere, der studentene må velge å 
studere 1-7-pedagogikk eller 5-10-pedagogikk, er man redd for at det blir vanskelig å få tak i 
lærere til rene barneskoler. De nye studieordningene har ikke eksistert lenge nok til at vi har 
noen erfaring med dette, men rådmannen ser at det kan ligge en fare her. Når det er sagt, er 
i så fall ikke Indre Fosen den eneste kommunen i landet som vil få dette problemet. Av 
landets 2 867 grunnskoler er 1 636 rene barneskoler, 738 kombinerte barne- og 
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ungdomsskoler og 493 rene ungdomsskoler. Det betyr at 57 prosent av landets grunnskoler 
er rene barneskoler. (Kilde: SSB Fakta om utdanning 2017 – nøkkeltall fra 2015, side 21.) 

Mange av høringsuttalelsene fra Vanvikan nevner at nærheten til Trondheim er viktig for 
rekruttering av lærere til skolen. I dag er tolv av lærerne ved Vanvikan skole bosatt på den 
andre siden av fjorden. Mange av disse har pendlet i en årrekke. Man er redd for at det vil 
svekke rekrutteringen av lærere til skolen om det ikke er ungdomstrinn ved skolen.  

Rådmannen mener at frykten for at fagmiljøet ved rene barneskoler skal utarmes, er litt 
vanskelig å forstå. Det er begynneropplæringa som er den viktigste fasen i barnets 
skolegang, og det er på de laveste trinnene vi trenger de dyktigste pedagogene. Det blir ikke 
rett overfor barneskolelærere om en hevder at en er avhengig av et ungdomstrinn på skolen 
for å få tak i fagpersoner med god innsikt i didaktikk og pedagogisk arbeid på barnetrinnet.  

Rådmannen fastholder sitt standpunkt om at det vil være lettere å rekruttere faglig sterke 
ungdomstrinnslærere til en stor enn til en liten skole. Det vil bare være i helt særlige tilfeller 
at en godt kvalifisert lærer vil søke seg til en skole der han eller hun risikerer å være alene 
om sitt fag. De aller fleste lærere med god faglig og didaktisk kompetanse – og det er dem vi 
vil ha i Indre Fosen kommune – ønsker å komme til en jobb der de kan utvikle seg hver 
eneste dag i et arbeidsfellesskap med andre. Nyutdannede lærere med god kompetanse 
søker gjerne større fagmiljø der de kan samarbeide med flere lærere innen sitt fagfelt, for å 
få den daglige støtten de trenger for å utvikle seg som pedagoger.  

Elevenes faglige miljø 

I utredningsdokumentet er det redegjort for hvordan elevenes valgmuligheter henger 
sammen med skolens størrelse. Vi skal ikke gjenta det her. Men noen av høringsuttalelsene 
belyser interessante sider av dette.  

Akrobaten og Tungtrø barnehager viser til det gode samarbeidet de har med Stadsbygd 
skole, både når det gjelder overgangen fra barnehagen til skolen, og ikke minst gjennom 
arbeidslivsfaget og valgfaget «Innsats for andre». De har faste, ukentlige besøk i 
barnehagen av ungdomstrinnselever i to skoletimer. Fordi avstanden mellom skole og 
barnehage er så kort, rekker elevene å komme seg til og fra barnehagen på få minutter. Det 
er begrenset hvor mange elever hver barnehage kan ta inn. Derfor mener de at det er viktig 
at ungdomstrinnselevene er spredd på skoler over hele kommunen.  

Fransklærer Jan Erik Furunes mener at alle andre alternativer enn alternativ d vil utelukke 
mange valgmuligheter for elevene i mange år framover. Som lektor med fransk mellomfag 
påpeker han at det kun er skoler med rundt 300 elever på ungdomstrinnet som vil kunne gi 
rom for fransk som valgbart fremmedspråk – og sikker flere andre valgmuligheter som vi ikke 
ser omfanget av nå. Han mener at alternativ d kan bidra til et mer variert fagmiljø for elever 
og lærere, uten å øke kostnadene.  

Forholdet til videregående skole 

Høringsuttalelsene fra Vanvikan legger stor vekt på at det nå er vedtatt å bygge ny 
videregående skole i Vanvikan, og at det derfor bør være en ungdomsskole i samme bygd. 
Hvis alternativ a blir valgt, vil det kun være 44 av de 410 ungdomstrinnselevene i kommunen 
(11 prosent), som har direkte nytte av denne nærheten til videregående skole. Med alternativ 
c1 øker prosentandelen til 32. 

Rådmannen finner ikke at nærhet til videregående skole er et avgjørende argument for å ville 
anbefale alternativ a eller c1.   
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Elevstemmen 

Flere av høringsuttalelsene peker på at trygghet og nærhet til oppvekstmiljøet er viktig for 
elevene, selv når de er kommet opp i ungdomsskolealder. Engstelsen til de foresatte er 
knyttet til oppfatninger om at små forhold medfører et tryggere skolemiljø og muligheten for 
bedre faglig oppfølging enn ved store skoler. Noen hevder også at elevene er i en spesielt 
sårbar fase av livet når de er i starten av tenårene, og at de derfor må skånes fra oppbrudd 
og omstilling til nye læringsmiljøer. Man er redd for at elevene ikke skal bli sett om de 
kommer i et større skolemiljø. 

Ungdomsrådet og elevrådene ved skolene har lagt ned en stor innsats for at alle klasser skal 
ha drøftet spørsmålet om ungdomstrinnstruktur før elevrådene fattet sin beslutning.  

Elevrådet ved Stadsbygd skole har rangert de fire alternativene slik: De ønsker aller helst at 
ungdomstrinnet i Vanvikan kommer til Stadsbygda (c2). Dernest ønsker de felles 
ungdomstrinn på Åsly (d). Det er tydelig at elevene på Stadsbygd skole gjerne vil ha flere 
medelever når de kommer til ungdomstrinnet.  

Elevrådet ved Vanvikan skole ønsker å beholde ungdomstrinnet på egen skole, enten ved å 
opprettholde dagens struktur (a), eller ved at Stadsbygd-elevene kommer til Vanvikan (c1).  

Elevrådet ved Åsly skole velger å ikke komme med et konkret svar på hvilket alternativ de vil 
anbefale. Men de sier at de uansett er åpne for og positivt innstilt til at andre elever fra f.eks.  
Stadsbygd og Vanvikan kommer til Åsly.  

Ansattstemmen 

Lærerne ved Stadsbygd og Vanvikan skoler ønsker å beholde dagens skolestruktur, med et 
rikt mangfold og muligheter for vekst i bygdene. Man frykter tap av kvalifiserte lærere og 
verdifulle tradisjoner hvis ungdomstrinnene forsvinner fra skolene. Alternativ a gir minst 
behov for skyss, og gir muligheter for lærere til å arbeide på tvers av hovedtrinnene. Dette er 
en viktig kvalitet i skolene.  

Lærerne ved Vanvikan skole peker på fordelen ved å ha en ungdomsskole på samme sted 
som videregående skole.  

Lærerne ved Åsly skole kommer ikke med en felles uttalelse om hvilket alternativ de anser 
som det beste. De belyser i stedet de fordeler og utfordringer de ser ved alternativ d, som i 
størst grad angår dem. De viser til at et større antall ungdomsskoleelever ved samme skole 
kan gi grunnlag for bl.a. flere språkfag og valgfag, og elevene vil få flere å velge blant når de 
skal finne venner. Lærerne kan samles i større faggrupper på tvers av trinn, og 
rekrutteringen av nye lærere kan bli enklere til en større skole. Lærerne er samtidig bekymret 
for at det med dette alternativet legges til rette for større klasser/elevgrupper, uten at 
bemanning styrkes tilsvarende. Dette kan svekke elevenes læringsmiljø og relasjonene 
mellom elever og lærere. Antall spesialrom må økes for å opprettholde fleksibilitet, sikkerhet 
og kvalitet. I en ev. videre planlegging påpekes viktigheten av at også barnetrinnet blir 
ivaretatt på en tilfredsstillende måte, også i forhold til behov for spesialrom og tilgang til 
krøppsøvingsarealer. Alternativ d vil i realiteten medføre et sterkt behov for ny svømmehall i 
tilknytning til Rissahallen. Lærerne mener at mulighetsstudien fra Eggen Arkitekter AS ikke er 
grundig nok gjennomarbeidet, og at antall klasserom, grupperom og spesialrom må stå i 
forhold til antall grupper som skal ha tilgang. De mener at alternativ d vil bedre kvaliteten på 
opplæring av minoritetsspråklige elever, og at det er en fordel for alle elevene å komme 
nærmere de offentlige tjenestene i kommunen. De ser samtidig ulempen med at flere elever 
får lenger skolevei og økt transportbehov.  
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Utdanningsforbundet Indre Fosen mener at nedleggelse av ungdomstrinn ved en eller to 
skoler kan føre til at disse skolene mister verdifull kompetanse. Lærere som kan arbeide på 
tvers av trinn, gir faglig styrke for hele skolen. Utdanningsforbundet understreker viktigheten 
av at det settes inn store nok administrative ressurser i skolen. De savner at det i 
dokumentet er nevnt hvordan arbeidstakere blir ivaretatt i en ev. omstillingsprosess. De 
krever at de berørte parter blir tatt med i drøftinger i god tid før vedtak som vil berøre fysiske 
endringer og ev. overtallighet og/eller flytting av arbeidssted.  

Fagforbundet Indre Fosen spør hvordan fagmiljøet vil bli på de barneskolene som ikke har 
eget ungdomstrinn. De mener at økonomispørsmålet ikke er godt nok utredet. Sett i et 
folkehelseperspektiv er ungdom lite aktive, og det å kunne gå til skolen er en måte å 
opprettholde daglig aktivitet.  

Rådmannen synes det kommer fram mange gode momenter i uttalelsene fra de ansatte 
gjennom deres fagforeninger. Brukermedvirkning er viktig uansett hvilket 
utbyggingsalternativ som velges. Dersom kommunestyret bestemmer seg for å gå videre 
med alternativ d, er det spesielt viktig at alle berørte parter, inkl. elevråd og ansatte ved de 
tre skolene Stadsbygd, Vanvikan og Åsly, renholdere, vaktmestere, kulturskolelærere og 
Fosen IKT m.fl. medvirker aktivt i planlegging og utforming av skolen. Den mulighetsstudien 
som foreligger, er bare en skisse som synliggjør noen av de mulighetene som fins.  

Det er også viktig at framtidige omstillingsprosesser gjennomføres i tråd med 
Arbeidsmiljøloven § 4-2 tredje ledd, ved at arbeidsgiver sørger for den informasjon, 
medvirkning og kompetanseutvikling som er nødvendig for å ivareta lovens krav til et fullt 
forsvarlig arbeidsmiljø.  

Foreldrestemmen 

FAU ved Stadsbygd skole henviser til en artikkel av forsker Tone H. Sollien om 
sammenhengen mellom skolestørrelse og kvalitet. I artikkelen ser hun på en rekke 
kvalitetsdimensjoner for å finne ut om forskningen har funnet noen sammenheng mellom 
størrelsen på skolen og elevenes faglige utbytte, elevenes sosiale kompetanse, elevenes 
motivasjon for læring, elevmedvirkning, tilpasset opplæring og like muligheter, samarbeid 
med hjemmene og samarbeid med lokalsamfunnet. Artikkelen viser at det er vanskelig å 
trekke bastante konklusjoner ut fra foreliggende nasjonal og internasjonal forskning. 
Funnene antyder at stor skolestørrelse er bedre i forhold til å nå noen av skolens mål, mens 
mindre skoler er bedre med hensyn til å oppnå andre.  

Ett funn er at det er noe forskningsmessig belegg for å si at det faglige utbyttet øker med 
skolestørrelsen. Det er imidlertid ikke grunnlag for å si at størrelse i seg selv og alene skaper 
økt faglig utbytte for elevene. Jo større skolen er, jo bedre blir elevenes faglige resultater og 
tilstedeværelse på skolen. Men, samtidig er det en tendens til at elevene føler seg mindre 
knyttet til de større skolene. Det finnes noe forskningsmessig belegg for å si at små 
bygdeskoler gir noe bedre muligheter for godt samspill mellom skole og lokalsamfunn og for 
å integrere lokalsamfunnet i skolens læringsaktiviteter. Den norske forskningen på dette 
området har imidlertid i stor grad omhandlet skoler med under 50 elever. Det vises til 
artikkelen.  

FAU ved Fevåg/Hasselvika skole skriver i sin høringsuttalelse at de mener alternativ d er det 
beste alternativet for ny ungdomsskolestruktur. De synes det er en meget god løsning for 
elevene fra Fevåg/Hasselvika å komme over til Åsly skole når de begynner på 
ungdomstrinnet, og mener det også vil være det beste for elevene fra Vanvikan og 
Stadsbygd å få et miljøskifte mellom barneskole og ungdomsskole.  
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FAU ved Stadsbygd og Vanvikan skoler er ikke av samme oppfatning. FAU ved Stadsbygd 
skole har gjennomført en spørreundersøkelse blant foreldrene på Stadsbygda. 64 prosent av 
de spurte har som første prioritet å beholde dagens skolestruktur (a), mens 25 prosent 
prioriterer en sammenslåing med Vanvikan på Stadsbygda (c2). Åtte prosent prioriterer felles 
ungdomsskole med Vanvikan på Åsly (d), mens kun tre prosent av foreldrene ønsker felles 
ungdomstrinn med Vanvikan i Vanvikan (c1).  

FAU ved Åsly skole har forståelse for at skolestruktur er en vanskelig sak, og registrerer at 
det brukes mange argumenter som ikke handler om elevenes opplæring, men om andre 
lokale forhold. FAU Åsly vektlegger hensynet til elevenes opplæring. Flertallet mener at 
alternativ d er det foretrukne for elevene i Indre Fosen kommune. De mener det vil gi robuste 
elevgrupper både med tanke på elever og lærerkrefter, med flere valgmuligheter både faglig 
og sosialt. Mindretallet vektlegger det helhetlige 13-årige skoleløpet, og ønsker felles 
ungdomsskole for Stadsbygd og Vanvikan i Vanvikan (c1).  

Rådmannen er redd for at skoler med få elever på hvert trinn har en viss sårbarhet i forhold 
til det sosiale samspillet som foregår mellom elevene på samme alderstrinn. I et lite elevmiljø 
vil det være vanskeligere å finne medelever som man deler interesser med, men også færre 
voksne å knytte viktige relasjoner til. Et større elevmiljø gir elevene flere valgmuligheter til å 
få venner og få delta i forskjellige sosiale miljø på skolen.   

Samfunnsstemmen 

Noen frivillige samfunnsaktører og mange enkeltpersoner har kommet med uttalelser i 
saken.  

Stadsbygd Idrettslag er opptatt av at elevene skal være fysisk aktive, og peker på de gode 
idrettsanleggene og svømmebassenget man har på Stadsbygda. De har et godt samarbeid 
med skolen.  

Stadsbygd Skolekorps er det største korpset i kommunen. De er redd for at flytting av 
ungdomstrinnet bort fra Stadsbygda kan få store følger for korpset. De har øvelser rett etter 
skoletid på fredager – et tidspunkt som ikke konkurrerer med andre aktiviteter for elevene. 
Hvis elevene på ungdomstrinnet kommer med buss litt seinere på ettermiddagen, frykter de 
for at det vil gå hardt utover skolekorpset.  

Borgen Bygdeutvikling mener dagens skolestruktur fremmer vekst i alle bygder og tettsteder, 
og er det alternativet som krever minst skyss.  

Hindrum Skilag ønsker en skolestruktur med kort reiseavstand til skole og fritidsaktiviteter 
etter skoletid. 1-10 skole er viktig for fortsatt tilflytting til bygdene.  

Tine Larsen Angvik spør om grunnforholdene ved Stadsbygd skole er undersøkt godt nok. 
Rådmannen har oversendt spørsmålene til arealsektoren i kommunen, som igjen har bedt 
NVE om en redegjørelse. Vi håper at denne redegjørelsen foreligger innen saken skal 
behandles politisk.  

Elisabeth F. Schei savner en konsekvensutredning. FAU ved Stadsbygd skole sendte i mars 
et brev til Oppvekstutvalget, der de ba om at en rekke faglige og samfunnsmessige 
konsekvenser av de ulike alternativene ble utredet. FAU ønsket blant annet belyst hvilke 
konsekvenser en endring i skolestrukturen kunne få for 17. maiarrangementet, bruktbutikken 
og julemarkedet på museet, og hva som vil skje med korpset, idrettslaget og andre 
foreninger, samt samarbeid med lokalt næringsliv mm. dersom skolen mistet 
ungdomstrinnet. Oppvekstutvalget ønsket ikke å bruke store ressurser på å gå i dybden på 
alle tema som var listet opp i brevet fra FAU. En hensikt med å sende utredningen på høring, 
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er nettopp at høringsinstansene kan komme med innspill som belyser hvilke konsekvenser 
en ev. endring vil få for dem.  

Mange av dem som har uttalt seg i saken, mener at muligheten for fritt skolevalg blir uthulet 
hvis alle ungdomstrinnselevene fra Stadsbygd, Vanvikan og Åsly samles på én og samme 
skole. Da blir det bare Mælan og Testmann Minne skoler igjen å velge blant. Disse skolene 
ligger såpass langt unna, at det ikke blir et reelt valg for så mange elever. Til dette vil 
rådmannen si: Vi kan ikke beholde dagens skolestruktur bare for at elevene skal ha mulighet 
for å bytte skole. Det er mange kommuner i Norge som har kun én ungdomsskole. Når 
mulighetene for skolebytte blir mindre, må man bruke desto mere krefter på å skape så gode 
skoler, at et bytte blir mindre aktuelt.  

Asle L. Moholt mener kommunen må tenke langsiktig og økonomisk. Han anbefaler alternativ 
d, men foreslår at man vurderer å ta i bruk Rissa videregående skole som ungdomsskole når 
den videregående skolen blir ledig. Dette er et forslag som rådmannen har vurdert. Men hvis 
man skal legge hele ungdomsskolen til Rissa vgs, har kommunen bygd en stor barne- og 
ungdomsskole på Åsly, som etter noen få år blir stående delvis tom for elever. En deling av 
ungdomstrinnet på to lokaliteter er heller ingen god situasjon, verken for elevene eller for de 
ansatte. Det anbefales derfor å finne annen etterbruk av bygningsmassen til Rissa vgs.  

Folkehelse 

Svært mange av høringsuttalelsene uttrykker bekymring for at det økte behovet for skyss, 
som oppstår hvis man endrer på dagens skolestruktur, ikke bare blir en økonomisk 
belastning for kommunen. Man mener også at det vil føre til økt passivisering av elevene, 
mer kjøring for foreldrene og dermed dårligere folkehelse. Selv om avstandene ikke er 
spesielt store, verken mellom Stadsbygd og Vanvikan, eller mellom disse to bygdene og 
Åsly, er man redd for at det vil gå mye tid på skoleskyssen, siden bussene må kjøre omveier, 
for å få med seg alle elevene.  

Rådmannen er enig med de høringsinstansene som påpeker at folkehelseperspektivet må 
tas med i betraktningen når man skal vurdere hvilken skolestruktur som er den mest 
hensiktsmessige.  

Alle grunnskoleelever som har mer enn fire kilometers avstand mellom hjemmet og skolen, 
har rett på gratis skyss. Med alternativ c1 vil 60 flere elever ha rett på skoleskyss, mens 27 
ekstra elever vil få ha rett på skyss med alternativ c2. Med alternativ d vil 87 ekstra 
ungdomsskoleelever få rett på skyss til skolen. FAU ved Stadsbygd skole mener at økt 
skoleskyss ikke bare fører til at elevene mister fysisk aktivitet på vei til og fra skolen. 
Skoleskyssen vil også ta en betydelig del av ungdommenes tid, slik at tid til trening kommer i 
andre rekke, etter at leksene er gjort.  

Rådmannen har ikke tall som viser hvor mange av ungdomstrinnselevene på skolene som 
kjøres til skolen av sine foreldre, eller hvor mange som betaler selv for å sitte på med 
skolebussen. Det rådmannen vet, er at det kom sterk kritikk fra FAU ved flere av skolene, da 
nye retningslinjer for skoleskyssen – med forslag om å redusere skoleskysstilbudet for 
ungdomstrinnselever – var ute på høring. Det var liten forståelse den gangen for at elevene 
kunne gå og sykle langs alternative traseer, for å unngå trafikkfarlige punkter på skoleveien.  

Infrastruktur 

Som nevnt tidligere, er det bare Stadsbygd av de tre skolene som har svømmebasseng.  

Stadsbygd skole har tilgang til stor kunstgressbane og snart en friidrettsbane, som kan 
brukes både til undervisning og i friminuttene. Sparebankhallen brukes av skolen til 
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innendørs kroppsøving og enkelte andre arrangementer. Stadsbygd skole har også mulighet 
til å leie Stadsbygd samfunnshus til sine tilstelninger. Samfunnshuset ligger vegg i vegg med 
skolen. Flere av høringsuttalelsene fra Stadsbygda legger stor vekt på disse fortrinnene, som 
de mener er rigget for å serve en 1-10 skole. 

Vanvikan skole leier Vanvikanhallen til kroppsøving. Dette er en stor hall, med innendørs 
kunstgressbane og håndballbane. Skolen har per i dag ingen store utendørsanlegg.   

Åsly skole leier Rissahallen og den nye basishallen til kroppsøving. Skolen har egen 
ballbinge og tilgang til stor kunstgressbane og en noe amputert friidrettsarena på skolens 
område.  
 

5. Rådmannens konklusjon med begrunnelse 

Det er mange hensyn som skal veies opp mot hverandre i denne saken. Etter en 
helhetsvurdering mener rådmannen at det alternativet som ut fra pedagogiske, 
samfunnsmessige og økonomiske grunner er det beste for Indre Fosen kommune i framtida, 
er alternativ d. Dette alternativet innebærer at man samler ungdomstrinnene fra Stadsbygd, 
Vanvikan og Åsly skolekretser på Åsly skole i Rissa sentrum. Dette valget begrunnes slik: 

a. Vi får en ungdomsskole med ca. 90 elever per årstrinn. Dette er en god kullstørrelse i 
forhold til deling i ulike typer undervisningsgrupper. Med denne størrelsen på 
ungdomstrinnet er det størst sjanse for å komme i nærheten av den nye 
lærernormen, som gjelder for alle skoler fra og med 1. august 2018.  

b. Elevene vil ha et stort tilfang av medelever, og sjansen for å finne klassekamerater og 
voksne som en kan utvikle gode og nære relasjoner med, vil øke.   

c. Elevenes valgmuligheter vil være store i språkfag, arbeidslivsfag og valgfag. Et 
ungdomstrinn på nærmere 300 elever vil muliggjøre framtidige valg som vil være 
umulige å gjennomføre på skoler med halve dette elevtallet. 

d. Det blir et stort og bredt fagmiljø for det pedagogiske personalet, med rundt 40 lærere 
på ungdomstrinnet. Det vil være lettere å rekruttere nye ungdomstrinnslærere til en 
skole med et stort og mangfoldig fagmiljø.  

e. Ungdomstrinnet blir stort nok til at en kan få en stor grad av profesjonalisering av 
viktige funksjoner i skolen, slik som karriereveileder/rådgiver, sosiallærer og 
koordinator av det spesialpedagogiske arbeidet på skolen. Tilbudet om 
skolehelsetjeneste vil også kunne økes opp til et tilfredsstillende nivå.  

f. Åsly skole har gode fasiliteter som kulturhus. Disse vil ungdomstrinnselevene nyte 
godt av. Blant annet huser Åsly skole kommunens hovedbibliotek, og har en flott 
kultursal som vil kunne romme hele det nye ungdomstrinnet. Skolen har også et 
auditorium med plass til 90 elever. Dette har plass til et helt årstrinn på 
ungdomstrinnet.  

g. Mulighetsstudien utarbeidet av Eggen Arkitekter AS viser at det er mulig å utvide 
ungdomstrinnets størrelse, uten at dette vil gå på bekostning av skolens særpreg og 
gode bygningsmessige kvaliteter. Selv om det i mulighetsstudien er regnet inn et 
romslig areal for å gi plass til en fordobling av antall ungdomstrinnselever, er dette det 
rimeligste utbyggingsalternativet. Skolen vil ha kapasitet til å øke elevtallet uten nye 
utvidelser.  

h. Plassering av en stor ungdomsskole i kommunesenteret gir lett tilgang til et rikt og 
variert nærings- og samfunnsliv.  
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i. Åsly har store utearealer og gode utendørs idrettsanlegg. Det er god kapasitet i 
Rissahallen og den nye basishallen.  

Det følger noen ulemper med dette alternativet. Disse er: 
j. Det mangler svømmebasseng i Rissa sentrum. 
k. Skyssbehovet og skyssutgiftene blir størst med dette alternativet, i og med at 81 

prosent av ungdomstrinnselevene i de tre skolekretsene vil være avhengige av skyss 
til skolen.  

l. Skolen havner ikke i samme bygd som videregående skole når ny videregående 
skole bygges i Vanvikan.  

Rådmannen er av den klare oppfatning at fordelene beskrevet i punktene a – i er langt større 
enn ulempene beskrevet i punktene j – l.
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1 Innledning 
Oppvekstutvalget i Indre Fosen ba i møte 31. august 2017 rådmannen om å sette i gang et arbeid 
for å utrede framtidig skolestruktur i Indre Fosen kommune. 

1.1 Fellesnemndas vedtak om utredningsarbeidet 
Fellesnemnda i Indre Fosen fattet i møte 5. oktober 2017 slikt vedtak i sak 61/2017: 

Det settes i gang et utredningsarbeid om framtidig skolestruktur i Indre Fosen kommune. 
Utredningsarbeidet skal ha fokus på både kvalitet og økonomi.  

1. Følgende tema skal utredes:  
a. Ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune.  
b. Ev. justering av skolekretsgrensene i Indre Fosen kommune. Styringsgruppa får 

mandat til å spesifisere oppdraget til administrasjonen.  
2. Følgende styringsmodell velges til dette arbeidet:  

a. Oppvekstutvalget er styringsgruppe for utredningsarbeidet.  
b. Det oppnevnes ei referansegruppe med representasjon fra berørte parter. 

Ungdomsrådet skal være representert i denne gruppa.  
c. Det utpekes en prosjektleder for utredningsarbeidet. Administrasjonen kan 

oppnevne ei prosjektgruppe som støtter prosjektleder i det daglige arbeidet med 
utredningen.  

d. Det skal sikres god involvering av elever og foreldre gjennom hele prosessen.  
3. Arbeidet med utredningen avsluttes innen 01.02.2018 og utredningen legges ut på høring 

sammen med forslag til lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune i minst 
seks uker, med frist 23.03.2018 (fredag før påske).  

4. Vedtak om framtidig skolestruktur fattes i kommunestyret innen utgangen av april 2018. 

1.2 Styringsgruppas arbeid med utredningen 

1.2.1 Valg av alternativer som skal utredes 
I møte 24. oktober 2017 fattet oppvekstutvalget vedtak om at følgende alternativer skal utredes:  

 Alternativ a: Beholde dagens struktur med ungdomstrinn ved alle fem skoler. Indre Fosen 
kommune fortsetter da med fem grunnskoler med ungdomstrinn.  

 Alternativ b: Slå sammen Testmann Minne og Vanvikan til én ungdomsskole, og 
Stadsbygd og Åsly til én ungdomsskole. Mælan skole røres ikke. Indre Fosen kommune vil 
da få tre grunnskoler med ungdomstrinn.  

 Alternativ c: Slå sammen Vanvikan og Stadsbygd til én ungdomsskole, og la resten være 
urørt. Indre Fosen kommune vil da få fire grunnskoler med ungdomstrinn.  

 Alternativ d: Slå sammen Vanvikan, Stadsbygd og Åsly til én ungdomsskole, og la 
Testmann Minne og Mælan være urørt. Indre Fosen kommune får da tre grunnskoler med 
ungdomstrinn  

Utvalget ønsket at det legges mest arbeid i alternativene a, c og d. 

1.2.2 Antall alternativ reduseres 
I oppvekstutvalgets møte 16. november vedtok utvalget følgende: 
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 Utvalget ønsker å engasjere Eggen Arkitekter AS til å gjennomføre en 
mulighetsstudie/skisseprosjekt og kostnadsberegning av alternativ d: å samle 
ungdomstrinnselevene fra Vanvikan, Stadsbygd og Åsly på Åsly skole.  

 Utvalget ønsker ikke å legge ned ressurser i en mulighetsstudie av alternativ b: å samle 
ungdomstrinnselevene fra Vanvikan og Testmann Minne på én skole og 
ungdomstrinnselevene fra Åsly og Stadsbygd på én skole.  

 Kostnadsberegning av alternativene a og c utføres med erfaringstall og tabellberegninger 
basert på elevtall og kvadratmeterpriser.  

1.2.3 Tidsplan 
Da oppvekstutvalget møttes 16. november, var man nettopp blitt klar over at Fellesnemnda for 
Trøndelag fylke trolig ville utsette behandlingen av spørsmålet om lokalisering av videregående 
skole i Vanvikan til våren 2018. Oppvekstutvalget vedtok at dette ikke skulle føre til forsinkelser i 
utredningsarbeidet om ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune. Kommunestyrets vedtak 
er at det skal tas endelig stilling til ungdomstrinnstruktur innen utgangen av april 2018. Dette er av 
hensyn til framdriften i utbygging av Stadsbygd skole. Det har gått ut melding til de fem 
entreprenørene som er prekvalifisert til bygging av Stadsbygd skole, om at prosessen er lagt på is 
til det er fattet endelig vedtak om ungdomstrinnstruktur i Indre Fosen kommune i løpet av april 
2018. Denne prosessen bør ikke bli ytterligere forsinket.  

I Kommunestyret 8. februar 2018 ble det vedtatt at endelig behandling av ungdomstrinnstrukturen 
utsettes til etter Fylkestingets vedtak om lokalisering av videregående skole i Indre Fosen. 
Fylkestingets møte er 25.-26. april 2018. Høringsfristen utsettes dermed fra 18. mars til 7. mai, 
Oppvekstutvalgets behandling flyttes til 22. mai og Kommunestyrets endelige vedtak fattes i møte 
7. juni 2018. 

1.2.4 Møter med berørte parter 
I møte 20. desember 2017 vedtok Oppvekstutvalget i Indre Fosen at prosjektledelsen – i stedet for 
å etablere en referansegruppe – skal avholde egne møter i første halvdel av januar 2018 med  

 Utdanningsforbundet i Indre Fosen 
 Samarbeidsutvalgene ved hver av de involverte skolene (Vanvikan, Stadsbygd og Åsly) 
 Indre Fosen ungdomsråd 

Dette vil sikre en mye tettere dialog med de berørte partene, enn om de skulle stille med en 
representant i ei referansegruppe. Samarbeidsutvalget (SU) er skolenes øverste rådgivende organ 
og her er alle partene i skolen representert: elever, foreldre, undervisningspersonalet, andre tilsatte 
og to representanter fra kommunen, hvor rektor skal være den ene, og den andre er oppnevnt av 
oppvekstutvalget. Samarbeidsutvalgene har rett til å uttale seg om alle saker som angår skolen.  

I løpet av høringsperioden vil det også bli avholdt eget møte med tillitsvalgte fra Delta og 
Fagforbundet. Prosjektledelsen blir også med på møter i regi av FAU og skolene om utredningen.  

1.2.5 Høring 
I Oppvekstutvalgets møte 1. februar 2018 vedtok utvalget å sende utredningen om 
ungdomstrinnstrukturen ut på høring sammen med forslag til Forskrift om skolekretsgrenser i Indre 
Fosen kommune, Disse to dokumentene hører uløselig sammen. Endringer i det ene dokumentet 
vil føre til endringer i det andre.  
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Det kreves minst seks ukers høring før endring av lokale forskrifter. Etter at Kommunestyret vedtok 
å utsette sin behandling av den lokale forskriften til 7. juni, blir høringsperioden på hele 13 uker: 5. 
februar – 7. mai 2018.   

1.2.6 Vedtak 
Oppvekstutvalget vil i møte 22. mai 2018 fremme sin innstilling til Kommunestyret. Kommunestyret 
fatter endelig vedtak i saken 7. juni 2018.  
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2 Presentasjon av de ulike alternativene 

2.1 Alternativ a: Dagens struktur 
Med alternativ a opprettholdes dagens skolestruktur. Indre Fosen kommune vil med alternativ a få 
fem grunnskoler med ungdomstrinn.  

 Fevåg/Hasselvika skole. Skolen opprettholdes som 1-7 skole. Skolen har 42 elever i dag. 
Skolen er i rimelig god forfatning, selv om det er noen utfordringer med tilgjengeligheten i 
bygget (manglende universell utforming). Det foreligger ingen planer om store investeringer 
i Fevåg/Hasselvika skole, og skolen er ikke med videre i dette utredningsarbeidet.  

 Mælan skole. Skolen er under rehabilitering og nybygging, og arbeidet avsluttes til jul i 
2018. Skolen har 84 elever i dag. Av disse går 36 på ungdomstrinnet. Mælan skole inngår 
ikke i det videre arbeidet i denne utredningen.  
 

 Stadsbygd skole. Skolen har 268 elever i dag. Av disse går 88 på ungdomstrinnet.  
Ny skole er under planlegging på samme tomt som den gamle skolen. Planarbeidet er 
kommet langt, og fem entreprenører er allerede prekvalifisert for å konkurrere om 
oppdraget. Prekvalifiseringen gjelder bygging av 1-7 skole, men dersom man ender opp 
med å vedta alternativ a, er det ingen ting i veien for å utvide oppdraget til å gjelde en 1-10 
skole, uten å måtte kjøre en ny runde med prekvalifisering. Skolen ligger i umiddelbar 
nærhet av svømmehall og ny idrettshall.  

 Testmann Minne skole. Skolen har 300 elever i dag. Av disse går 101 på ungdomstrinnet.  
Den langsiktige planen er å flytte skolen over i lokalene til Leksvik videregående skole, når 
det blir etablert en ny videregående skole for Indre Fosen i Vanvikan. Det må påregnes 
renovering av videregående skoles lokaler og noe påbygg for å få plass til 300 elever. 
Den nye plasseringen er i umiddelbar nærhet av Leksvikhallen og den nye flerbrukshallen 
med svømmebasseng.  

 Vanvikan skole. Skolen har 163 elever i dag. Av disse går 44 på ungdomstrinnet.  
Det planlegges å bygge ny skole i Vanvikan. Dersom videregående skole overtar 
grunnskoletomta, må det finnes ny tomt til Vanvikan skole. Det kan bli nødvendig å bygge 
ny gymsal, dersom skolen ikke plasseres i umiddelbar nærhet av Vanvikanhallen. Det er 
ingen svømmehall i Vanvikan. 

 Åsly skole. Skolen har 394 elever i dag. Av disse går 141 på ungdomstrinnet. Åsly skole er 
ungdomsskole for elevene fra Åsly, Fevåg/Hasselvika og de elevene fra Skaugdalen 
Montessoriskole som har Åsly som sin nærskole.  
Åsly skole sto ferdig i mai 2016. Skolen har plass til inntil 600 elever, med 60 elever per 
klassetrinn. Den ble planlagt med tanke på at barneskoleelevene fra Skaugdalen og 
Fevåg/Hasselvika skulle ha plass ved skolen.  
Det vil ikke bli gjort endringer i Åsly skole ved valg av alternativ a.  
Skolen ligger i umiddelbar nærhet av Rissahallen og den nye basishallen. Det er ingen 
svømmehall i Rissa sentrum.  

2.2 Alternativ b: Testmann + Vanvikan på Testmann, Stadsbygd + Åsly på Åsly 
Dette alternativet innebærer å samle ungdomstrinnselevene fra Testmann Minne og Vanvikan på 
én ungdomsskole (i Leksvik), og ungdomstrinnselevene fra Stadsbygd og Åsly på én 
ungdomsskole (på Åsly). Indre Fosen kommune vil med alternativ b få tre grunnskoler med 
ungdomstrinn. Alternativ b får følgende konsekvenser: 
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 Stadsbygd skole. Det bygges ny 1-7 skole, på samme tomt som den gamle skolen. Med 
dagens elevtall vil skolen ha 180 elever. Skolen ligger i umiddelbar nærhet av svømmehall 
og ny idrettshall.  

 Testmann Minne skole. Skolen utvides for å gi plass til ungdomstrinnselevene fra 
Vanvikan. Skolen vil få kull på 45-55 elever på hvert klassetrinn på ungdomsskolen. Med 
dagens elevtall vil skolen ha 344 elever fra første til tiende trinn. Den langsiktige planen er 
å flytte skolen over i lokalene til Leksvik videregående skole, etter at det er etablert en ny 
videregående skole i Vanvikan. Det må påregnes renovering av videregående skoles 
lokaler og et påbygg for å få plass til alle elevene. Den nye plasseringen for Testmann 
Minne skole er i umiddelbar nærhet av Leksvikhallen og den nye flerbrukshallen.  

 Vanvikan skole. Det bygges ny 1-7 skole. Med dagens elevtall vil skolen ha 119 elever. 
Dersom videregående skole overtar grunnskoletomta, må det finnes ny tomt til Vanvikan 
skole. Det kan bli nødvendig å bygge ny gymsal, dersom skolen ikke plasseres i 
umiddelbar nærhet av Vanvikanhallen. Det er ingen svømmehall i nærheten av skolen. 

 Åsly skole. Skolen utvides for å gi plass til ungdomstrinnselevene fra Stadsbygd. Skolen 
vil få kull på rundt 75-80 elever per klassetrinn på ungdomsskolen. Med dagens elevtall vil 
skolen ha 482 elever fra første til tiende trinn. Skolen ligger i umiddelbar nærhet av 
Rissahallen og den nye basishallen. Dersom det vedtas å plassere videregående skole i 
Vanvikan, blir det god kapasitet til kroppsøving for alle elever i eksisterende idrettsbygg. 
Det er ingen svømmehall i nærheten av skolen.  

Oppvekstutvalget har valgt å ikke kostnadsberegne de ulike punktene i alternativ b, da dette etter 
utvalgets oppfatning er det minst aktuelle alternativet. Det skyldes blant annet at det er lang 
avstand mellom Vanvikan og Leksvik (30 km). Alternativ b er ikke ytterligere behandlet i denne 
utredningen. Ungdomsrådet sa i vårt møte med dem 17. januar 2018 at de anser alternativ b som 
et meget aktuelt alternativ, som de gjerne hadde ønsket at man hadde utredet videre. Dette får ev. 
komme som en bestilling fra styringsgruppa ved en senere anledning.  

2.3 Alternativ c1, Vanvikan + Stadsbygd i Vanvikan 
Alternativ c1 innebærer å samle ungdomstrinnselevene fra Vanvikan og Stadsbygd på én 
ungdomsskole og plassere dette ungdomstrinnet i Vanvikan. De andre skolene berøres ikke av 
dette alternativet. Indre Fosen kommune vil med dette valget få fire grunnskoler med 
ungdomstrinn. Alternativ c1 får følgende konsekvenser utover de som allerede er beskrevet over: 

 Stadsbygd skole. Det bygges ny 1-7 skole, på samme tomt som den gamle skolen. Med 
dagens elevtall vil skolen ha 180 elever.  

 Vanvikan skole. Det bygges ny 1-10 skole. Skolen vil få kull på rundt 45 elever på hvert 
klassetrinn på ungdomsskolen. Med dagens elevtall vil skolen ha 251 elever fra første til 
tiende trinn. 

2.4 Alternativ c2, Vanvikan + Stadsbygd på Stadsbygd 
Alternativ c2 innebærer å samle ungdomstrinnselevene fra Vanvikan og Stadsbygd på én 
ungdomsskole og plassere dette ungdomstrinnet på Stadsbygd. De andre skolene berøres ikke av 
dette alternativet. Indre Fosen kommune vil med dette valget få fire grunnskoler med 
ungdomstrinn. Alternativ c2 får følgende konsekvenser utover de som allerede er beskrevet over: 
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 Stadsbygd skole. Det bygges ny 1-10 skole på samme tomt som den gamle skolen. 
Skolen vil få kull på rundt 45 elever per klassetrinn på ungdomsskolen. Med dagens elevtall 
vil skolen ha 312 elever fra første til tiende trinn.  

 Vanvikan skole. Det bygges ny 1-7 skole. Med dagens elevtall vil skolen ha 119 elever.  

Dersom videregående skole plasseres i Vanvikan, vil det med dette alternativet ikke være noen 
skole med ungdomstrinn i samme bygd som videregående skole.  

2.5 Alternativ d: Vanvikan + Stadsbygd + Åsly på Åsly 
Alternativ d innebærer at Åsly skole blir ungdomsskole for alle elever fra Fevåg/Hasselvika, 
Stadsbygd, Vanvikan og Åsly skolekretser, inkl. de elevene fra Skaugdalen Montessoriskole som 
har disse skolekretsene som sine nærskolekretser. Indre Fosen kommune vil med dette valget få 
tre grunnskoler med ungdomstrinn. Alternativ d får følgende konsekvenser utover de som allerede 
er beskrevet over: 

 Stadsbygd skole. Det bygges ny 1-7 skole, på samme tomt som den gamle skolen. Med 
dagens elevtall vil skolen ha 180 elever.  

 Vanvikan skole. Det bygges ny 1-7 skole. Med dagens elevtall vil skolen ha 119 elever.  
 Åsly skole. Skolen utvides for å gi plass til ungdomstrinnselevene fra Stadsbygd og 

Vanvikan. Skolen vil få kull på ca. 90 elever per klassetrinn på ungdomsskolen. Med 
dagens elevtall vil skolen ha 526 elever fra første til tiende trinn.  

Dersom videregående skole plasseres i Vanvikan, vil det ikke være noen skole med ungdomstrinn 
i samme bygd som videregående skole.  

2.5.1 Mulighetsstudie Åsly 
Siden alternativ d forutsetter ombygging av en eksisterende og helt ny skole, vedtok 
Oppvekstutvalget å engasjere Eggen Arkitekter AS til å foreta en mulighetsstudie med alternative 
skisser for utvidelse av Åsly skole. Skissene er basert på at skolens kapasitet skal økes med 50 
ungdomsskoleelever per årstrinn.  

Åsly skole ble oppført med et udisponert areal i sokkeletasjen på ca. 500 m2. Dette arealet skal 
utnyttes ved økning av elevtallet. Skolen er planlagt med et «hjerte» bestående av bibliotek, 
kantine, aula/musikk/kulturskole og auditorium. Dette ønsker man å bevare.  

Økning av antall elever og lærere krever:  

• Nye undervisningsarealer for 150 elever som kan oppdeles i 6 enheter, med tilhørende 
elevgarderober, grupperom og fellesarealer.  

• Nye lærerarbeidsplasser for ca. 20 lærere med tilhørende møterom, printerrom, mm.  

Ved økning av antall elever på ungdomstrinnet vil skolens arealer bli presset når det gjelder:  

• Bespisning i kantine 
Forslag til løsning: Kantinas kapasitet økes ved å bygge dekke over det høye rommet 
mellom aula og musikkrommet (35 m2) og videre gi tilgang til det som er personalrom i dag 
(71 m2).  

• Spesialrom til natur- og miljøundervisning, men også musikkrom og formingsrom 
Forslag til løsning: Spesialromskapasiteten økes med et ekstra undervisningsrom for bl. a. 
natur- og miljøundervisning.  
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• Personalrom  
Forslag til løsning: Personalrommet flyttes til arealet der ungdomsskolelærerne har hatt 
sine kontorplasser. Dette blir i nærheten av barnetrinnslærernes kontorplasser. 
Ungdomstrinnslærerne får sine kontorplasser i andre etasje i ungdomstrinnsfløyen.  

• Utearealer 
Forslag til løsning: Åsly skole har gode utearealer og ligger ved et større idrettsanlegg som 
kan benyttes av elevene på dagtid. Utomhusanlegget er planlagt med utesoner med 
aktiviteter tilhørende de tre hovedalderstrinnene.  

Eggen Arkitekter utarbeidet tre skisseforslag, A, B og C, som er utført i henholdsvis én, to og tre 
etasjer. Skisseforslag C er det mest interessante forslaget. Denne skissen viser et påbygg i tre 
etasjer, som vil oppfattes som en helt naturlig forlengelse av det eksisterende bygget. Dette 
alternativet setter det minste fotavtrykket. Ungdomstrinnet fordeles over første og andre etasje i 
den fløyen av skolen som går nedover mot Rissa sentrum. Elevgarderober og grupperom 
plasseres i nærheten av klasserommene. Spesialrom for naturfag og kunst- og håndverk flyttes 
ned i sokkeletasjen. Det etableres en ny trappeforbindelse mellom alle etasjer, men ikke ny heis.  
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3 Utbyggingskostnader 
Sivilarkitekt Jan Vidar Monsen i Arkitektene VIS-À-VIS AS har beregnet utbyggingskostnadene 
knyttet til de ulike alternativene a, c1 og c2. Monsen er allerede er engasjert av kommunen som 
faglig rådgiver for planleggingen av nye Stadsbygd skole, og har lang og bred erfaring med 
prosjektering, tegning og kostnadsberegning av skolebygg. Følgende alternativer er 
kostnadsberegnet basert på erfaringstall per m2: 

 Ny skole i Vanvikan for dagens elevtall på 1.-7 trinn (119 elever) 
 Ny skole i Vanvikan for dagens elevtall på 1.-10. trinn (163 elever) 
 Ny skole i Vanvikan for dagens elevtall på 1.-10. trinn + 8.-10. trinn fra Stadsbygd (251 

elever) 
 Ny skole på Stadsbygd for dagens elevtall 1.-7. trinn (180 elever) 
 Ny skole på Stadsbygd for dagens elevtall 1.-10. trinn (268 elever) 
 Ny skole på Stadsbygd for dagens elevtall på 1.-10. trinn + 8.-10. trinn fra Vanvikan (312 

elever) 

Eggen Arkitekter AS v/sivilarkitektene Vebjørg Ekseth og Iver Corneil har laget mulighetsstudien 
og kostnadsberegningen for Åsly skole ved valg av alternativ d. Eggen tegnet Åsly skole for noen 
få år siden og kjenner skolen ut og inn.  

Alle beregningene er utført uten tanke på kroppsøvingsarealer. Det forutsettes at det er 
tilstrekkelige kroppsøvingsarealer i idrettshallene i alle de aktuelle bygdene for de ulike 
alternativene.  

Resultatene av beregningene framkommer av tabellen nedenfor. Prisene er uten mva og løst 
inventar, men inkludert utomhusarbeid, prosjektering og administrasjon mm. Det er valgt 
passivhus-standard i alle beregninger. Kvadratmeterprisen for nybygg er satt til 30 000 kr. For 
nærmere spesifikasjoner, se vedlegg i kapittel 9.1 og 9.2.  

Utbyggingskostnad, mill. kr. Alternativ Antall 
elever 

Kostnad 
nybygg a c1 c2 d 

1-7 Vanvikan 119 69,0   69,0 69,0 
1-10 Vanvikan  163 87,7 97,5*    
1-10 Vanvikan + 8-10 
Stadsbygd i Vanvikan 

251 119,5  129,3*   

1-7 Stadsbygd 180 82,0  82,0  82,0 
1-10 Stadsbygd 268 133,1 133,1    
1-10 Stadsbygd + 8-10 
Vanvikan på 
Stadsbygd 

312 148,5   148,5  

8-10 Stadsbygd + 8-10 
Vanvikan på Åsly 

526 52,1    52,1 

Sum utbyggingskostnad, mill. kr. 230,6 211,3 217,5 203,1 
(Elevtall per 1. januar 2018) 

* Dersom nye Vanvikan skole må bygges på en annen tomt enn den dagens skole ligger på, vil det 
påløpe kostnader utover de som går fram av denne tabellen. I beregningene ligger det ikke inne 
utgifter til kjøp av tomt. En annen plassering vil sannsynligvis også medføre kostnader til ny gymsal 
i Vanvikan. Utgifter til tomtekjøp og ny gymsal til den nye grunnskolen vil komme, uansett hvilket 
av de foreslåtte alternativene som velges. Dersom alternativ a eller c1 blir valgt, vil det trolig være 
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behov for en dobbel gymsal i Vanvikan. Merutgiften mellom vanlig gymsal og dobbel gymsal (9,8 
mill. kr., se tabellen under) er derfor lagt inn i regnestykket som viser investeringsbehov ved disse 
to alternativene. 

I samtalen med Samarbeidsutvalget ved Vanvikan skole kom det fram at lærerne på de laveste 
trinnene savner en gymsal. De opplever at Vanvikanhallen er for stor for de yngste elevene.  

3.1 Ny gymnastikksal i Vanvikan 
Arkitektene VIS-A-VIS har gitt oss følgende tall for ulike typer gymsal/hall som kan bygges i 
tilknytning til en skole i Vanvikan. Gymsalens/hallens størrelse vil avhenge av hvor mange elever 
som kommer til å gå på Vanvikan skole.  

I beregninger av pris har vi brukt 28 000 kr per m2 for gymnastikksal og 26 000 kr per m2 for hall. 

Type sal Størrelse Gard./ 
dusjer 

Andre rom Tak-
høyde 

Totalt 
areal 

Pris 
mill. kr. 

Vanlig gymsal 10*20 m 2 Apparatrom, lager etc. 5,0 m 450 m2 12,6  
Dobbel gymsal 20*20 m 4 Dommer/instruktør-

garderobe, 
apparatrom, lager etc. 

5,0 m 800 m2 22,4  

Volleyballhall 16*24 m 6 Dommer/instruktør-
garderobe, 
apparatrom, lager etc. 

7,0 m 900 m2 23,4  

Flerbrukshall 25*45 m 8 Dommer/instruktør-
garderobe, 
styrketreningsrom, 
apparatrom, lager etc. 

7,0 m 1 800 m2 46,8  

Kommentar: 
Volleyballhall og flerbrukshall gir mulighet for tippemidler. 

Dersom alternativ a eller c1 blir valgt, med ungdomstrinn ved skolen i Vanvikan, vil det trolig være 
behov for en dobbel gymsal i Vanvikan. Merutgiften mellom vanlig og dobbel gymsal (9,8 mill. kr.) 
er derfor lagt inn i regnestykket som viser investeringsbehov ved de ulike alternativene.   

 

  

30



 
13 

4 Skoleskyssbehov ved de ulike alternativene 
Den totale kostnaden for grunnskoleskyss i 2017 var på totalt kr 5 863 267 for Leksvik og Rissa 
kommuner. Leksvik kommune hadde sine avtaler med Fylkesbilene i Nord-Trøndelag, mens Rissa 
kommune hadde avtaler med AtB.  

Fra og med 1. januar 2018 overtok AtB ansvaret for skoleskyssen for hele Trøndelag fylke. Det ble 
samtidig vedtatt nye takstsoner for kollektivtilbudet i fylket. Dette omfatter imidlertid ikke 
grunnskoleskyssen. Her må vi forholde oss til egne takster. Dette er en fast takst inntil 4 km, og så 
betaler vi per km etter det. Allikevel vil det gamle takstsystemet og det ny gi omtrent de samme 
utgiftene for vår kommune.  

Antallet skysselever kan variere fra år til år ved de forskjellige skolene. Tallene for kostnad som vi 
har brukt i denne utredningen er gjennomsnittlig kostnad per skysselev i Rissa kommune i 2017 på 
kr. 9 135 per elev. Vi tar forbehold om eventuelle endringer i takst som måtte komme i forbindelse 
med omleggingen av kollektivtilbudet i nye Trøndelag fylke. 

Når det gjelder eventuelle endringer av skolekretsgrensene, vil ikke dette påvirke skyssbehovet 
totalt i særlig grad. Eventuelle endringer vil komme i utkanten av allerede eksisterende grenser. 
Dermed vil de elevene som påvirkes av dette uansett ha behov for skoleskyss til en eventuell ny 
nærskole. 

Skysskostnad, kr per år Alternativ Antall 
elever 

Antall 
skysselever a c1 c2 d 

Vanvikan 1-7 119 37 338 000 338 000 338 000 338 000 
Vanvikan 8-10 44 17 155 000    
Stadsbygd 1-7 180 104 950 000 950 000 950 000 950 000 
Stadsbygd 8-10 88 28 256 000    
Åsly 1-7 253 151 1 379 000 1 379 000 1 379 000 1 379 000 
Åsly 8-10 141 89 813 000 813 000 813 000  
Vanvikan + 
Stadsbygd 8.-10 (i 
Vanvikan) 

132 105  959 000   

Vanvikan + 
Stadsbygd 8-10 (på 
Stadsbygd) 

132 72   659 000  

Vanvikan + 
Stadsbygd + Åsly (i 
Rissa) 

273 221    2 019 000 

Andel skysselever 
på ungdomstrinnet 

  49 % 71 % 59 % 81 % 

Sum skysskostnader, kr per år 3 891 000 4 439 000 4 139 000 4 686 000 
(Elevtall per 1. januar 2018) 

 Det er ikke overraskende at alternativ d – å flytte alle ungdomstrinnselever fra Vanvikan og 
Stadsbygd til Åsly – gir den høyeste årlige driftsutgiften til skoleskyss. Ved å sentralisere 
ungdomsskolen, vil andelen elever som blir avhengige av skoleskyss, bli høyere enn det vi har i 
dag. Prosentandelen varierer mellom 49 prosent i alternativ a (dagens situasjon) og 81 prosent i 
alternativ d (alle ungdomsskoleelevene fra Vanvikan, Stadsbygd og Åsly samles på Åsly).  
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Vi kan derfor ikke se på dette separat, men se det i sammenheng med alle de andre variablene i 
utredningen. 

I møtene med Utdanningsforbundet og samarbeidsutvalgene ved Stadsbygd og Vanvikan skole 
uttrykkes det bekymring for at elevenes livskvalitet blir redusert når en større andel elever vil være 
avhengige av buss for å komme til ungdomsskolen. Det vil gå med mye tid for å komme seg til og 
fra skolen. Og selv om avstandene ikke er spesielt store, verken mellom Stadsbygd og Vanvikan, 
eller mellom disse to bygdene og Åsly, er man redd for at det vil gå mye tid på transporten, siden 
bussene må kjøre omveier, for å få med seg alle elevene.  

Vi har i denne utredningen ikke gått inn på hvilke nye bussruter som må eller kan etableres ved de 
ulike alternativene. Men vi regner med at det er såpass mange elever som skal transporteres ved 
de ulike alternativene, at det vil kunne settes opp direkteruter på flere av strekningene. En justering 
av kretsgrensene mellom Vanvikan og Leksvik ved valg av alternativ c2 og d kan føre til redusert 
reiseavstand og reisetid for et mindre antall elever.  

 

 

  

32



 
15 

5 Ressurser til drift 

5.1 Hvordan skal ungdomsskolene organiseres?  

Skoleeier har stor frihet til fordele elevene i klasser/grupper på bakgrunn av behovene ved den 
enkelte skole. 

Hva som vil være tillatt og tilrådelig i det enkelte tilfelle, må bedømmes ut fra en forsvarlig 
skjønnsmessig avveining. I denne sammenheng bør man bl.a. vurdere hva som faglig og sosialt vil 
være det beste for den enkelte elev. Hensynet til inkluderende opplæring må tillegges stor vekt. 

Samtidig må man vurdere både formålet bak lovens hovedregel (om å sikre et arbeidsfellesskap 
mellom alle elever uavhengig av hva som ellers skiller) og de særlige behov som gjør seg 
gjeldende i det enkelte tilfelle. 

Det er presisert i loven at inndelingen av elever i grupper til vanlig ikke skal skje etter 

 faglig nivå 
 kjønn 
 etnisk opprinnelse 

Loven bruker uttrykket «til vanlig». Unntaksvis kan slike kriterier brukes helt eller delvis, men det er 
viktig at skoleeier kan vise til tungtveiende grunner til at en slik inndeling er ønskelig ut fra 
elevenes behov. 

Organiseringen i klasser eller basisgrupper uten faste begrensninger er en alternativ 
organisasjonsform, og kan i det konkrete tilfelle innebære både flere og færre antall elever i 
gruppene enn det som følger av tidligere regler om klassedelingstall. Det er imidlertid en vesentlig 
begrensning som innebærer at gruppen ikke må være større enn hva som er 

 pedagogisk forsvarlig 
 sikkerhetsmessig forsvarlig 

Hva som er pedagogisk forsvarlig i den konkrete opplæringssituasjonen må vurderes 
skjønnsmessig. Det vil for eksempel kunne avhenge av elevsammensetning, der det er lagt vekt på 
både individuelle og kollektive egenskaper og aldersblanding. Videre vil forutsetningene til og 
antall pedagoger ha betydning. Temaet det skal gis opplæring i, hva slags arbeidsform som blir 
benyttet og de fysiske rammebetingelsene vil også ha betydning. 

Hva som konkret ligger i begrepet sikkerhetsmessig forsvarlig er på tilsvarende måte noe som 
må vurderes skjønnsmessig. Det avgjørende er om den enkelte lærer, som er ansvarlig for 
gruppen, kan ivareta tilsynsoppgaven på en tilfredsstillende måte. 

Det legges som sagt få føringer fra statlig hold i forhold til hvor mye som skal tildeles skolene av 
forskjellige ressurser. Mye er overlatt til skoleeier. Føringene legges stort sett i særavtaler mellom 
stat og hovedorganisasjonene og skoleeier og de lokale interesseorganisasjonene. De føringene 
som ligger til grunn i denne rapporten er: 

Opplæringslova § 9 
Kvar skole skal ha ei forsvarleg fagleg, pedagogisk og administrativ leiing. 
Opplæringa i skolen skal leiast av rektorar. Rektorane skal halde seg fortrulege med den 
daglege verksemda i skolane og arbeide for å vidareutvikle verksemda. Den som skal tilsetjast 
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som rektor, må ha pedagogisk kompetanse og nødvendige leiareigenskapar. Rektorar kan 
tilsetjast på åremål. 
 

Særavtale for undervisningspersonale per 07.01.2015 
- Barnetrinnet 

o Tidsressurspott for byrdefullt arbeide skal utgjøre 2 årsressurstimer/elev* 
o Kontaktlærer skal ha redusert undervisningsplikt med 28,5 årsressurstimer 

- Ungdomstrinnet 
o Tidsressurs til oppgaver ut over undervisning i ungdomsskolen skal utgjøre 

minimum 57 årsressurstimer per gruppe (maksimum 30 elever per gruppe). Denne 
ressursen skal brukes til spes.ped.koordinator, rådgiver/sosialpedagog, 
kontaktlærer elevråd og eventuelle andre funksjoner som skolen disponerer.  
 Av dette skal rådgivertjenesten utgjøre minimum 28,5 årsressurstimer per 

påbegynte 25 elever + 5% av lærerens årsverk. 
o Tidsressurspott for byrdefullt arbeide skal utgjøre 2 årsressurstimer/elev 
o Kontaktlærer skal ha en redusert undervisningsplikt på 28,5 årsressurstimer 

 
I denne utredningen har vi tatt utgangspunkt i behovet for grunnressurser. Dette vil si pedagogiske 
og administrative ressurser som er lovpålagte, og som er et minimum for å drive en skole. Vi har 
valgt å ikke ta med f.eks. ressurser til merkantile stillinger eller assistent-/fag-arbeiderstillinger ved 
skolene, da dette ikke er lovpålagte oppgaver. Merkantile ressurser avhenger i tillegg av 
organiseringen av kommunen for øvrig. 
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5.1.1 Behov for pedagogiske ressurser 
Tabellen nedenfor viser hvor mange klassegrupper (på inntil 30 elever) vi vil ha på ungdomstrinnet 
i Indre Fosen kommune innenfor de ulike alternativene:  

Antall klassegrupper* Alternativ Antall 
elever i dag a c1 c2 d 

Vanvikan 8. trinn 15 1    
Vanvikan 9. trinn 14 1    
Vanvikan 10. trinn 15 1    
Stadsbygd 8. trinn 29 1    
Stadsbygd 9. trinn 34 2    
Stadsbygd 10. trinn 25 1    
Åsly 8. trinn 48 2 2 2  
Åsly 9. trinn 44 2 2 2  
Åsly 10. trinn 48 2 2 2  
Vanvikan + 
Stadsbygd 8. trinn (i 
Vanvikan) 

44  2   

Vanvikan + 
Stadsbygd 9. trinn (i 
Vanvikan) 

48  2   

Vanvikan + 
Stadsbygd 10. trinn (i 
Vanvikan) 

40  2   

Vanvikan + 
Stadsbygd 8. trinn 
(på Stadsbygd) 

44   2  

Vanvikan + 
Stadsbygd 9. trinn 
(på Stadsbygd) 

48   2  

Vanvikan + 
Stadsbygd 10. trinn 
(på Stadsbygd) 

40   2  

Vanvikan + 
Stadsbygd + Åsly 8. 
trinn (i Rissa) 

92    4 

Vanvikan + 
Stadsbygd + Åsly 9. 
trinn (i Rissa) 

92    4 

Vanvikan + 
Stadsbygd + Åsly 10. 
trinn (i Rissa) 

88    3 
 

 

Antall klassegrupper totalt 13 12 12 11 
(Elevtall per 1. januar 2018) 

*Gruppedelingstall er satt til 30 i henhold til tidligere vedtatte gruppedelingstall for ungdomstrinnet. 
Per i dag er det ikke satt noe eksakt tall fra statlig hold. I opplæringsloven § 8-2 står det at klasser 
eller basisgrupper skal ivareta elevenes behov for sosial tilhørighet. Inndelingen «må ikkje være 
større enn det som er pedagogisk og tryggleiksmessig forsvarleg». Hva dette innebærer, er det 
opp til skoleeier å definere. 
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En pedagog på ungdomstrinnet har en gjennomsnittlig undervisningsplikt på 16,75 
undervisningstimer (á 60 minutter per uke). En klassegruppe skal ha totalt 21,75 
undervisningstimer (á 60 minutter) per uke. Dette betyr at vi med en reduksjon fra 13 til 9 
klassegrupper har et reduksjonspotensial på 5 årsverk.  

I denne tabellen har vi brukt elevtallene for skoleåret 2017/2018, og en gruppedelingsgrense på 30 
elever. Det ressursbehovet som da kommer fram, er et absolutt minimum. Om det f. eks. hadde 
kommet til to ekstra elever på 10. trinn, ville det vært behov for en ekstra gruppe på dette trinnet og 
dermed i overkant av ett lærerårsverk mer. I mulighetsstudien for et utvidet ungdomsskoletrinn på 
Åsly, dimensjoneres skolen for 12 klassegrupper på ungdomstrinnet. Dette betyr at det med 
dagens elevtall ikke er særlig forskjell i behovet for grunnressurser i alternativ c1, c2 og d.  

Med en nedgang i elevtallet med f. eks. 5-10 elever per årstrinn samlet for de tre skolene, vil 
imidlertid alternativ d innebære en klar innsparing av grunnressurser til undervisningen på 
ungdomstrinnet. Alternativ a, c1 og c2 vil fortsatt kreve 12-13 klassegrupper, mens alternativ d kan 
variere fra 9 til 12 klassegrupper alt etter endring i elevtall. Med 12 klassegrupper er skolen 
dimensjonert for en økning på opp mot 30 elever per årskull før det utløser et behov for enda en 
klassegruppe per trinn. 

5.1.2 Behov for administrative ressurser 
I følge særavtale for undervisningspersonell inngått 7. januar 2015 skal det på ungdomstrinnet 
settes av minimum 57 årstimer (en årsressurstime = en undervisningstime) per gruppe på 30 
elever i tidsressurspott til 

- spes.ped.koordinator 
- rådgiving/sosialpedagogisk veiledning 
- kontaktlærer elevråd 
- eventuelle andre administrative oppgaver 

 
Tidsressurspott administrasjon i timer per år (og 

stillingsprosent) Alternativ Antall 
elever i 

dag a c1 c2 d 

Vanvikan 8.-10.trinn 44 114 
(55 %) 

   

Stadsbygd 8.-10.trinn 88 171 
(26 %) 

   

Åsly 8.-10.trinn 140 285 
(43 %) 

285 
(43 %) 

285 
(43 %) 

 

Vanvikan + Stadsbygd 
8.-10.trinn (i Vanvikan) 

132  285 
(43 %) 

  

Vanvikan + Stadsbygd 
8.-10.trinn (på 
Stadsbygd) 

132   285 
(43 %) 

 

Vanvikan + Stadsbygd 
+ Åsly 8.-10.trinn (i 
Rissa) 

272    570 
(86 %) 

Tidsressurspott administrasjon 
totalt 

570 
(86 %) 

570 
(86 %) 

570 
(86 %) 

570 
(86 %) 

(Elevtall per 1. januar 2018) 

 

36



 
19 

 

37



 
20 

Per i dag har skolene satt av følgende administrative ressurser: 

Skole Virksom-
hetsleder 
(rektor) 

Avdelings-
leder 
(inspektør/ 
trinnleder) 

Rådgiver/ 
sosiallærer 

Spes.ped. 
koordinator Totalt 

Fevåg/Hasselvika 50 % - - - 50 % 
Mælan  100 % 44 % 14 % 8 % 166 % 
Stadsbygd  100 % 80 % 50 % 40 % 270 % 
Testmann  100 % 120 % 30 % 39 % 289 % 
Vanvikan  100 % 60 % 17 % 25 % 202 % 
Åsly  100 % 150 % 60 % 40 % 350 % 
Totalt 550 % 454 % 171 % 152 % 1 327 % 

 

5.1.3 Rådgiverressurs (ungdomstrinn) 
Rådgiverressurs angitt i timer per år* 

(og stillingsprosent) Alternativ Antall 
elever i 

dag a c1 c2 d 
Vanvikan 8.-10.trinn 44 142 

(22 %) 
   

Stadsbygd 8.-
10.trinn 

88 199 
(30 %) 

   

Åsly 8.-10.trinn 140 256 
(39 %) 

256 
(39 %) 

256 
(39 %) 

 

Vanvikan + 
Stadsbygd 8.-
10.trinn (i Vanvikan) 

132  256 
(39 %) 

  

Vanvikan + 
Stadsbygd 8.-
10.trinn (på 
Stadsbygd) 

132   256 
(39 %) 

 

Vanvikan + 
Stadsbygd + Åsly 8.-
10.trinn (i Rissa) 

272    399 
(60 %) 

Rådgiverressurs totalt 597  
(90 %) 

512 
(77 %) 

512 
(77 %) 

399 
(60 %) 

* Lovpålagt minimum er regnet ut fra: 28,5 årsressurstimer (á en undervisningstime) per påbegynte gruppe 
med 25 elever + 5% av et lærerårsverk (1687,5 t), noe som tilsvarer 85 årstimer (á 60 min) 

Tabellen viser en reduksjon på 198 årstimer fra alternativ a til alternativ d. Dette tilsvarer en mulig 
stillingsreduksjon på 30 % av et årsverk.  

5.1.4 Rektorressurs 

I henhold til opplæringsloven § 9, skal en skole ledes av en rektor. I og med at det i alle 
alternativene fortsatt vil bli en grunnskole (barneskole eller kombinert barne- og ungdomsskole) i 
hver av de tre grendene, må det være en rektor ved hver av skolene. Vi har i dette arbeidet regnet 
med at hver skole etter de ulike alternativene skal ha en rektor i full stilling.  
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5.2 Sammendrag årlige driftsutgifter til skyss, skoleadministrasjon og 
nedbetaling av lån 

Tabellen nedenfor viser en sammenstilling av de årlige driftsutgiftene, når vi tar pedagogisk 
grunnressurs, skoleskyss og finansieringskostnader med inn i regnestykket.  

Årlige driftsutgifter, mill. kr  
Ressurs a c1 c2 d (med 9 

grupper 
d (med 12 
grupper) 

Pedagogisk 
grunnressurs 

8,5  7,8  7,8  5,9  7,8  

Skoleskyss 3,9 4,4 4,1  4,7  4,7  
Avskriving av lån til 
skolebygg * 

13,8  12,7  13,0  12,2  12,2  

Årlige driftsutgifter, 
mill. kr 

26,2 24,9 24,9 22,8 24,7 

* Med utgangspunkt i utbyggingskostnader beskrevet i kap 5.2. Nedbetalingstid 25 år, rente 2,0 prosent.  

Tabellen viser at det ikke er veldig store forskjeller i årlige driftsutgifter mellom de ulike 
alternativene. Alternativ a med dagens skolestruktur er det dyreste alternativet. Alternativ d vil gi 
lavest årlige driftsutgifter, selv om forskjellen mellom alternativ d og c1/c2 er marginal når en 
opererer med 12 klassegrupper på ungdomstrinnet (fire parallelle klasser per årstrinn). Dersom en 
med alternativ d kan redusere antall klassegrupper fra fire til tre parallelle klasser per årstrinn, slik 
at vi får totalt 9 klassegrupper på ungdomstrinnet, vil de årlige driftsutgiftene kunne reduseres med 
om lag 2 mill. kr. For de øvrige alternativene er det ikke mulig å komme under 12 klassegrupper, 
selv om Indre Fosen kommune skulle få en betydelig nedgang i elevtallet på ungdomstrinnet. 
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6 Kvalitet i tilbudet 

6.1 Rekruttering og fagmiljø for ansatte 
Rekruttering til lærerstillinger vil bli en stadig økende utfordring for små kommuner. Har man en 
desentralisert skolestruktur med små kompetansemiljøer, tyder alle tegn i tiden på at en vil ha 
svært vanskelig for å rekruttere kvalifiserte lærere til ledige stillinger. Trondheim og kommunene 
nær byen er sterke konkurrenter til Indre Fosen i et arbeidsmarked som ser ut til å bli vanskeligere 
med årene. Med de nye reglene om gruppestørrelse ved skolene, vil det åpnes for flere stillinger 
ved byskolene. Det kan bli et framtidig problem for Indre Fosen. Vanvikan skole spesielt, men også 
Stadsbygd skole, ligger såpass lett tilgjengelig til for arbeidssøkere fra Trondheim, at de så langt 
har hatt god rekruttering av lærere som daglig pendler over fjorden. Per i dag er 12 av 30 lærere 
ved Vanvikan skole dagpendlere med båt over Trondheimsfjorden. Flere av disse har pendlet i 
mange år fordi de trives så godt, og fordi de opplever reisen over fjorden som lite problematisk.  

Det vi trolig bare være i helt særlige tilfeller at en godt kvalifisert lærer vil søke seg til en skole der 
hun risikerer å være alene om sitt fag. De aller fleste lærere med god kompetanse – og det er dem 
vi vil ha i Indre Fosen kommune – ønsker å komme til en jobb der de kan utvikle seg hver eneste 
dag i et arbeidsfellesskap med andre.  

Samtalene med samarbeidsutvalgene viser at lærerne ved Stadsbygd og Vanvikan er svært 
opptatt av å beholde sin skole som 1-10 skole. Den muligheten 1-10 skolene gir for å kunne være 
kontaktlærer på lavere trinn, men likevel kunne undervise i enkeltfag på ungdomstrinnet – og på 
den måten få stadig nye faglige utfordringer – verdsettes svært høyt. Det pekes også på den 
muligheten dette gir til å sørge for helhet og gode overganger mellom trinnene, når man har lærere 
som jobber på flere ulike trinn. Dette spørsmålet ble også drøftet med Utdanningsforbundet i Indre 
Fosen. Her ser man også de store ulempene det medfører på en liten skole, der faglærerne må 
spre seg over flere trinn, og har vanskeligheter med å finne tid til samarbeid med de andre lærerne 
som har de samme elevene.  

Det blir stadig økende kompetansekrav til lærere som skal undervise på ungdomstrinnet. De 
fagene der det kreves minst 60 studiepoeng (ett års fulltidsstudium) for å undervise, vil trolig øke i 
antall. Nyutdannede lærere med god kompetanse søker gjerne større fagmiljø der de kan 
samarbeide med flere lærere innen sitt fagfelt, for å få den daglige støtten de trenger for å bli 
dyktigere pedagoger. Skolens ressurser til kursvirksomhet/etterutdanning og faglig påfyll er også 
viktig.  

I en del fag er timetallet så lavt at skolen må ha en viss størrelse for å kunne tilby full stilling til 
lærere med høy kompetanse i faget. Dette gjelder spesielt de praktisk-estetiske fagene kunst & 
håndverk, mat & helse og musikk, men også til dels naturfag. I andre teoretiske fag vil lærerne 
oftest ha undervisningskompetanse i flere fag. Hvis en tenker at en skole skal ha to faglærere i f. 
eks. kunst & håndverk, må en ungdomsskole ha bortimot 120 elever på hvert årstrinn for å gi plass 
til disse lærerne. Dette gir en ungdomsskole på ca 350 elever. En så stor skole vil i de fleste tilfeller 
gi et godt fagmiljø også i de andre praktisk-estetiske fagene.  

John Hattie’s samleverk fra 2009 med resultatene fra over 800 metaanalyser om hva som gir god 
kvalitet i skolen, brukes ofte som kilde til argumentasjon i norsk skoledebatt. Hattie lister opp hvilke 
faktorer i skolen som synes viktige for å forklare forskjeller i læringsresultater. Spesielt læreren 
anses som viktig, faktisk viktigere enn foreldrenes utdanningsbakgrunn. En skole med et sterkt og 
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trygt fagmiljø, der det fins spesialister innen ulike fagfelt, vil kunne gi elevene en mer spesialisert 
og praktisk anvendt undervisning. Dette kan gi god motivasjon for læring.  

Styringsgruppa for dette utredningsarbeidet mener at rekruttering av faglig dyktige lærere som får 
arbeide i et rikt og mangfoldig kompetansemiljø, trolig er den viktigste pedagogiske grunnen til at 
Indre Fosen kommune bør samle ungdomsskoleelevene til større enheter. Det vil øke kommunens 
mulighet til å få tak i lærere med spesialisert kompetanse som kommer elevene til gode i det 
pedagogiske arbeidet på skolen. Det vil kunne bidra til å gi elevene økt motivasjon for læring.  

6.2 Elevenes sosiale miljø 
En skole med få elever på hvert trinn kan ha en viss sårbarhet i forhold til det sosiale samspillet 
som foregår mellom elevene på samme alderstrinn. I et lite elevmiljø vil det være vanskeligere å 
finne medelever som man deler interesser med, men også færre voksne å knytte viktige relasjoner 
til. Et større elevmiljø gir elevene flere valgmuligheter til å få venner og få delta i forskjellige sosiale 
miljø på skolen.  

I møte med Ungdomsrådet og Samarbeidsutvalgene kommer det klare utsagn fra elevene om at 
elevenes holdning til å komme inn i et større miljø når de begynner på ungdomstrinnet, er langt 
mer positiv enn det foreldrene og lærerne utrykker. Elevene treffer hverandre på tvers av dagens 
skolekretser i ulike sammenhenger, og ser lyst på å skulle gå på skole sammen med elever de f. 
eks. trener fotball eller spiller teater sammen med. De elevstemmene vi har hørt, uttrykket ikke 
redsel for å gå på litt større skoler. De ser heller fordelene ved å få flere kamerater. 

6.2.1 Minoritetsspråklige elever 
En stor skole vil ha bedre muligheter for å ta imot minoritetsspråklige elever i en egen 
mottaksklasse, og gi elevene den første norskopplæringen der, før de inkluderes helt og fullt i sine 
klassemiljø. Per i dag er det Åsly skole som har lærere med utdanning i norsk som andrespråk og 
egen mottaksklasse. Det kreves et visst kompetansemiljø for å få til et godt integrerings- og 
inkluderingsarbeid på skolene, og det vil være lurt å samle disse ressursene på en av 
ungdomsskolene – uansett hvilken modell man velger.  

6.2.2 Små eller store skoler 
Vurderingen av skolestørrelse, og hva som er «stort» og hva som er «lite», varierer sterkt fra land 
til land og region til region. De fleste nye ungdomsskoler i Trondheim kommune er dimensjonert for 
560 elever, med 180 elever på hvert årstrinn. Alternativ d, med ca. 90 elever per årstrinn på Åsly 
skole, vil gi en ungdomsskole som bare er om lag halvparten så stor som ungdomsskolene i 
Trondheim. Slik sett blir en skole etter alternativ d ikke noen veldig stor skole.  

Statistisk Sentralbyrå (SSB) sin inndeling av den offisielle statistikken etter skolestørrelse gir en 
pekepinn om hva som vurderes som stort eller lite i Norge.  

SSBs Fakta om utdanning 2017 – nøkkeltall fra 2015 viser at 7 prosent av grunnskoleelevene i 
Norge går på skoler med mindre enn 100 elever. 36 prosent av elevene går på skoler med mellom 
100 og 299 elever, mens 57 prosent går på skoler med 300 elever eller mer.  

SSBs tall fra 2017 viser samtidig at 30 prosent av grunnskolene i Norge har mindre enn 100 
elever, 40 prosent har mellom 100 og 299 elever, og 30 prosent har 300 elever eller mer. Tallene 
viser altså at det er langt vanligere med skoler under 300 elever i Norge enn med skoler over 300 
elever. I internasjonal forstand regnes imidlertid vanligvis skoler opp til 300 elever på barnetrinnet 
(og 900 på «high schoolnivå») som små skoler, mens man må over 1000, og på høyere klassetrinn 
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over 1500, for at skolene skal betraktes som store. Sett i lys av SSBs inndeling, vil de ulike 
alternativene fordele skolene på denne måten: 

Skolestørrelse Alternativ Antall 
elever a c1 c2 d 

1-7 Fevåg/Hasselvika 42 liten liten liten liten 
1-10 Mælan 84 liten liten liten liten 
1-7 Stadsbygd 180  mellomstor  mellomstor 
1-10 Stadsbygd 268 mellomstor    
1-10 Stadsbygd + 8-
10 Vanvikan på 
Stadsbygd 

312   stor  

1-10 Testmann Minne 300 stor stor stor stor 
1-7 Vanvikan 119   mellomstor mellomstor 
1-10 Vanvikan  163 mellomstor    
1-10 Vanvikan + 8-10 
Stadsbygd i Vanvikan 

251  mellomstor   

1-10 Åsly 394 stor stor stor  
8-10 Stadsbygd + 8-
10 Vanvikan på Åsly 

526    stor 

Kommentarer til figuren: 

 Alternativ a, c1 og d gir Indre Fosen kommune to store, to mellomstore og to små skoler. 
 Alternativ c2 gir Indre Fosen kommune tre store, én mellomstor og to små skoler. Med 

dette alternativet (c2) vil elevene i Indre Fosen fordele seg slik på små, mellomstore og 
store skoler: 

o 10 prosent av elevene (126 av 1251) går på en liten skole (under 100 elever)  
o 10 prosent av elevene (119 av 1251) går på en mellomstor skole (mellom 100 og 

299 elever)  
o 80 prosent av elevene (1006 av 1251) går på en stor skole med over 300 elever.  

6.3 Elevenes faglige miljø og valgmuligheter  
Jo større skolens elevgrunnlag er, jo større er mulighetene for å få til et godt og inspirerende 
fagmiljø for elevene, og jo flere faglige valgmuligheter vil elevene kunne få. Skoler med store 
ungdomstrinn vil kunne tilby elevene flere valg innen fremmedspråk/språklig 
fordypning/arbeidslivsfag. De vil også kunne tilby en rekke valgfag med stor bredde. Faget 
utdanningsvalg, som skal forberede elevene på valg av studieretning i videregående skole, vil 
også kunne styrkes i en større skole som har en relativt stor ressurs til karriereveiledning. Nærhet 
til videregående skole vil øke elevenes muligheter for å ta studieretningsfag ved den videregående 
skolen mens de fortsatt går på ungdomsskolen.  

6.3.1 Fremmedspråk og arbeidslivsfag 
I forskrift til opplæringsloven § 1-8 heter det elevene på ungdomstrinnet i tillegg til opplæring i 
engelsk, skal ha opplæring i ett fremmedspråk til, eller fordypning i engelsk, norsk, samisk, 
matematikk eller opplæring i arbeidslivsfaget. 

Skoleeier skal tilby opplæring i fremmedspråk i minst ett av de fire språkene tysk, fransk, spansk 
eller russisk etter læreplanen i fremmedspråk på nivå I ved hver skole. I tillegg kan det være tilbud 
om andre språk, også ikke-europeiske, etter samme læreplan. Skoleeier bestemmer hvilke 
fremmedspråk elevene skal få tilbud om, og hvordan dette skal organiseres. 
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Skoleeier skal tilby opplæring i fordypning i minst ett av fagene norsk, engelsk, samisk eller 
matematikk ved hver skole. Skoleeier bestemmer hvilken fordypning elevene skal få tilbud om, og 
hvordan dette skal organiseres. Skoleeierne kan i tillegg tilby arbeidslivsfaget. 

Tabellen nedenfor viser fordelingen av elever på de ulike språklige valgene ved de tre skolene 
inneværende skoleår. 

Antall elever per trinn Skole Fag 8. trinn 9. trinn 10. trinn Totalt 

Tysk 9 11 4 24 
Spansk 9 4 8 21 
Fordypning språk/matematikk 0 0 0 0 

Stadsbygd 

Arbeidslivsfag 11 19 13 43 
Tysk 8 11 10 29 
Engelsk fordypning 7 3 5 15 

Vanvikan 

Arbeidslivsfag 0 0 0 0 
Tysk 10 10 18 38 
Spansk 23 11 7 41 
Fordypning språk/matematikk 0 0 0 0 

Åsly 

Arbeidslivsfag 15 23 24 62 
Kilde: www.GSI.udir.no. Tall for skoleåret 2017/2018 

Det er ikke lett for skolene å ha tilstrekkelige ressurser til å tilby de språkvalgene som forskriften 
krever, og samtidig gi tilbud om arbeidslivsfag. Arbeidslivsfaget viser seg å være svært populært 
på de skolene som tilbyr det (se nærmere omtale av arbeidslivsfaget nedenfor). På små skoler blir 
det svært små grupper hvis årskullene skal deles i tre grupper. På skoler med små elevkull kan 
man kompensere ved å slå sammen trinnene, og f. eks. tilby fremmedspråk, fordypning eller 
arbeidslivsfag til aldersblanda grupper. Dette er imidlertid en svært krevende løsning for den som 
skal gi elevene opplæring i tysk og spansk.  

På Stadsbygd og Åsly tilbyr man elevene språklig fordypning, som forskriften krever, men 
oppfordrer de elevene som ikke velger fremmedspråk, å ta arbeidslivsfag. Det er derfor mange år 
siden fordypning er gjennomført som fag ved Åsly skole. Vanvikan tilbyr språklig fordypning i 
engelsk, men gir ikke tilbud om arbeidslivsfag. Det sier seg selv at jo større ungdomstrinn skolen 
har, jo større er muligheten for å gi elevene et språkvalg/arbeidslivsfag som svarer til deres 
interesser og behov. 

6.3.2 Litt mer om arbeidslivsfaget 
Arbeidslivsfaget skal bidra til at elever på ungdomstrinnet får kjennskap til fag- og yrkesopplæring 
gjennom erfaring med arbeidsoppgaver hentet fra forskjellige yrker som produserer tjenester og 
produkter. Elevene skal erfare hvilke krav som stilles til yrkesutøvelse og til yrkesutøvere. 
Opplæringen skal legge grunnlag for gode arbeidsvaner og fremme evne til samarbeid. Elevene 
skal gjennomføre arbeidsoppdrag fra planlegging til ferdigstilling av tjenester og produkter. 
Arbeidslivsfag skal stimulere elevenes interesser og gi motivasjon, arbeidsglede og opplevelse av 
mestring. 

Faget skal bidra til at elvene utvikler selvstendighet, evne til samarbeid, serviceinnstilling, og at de 
ser betydningen av entreprenørskap og kreativitet. Opplæringen skal tilby praktisk arbeid med 
oppgaver fra yrkesfaglige utdanningsprogrammer tilpasset ungdomstrinnet. Dette skal ses i 
sammenheng med arbeidslivets oppgaver og plikter, og kan foregå i samarbeid med fagmiljøer i 
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videregående skoler eller lokalt arbeidsliv. Det skal legges til rette for bruk av varierte 
arbeidsformer med relevante materialer, metoder, redskaper og teknikker i et trygt arbeidsmiljø. 

For å kunne gi et godt tilbud til elevene i arbeidslivsfaget, er det en fordel med en allsidig 
sammensetning av lærerkollegiet. Lærere med bakgrunn fra yrkeslivet utenfor skoleverket kan ha 
de beste forutsetninger for å gjøre dette faget relevant og motiverende for elevene. Det er også en 
fordel om skolen har et nært samarbeid med fagmiljøet ved videregående skole. Stadsbygd og 
Åsly skole kom tidlig med et nasjonalt utviklingsarbeid for å etablere arbeidslivsfaget i norsk skole. 
Erfaringene med arbeidslivsfaget har vært veldig gode. I drift og utvikling av arbeidslivsfaget har 
Åsly skole har stor nytte av fagmiljøet ved Rissa videregående skole.  

6.3.3 Valgfag 
Forskrift til opplæringsloven regulerer elevenes valgfag på ungdomstrinnet, se § 1-14. Her står det 
at elevene på ungdomstrinnet skal ha opplæring i valgfag fra 8. årstrinn. Elevene kan ha 
samme valgfag på flere trinn, eller de kan velge nytt valgfag hvert år. 

Skoleeier plikter å sette i gang minst to ulike valgfag per skoleår ved hver skole. Skoleeieren 
avgjør hvilke valgfag elevene skal få tilbud om, og hvordan dette skal organiseres. Per i dag er 
det utarbeidet læreplaner for femten valgfag, og skolene må holde seg til disse valgfagene:  

 Demokrati i praksis. 
 Design og redesign. 
 Forskning i praksis. 
 Fysisk aktivitet og helse. 
 Innsats for andre. 
 Internasjonalt samarbeid. 
 Levende kulturarv. 
 Medier og informasjon. 
 Natur, miljø og friluftsliv. 
 Produksjon av varer og tjenester. 
 Programmering valgfag. 
 Reiseliv. 
 Sal og scene. 
 Teknologi i praksis. 
 Trafikk. 
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Tabellen nedenfor viser fordelingen av elever på de ulike valgfagene ved de tre skolene 
inneværende skoleår. 

Antall elever per trinn Skole Fag 8. trinn 9. trinn 10. trinn Totalt 

Design og redesign 6 8 1 15 
Fysisk aktivitet og helse 9 18 4 31 
Innsats for andre 12 3 3 18 
Programmering valgfag 2 5 6 13 

Stadsbygd 

Trafikk 0 0 11 11 
Fysisk aktivitet og helse 11 11 14 36 Vanvikan 
Innsats for andre 4 3 1 8 
Forskning i praksis 10 6 9 25 
Fysisk aktivitet og helse 17 12 13 42 
Innsats for andre 6 16 16 38 

Åsly 

Sal og scene 15 10 11 36 
Kilde: www.GSI.udir.no. Tall for skoleåret 2017/2018. 

Vi ser av tabellen over at det er forskjell på de valgmulighetene ungdomstrinnselevene har ved de 
tre skolene i dag.  

Stadsbygd skole organiserer opplæringen slik at de 88 elevene får mulighet til å velge mellom fem 
ulike valgfag. Åsly skole har konsentrert seg om fire fag, mens de 44 elevene ved Vanvikan skole 
inneværende skoleår har opplæring i to valgfag (mot tre fag to foregående skoleår).  

Skoler med en viss størrelse på ungdomstrinnet og et allsidig sammensatt lærerkollegium, har de 
beste mulighetene for å gi elevene et variert og godt tilbud om valgfag, som svarer til elevenes 
interesser og behov. For de aller fleste elever virker det svært motiverende å kunne velge hvilke 
fag man skal ha på timeplanen. Dette gjelder både for språklige valg/arbeidslivsfag og for 
valgfagene. Det er derfor av stor betydning at vi rigger skoler som er i stand til å gi elevene 
valgmuligheter slik at vi kan møte interessene deres.  

6.4 Profesjonalisering og tilgjengelighet i tjenestetilbudet 
Som omtalt i kapittel 5, kan det være mulig å spare noen ressurser i administrasjonen av store 
skoler i forhold til små. Det er imidlertid relativt marginale innsparinger. Det som er viktigere å 
fokusere på, er de mulighetene vi har til å få større profesjonalitet i skolenes spesialfunksjoner og 
hjelpetjenester når skolene vokser. Og i stedet for å holde seg på lovens minimum og spare inn 
noen stillingsprosenter, kan en sammenslåing av ungdomstrinnene fra to eller flere skoler, åpne 
opp for at kommunen kan legge inn noen ekstra ressurser i stillingene som karriereveileder og 
rådgiver, sosiallærer, spesialpedagogisk koordinator og -veileder og skolehelsetjeneste på 
ungdomsskolen. Dette er viktige tjenester for elevene. En større grad av profesjonalisering av 
disse tjenestene og en større tilgjengelighet til tjenestene, vil ha stor betydning for kvaliteten på det 
tilbudet elevene får. Det vil også bety en stor avlastning for øvrige ansatte på skolen når disse 
tjenestene ivaretas på en god måte på skolen.   
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7 Konklusjon 
Styringsgruppa har vært tydelige på at utredningen skal sendes ut på høring med prosjektgruppas 
og styringsgruppas (oppvekstutvalgets) foreløpige anbefaling om hvilken ungdomstrinnstruktur 
man mener at kommunen vil være best tjent med. Da vil alle som ønsker å komme med skriftlige 
uttalelser i saken, være kjent med styringsgruppas standpunkt.  

7.1  Prosjektgruppas foreløpige anbefaling 
Det er mange hensyn som skal veies opp mot hverandre i denne saken. Det er i tillegg et 
forvanskende element at vi per 1. februar 2018 fortsatt ikke vet hvor Trøndelag fylkeskommune 
vedtar at den videregående skolen i Indre Fosen skal plasseres. Prosjektgruppa har på nåværende 
tidspunkt slik anbefaling: 

Etter en helhetsvurdering mener prosjektgruppa at det alternativet som ut fra pedagogiske, 
samfunnsmessige og økonomiske grunner er det beste for Indre Fosen kommune i framtida, er 
alternativ d. Dette alternativet innebærer at man samler ungdomstrinnene fra Stadsbygd, 
Vanvikan og Åsly på Åsly skole i Rissa sentrum. Dette valget begrunnes slik: 

a. Vi får en ungdomsskole med ca. 90 elever per årstrinn. Dette er en god kullstørrelse i 
forhold til deling i ulike typer undervisningsgrupper.  

b. Elevene vil ha et stort tilfang av medelever, og sjansen for å finne klassekamerater og 
voksne som en kan utvikle gode og nære relasjoner med, vil øke.   

c. Elevenes valgmuligheter vil være store i språkfag, arbeidslivsfag og valgfag. 
d. Det blir et stort og bredt fagmiljø for det pedagogiske personalet, med rundt 40 lærere på 

ungdomstrinnet. Det vil være lettere å rekruttere nye lærere til en skole med et stort og 
mangfoldig fagmiljø.  

e. Ungdomsskolen blir stor nok til at en kan få en stor grad av profesjonalisering av viktige 
funksjoner i skolen, slik som karriereveileder/rådgiver, sosiallærer og koordinator av det 
spesialpedagogiske arbeidet på skolen. Tilbudet om skolehelsetjeneste vil kunne økes opp 
til et tilfredsstillende nivå.  

f. Åsly skole har gode fasiliteter som kulturhus. Disse vil ungdomstrinnselevene nyte godt av. 
Blant annet huser Åsly skole kommunens hovedbibliotek, og har en flott kultursal som vil 
kunne romme hele det nye ungdomstrinnet. Skolen har også et auditorium med plass til 90 
elever. Dette kan romme et helt årstrinn på ungdomsskolen.  

g. Mulighetsstudien utarbeidet av Eggen Arkitekter AS viser at det er mulig å utvide 
ungdomstrinnets størrelse, uten at dette vil gå på bekostning av skolens særpreg og gode 
bygningsmessige kvaliteter. Selv om det i mulighetsstudien er regnet inn et meget romslig 
areal for å gi plass til en fordobling av antall ungdomstrinnselever, er dette det rimeligste 
utbyggingsalternativet.  

h. Plassering av en stor ungdomsskole i kommunesenteret gir lett tilgang til et rikt og variert 
nærings- og samfunnsliv.  

i. Åsly har store utearealer og gode utendørs idrettsanlegg. Det er god kapasitet i Rissahallen 
og den nye basishallen.  

j. Det mangler svømmebasseng i Rissa sentrum. Dette er en ulempe ved alternativ d. 
k. Skyssbehovet og skyssutgiftene blir størst med dette alternativet, i og med at 81 prosent av 

ungdomstrinnselevene vil være avhengige av skyss til skolen. Dette er en ulempe, både 
økonomisk og sett i et folkehelseperspektiv. Til sammenlikning vil antall 
ungdomstrinnselever som trenger skyss med alternativ a, være 49 prosent. Tilsvarende tall 
for alternativ c1 er 71 prosent og for alternativ c2 59 prosent.  
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l. Skolen havner ikke i samme bygd som videregående skole når ny videregående skole trolig 
bygges i Vanvikan. Dette er en ulempe ved alternativ d.  

7.2 Oppvekstutvalgets foreløpige anbefaling 
Oppvekstutvalget vedtok i møte 1. februar 2018 å legge utredningen ut på høring i perioden 5. 
februar–18. mars 2018. Etablering av ungdomstrinnstruktur i en ny kommune er en komplisert sak. 
Oppvekstutvalget synes det er vanskelig så tidlig i prosessen å bli enige om den beste løsningen. 
Utvalget velger derfor å legge utredningen ut på høring uten en felles anbefaling. Det enkelte 
utvalgsmedlem vil i stedet tilkjennegi sin foreløpige anbefaling, med begrunnelse. Synspunkter 
som kommer fram under høringsrunden kan føre til at man endrer standpunkt.  

Utvalgsmedlemmene fordeler seg slik på de ulike alternativene:  

Alternativ a: Dagens skolestruktur. 
Anbefales av Aud Dagmar Ramdal SP og Arne Langmo SP.  
 
Argumenter som taler for dette alternativet:  

 Vi ønsker vekst i hele kommunen. En viktig faktor for bosetting er satsing på skole, – også i 
tettstedene i kommunen vår.  

 Skolene i nærmiljøet er viktige for utvikling av tettstedene og grendene rundt. De er viktige 
for utviklingen av andre tilbud i tettstedene som blant annet kultur- og idrettstilbud.  

 Lokale ungdomsskoler er viktige for lokalt næringsliv og samfunnsliv. 
 Dette alternativet har de laveste skysskostnadene. Like viktig er det at kun 49 % av elevene 

blir avhengige av skoleskyss. Det er positivt i et folkehelseperspektiv, et miljøperspektiv og 
ikke minst for elevenes livskvalitet. 

 Ingen klasser trenger ved dette alternativet splittes etter barneskole noe som kan by på 
utfordringer sosialt, faglig og på fritida. 

 Ungdomsskoleelever som har behov for å bytte skole vil ha en reell mulighet til dette uten 
at det kan bli svært lange avstander. Alternativ d vil ved skolebytte gi svært lang reisevei for 
enkelte elever.  

 Alternativet vil gi gode fagmiljø på alle skolene. Et stort og bredt fagmiljø ved å samle tre 
ungdomsskoletrinn på Åsly vil styrke og gi et stort og bredt fagmiljø på en skole, men på 
bekostning av de andre to skolene som vil få svekket sine fagmiljø og arbeidsfellesskap. 
Alle skoler er like viktige!  

 Rene barneskoler, som i tillegg blir mindre, vil også bli mindre attraktive i seg selv til å 
jobbe på. Lærerne ønsker ofte den faglige utfordringen en kombinert barne- og 
ungdomsskole vil gi. 

 Det sees på løsninger for å kombinere stilling på to skoler for å gi full stilling der det er 
utfordrende å skaffe lærere med rett kompetanse i deltidsstillinger. Mye kan løses med et 
bedre samarbeid. 

 Flere elever får nærhet til svømmeopplæring med dette alternativet (sparte kostnader). 
 Forskjellen i investeringskostnader mellom alternativet er såpass liten at den bør ikke være 

avgjørende ved valg av alternativ. Det er kun 27 millioner i forskjell fra dyreste til rimeligste 
alternativ. 

 En må i alternativ d ta høyde for fire klasser per trinn (vi ønsker jo og legger opp til vekst i 
kommunen). Å beholde dagens tre ungdomsskoler gir kun 1,5 millioner i merutgifter til drift 
årlig mot alt det positive dette alternativet medfører for ansatte og elever. 

Sekundært støtter Arne Langmo alternativ c2. 

47



 
30 

 
Alternativ b: Vanvikan og Leksvik felles ungdomsskole i Leksvik.  
Anbefales av Cecilie Balvold AP.  
 
Argumenter som taler for dette alternativet:   

 Ved å samle ungdomstrinnselevene fra Vanvikan og Leksvik på Vinnahaugen (Leksvik 
vgs), og la Testmann Minne fortsatt være barneskole, trenger man ikke å bygge ut 
videregående skole, og barnetrinnet kan fortsatt være på gamle Testmann Minne.  

Sekundært støtter Cecilie Balvold alternativ c1. 
  
Alternativ c1: Vanvikan og Stadsbygd felles ungdomsskole i Vanvikan 
Anbefales av Sigrid Gilleberg SV, Malin Lyng H og Gerda Husby AP. 
  
Argumenter som taler for dette alternativet:  

 Kommunen arbeider for at det skal bli videregående skole i Vanvikan, da må det også 
legges ungdomsskole til bygda. En ungdomsskole på samme sted som videregående skole 
gir gode muligheter for tett samarbeid når det gjelder overganger og innhold i 
undervisningen. 

 Vanvikan skole rekrutterer mange lærere fra Trondheim. En ungdomsskole i Vanvikan vil gi 
akseptabel reiseavstand for ansatte i Indre Fosen kommune og for ansatte i Trondheim. 

 Forskning viser at store skoler kan få problemer med å holde oversikt over elevene sine. 
Store skoler har også ofte flere oppdelte miljøer. Med en ungdomsskole på ca. 140-160 
elever (elevtallene kan variere på grunn av kull som begynner i 1. klasse og går ut i 
10.klasse) er det godt med rom for faglig samarbeid. I praktisk-estetiske fag vil lærerne få 
flere grupper i fagene. Dagens ungdomsskole har også valgfag og arbeidslivsfag, der 
lærere fra de praktisk-estetiske fagene ofte har undervisning i et eller flere valgfag. 

 Med ren barneskole ville Vanvikan få en veldig liten skole sammenlignet med skolene i 
Stadsbygd, Rissa og Leksvik. Fagmiljøet på skolen vil bli redusert med mange lærere om 
ungdomstrinnet flyttes ut. Flere (dyktige) lærere underviser i dag både på 
ungdomsskoletrinnet og barneskoletrinnet. 

 Det er enklere for ungdommene å velge en annen skole å gå på om det er flere 
ungdomsskoler i nærområdet, hvis de av en eller annen grunn ikke finner seg til rette på 
den skolen man går på i kommunen. Med en ungdomsskole i Rissa og en i Vanvikan-
Stadsbygd vil ungdommene ha mulighet for å velge/bytte skole dersom det er behov for 
det.  

 Ungdomsskole i Rissa vil føre til mest busskjøring, samt mye kjøring med privatbiler til 
skolens arrangement. Mye busskjøring kan gi rom for mobbe-situasjoner, der det ikke er 
voksne tilstede. For folkehelsen er det viktig at flest mulig av ungdommene i kommunen 
kan gå eller sykle til skolen. 

 Familier og innflytting/utflytting: Ei bygd med en liten barneskole (lite fagmiljø) og pendling 
med skolebuss er ikke nødvendigvis attraktivt for å beholde/få småbarnsfamilier til å flytte til 
Vanvikan. Ungdommene får lengre dager og har aktiviteter knyttet til den skolen de går på. 
Dette gir mindre tid til familien og fritidsaktiviteter på det stedet de bor. 

 Skolen kan være en back-up for Mælan-elever, dersom det skulle bli behov for det. Felles 
buss med videregående-elevene til Vanvikan. Dette vil gjelde fra alle skolekretsene.  

  
Man vil gjerne ha med Stadsbygdungdommene. Sekundært støtter Sigrid Gilleberg, Malin Lyng og 
Gerda Husby alternativ a. 
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Alternativ c2: Vanvikan og Stadsbygd felles ungdomsskole på Stadsbygd 
Ingen utvalgsmedlemmer har dette alternativet som sitt førstevalg, men Arne Langmo støtter dette 
alternativet sekundært.  
  
Argumenter som taler for dette alternativet:  

 Lite behov for skoleskyss  
 gode uteområder og idrettsbane  
 svømmehall og idrettshall i umiddelbar nærhet av skolen  

  
Alternativ d: Vanvikan, Stadsbygd og Åsly felles ungdomsskole på Åsly 
Anbefales av Daniel Fenstad H og Lillian Nøst H  
  
Argumenter som taler for dette alternativet:   

 Større fagmiljø, med de muligheter dette gir for språk- og valgfagene  
 Profesjonaliserte spesial- og helsetjenester  
 Økonomiske hensyn  
 Relativt små samfunnsmessige konsekvenser sammenlignet med fordelene  
 Det vises for øvrig til prosjektgruppas begrunnelse, gjengitt i utredningens punkt 7.1.  
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8 Vedlegg 

8.1 Kostnadsberegninger alternativ a, c1 og c2. 

   Elever 
m2 NTO 
per elev 

Sum m2 
NTO 

SUM m2 
BTA.    B/N 
= 

Passivhus 
Massivtre,  
Høy standard 

  Pris pr. m2 eks. mva:    1,38 30 000 
1 Vanvikan barneskole 119 14,0 1 666 2 299 68 972 400 
2 Vanvikan b&u-skole 

med dagens grenser 163 13,0 2 119 2 924 87 726 600 

3 Vanvikan b&u-skole 
med dagens grenser, + 
88 ekstra elever. 

251 11,5 2 887 3 983 119 501 100 

4 Stadsbygd barneskole 180 11,0 1 980 2 732 81 972 000 

5 Stadsbygd b&u-skole 
med dagens grenser 268 12,0 3 216 4 438 133 142 400 

6 Stadsbygd b&u-skole 
med 44 ekstra u-elever 312 11,5 3 588 4 951 148 543 200 

 Forutsetninger for pris pr. m2:     
 Nybygg; TEK17.      
 Gym i nærliggende idrettshall    
 Spesialrom barneskole: Kunst&håndverk, Mat&helse, Musikk 
 Spesialrom b&u-skole: Kunst&håndverk, Mat&helse, Musikk, Naturfag  

 Inkludert:      
 Utomhusanlegg.      
 Rigg og drift.      
 Fast innredning.      
 Prosjektering, kontrahering, anbudsprosess, byggeledelse, oppfølging i byggetiden. 

 Ikke inkludert:       
 Kjøp av tomt.      
 Løst inventar, (Kr. 1.000 - 1.300 pr. m2, ikke gjenbruk). 
 Byggherrens interne administrasjon. 
 Eventuelle rivekostnader. 
 Kunst.      
 Brukerutstyr (digitale tavler, prosjektorer, o.l.) . 
 Uforutsette kostnader.      
 
Trondheim 19.12.2017, justert for elevtall 18.01.2018 
Arkitektene VIS-A-VIS 
Jan-Vidar Monsen 
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8.2 Avklaring om arealbehov ved ulike størrelser på skolene 
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8.3 Kostnadsberegning alternativ d  
Jeg har snakket med Jan-Vidar, og han har redegjort for hva som inngår i nybyggpris kr 30.000/m2. 

Vi legger til grunn: 

 Nybygg kr 30.000/m2 
 Nytt teknisk loft i nybygg kr 20.000/m2 
 Lett ombygging (omminnredning, noe vegger) kr 5.500/m2 
 Delvis tung ombygging (konstruksjoner) kr 12.000/m2 
 Innredning av uinnredet sokkelareal kr 19.000/m2 

Alternativ C kommer da på kr. 52 mill. eks det Jan-Vidar har spesifisert er eks . 

 

mvh Iver Corneil 

Eggen Arkitekter AS 

52



Oversikt over innkomne høringsuttalelser om ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune 

Alle høringsuttalelsene ligger på denne lenken: http://einnsyn.fosendrift.no/indrefosen/RegistryEntry/Case?caseId=2100. Uttalelsene bør leses i sin 
helhet for å få et nyansert bilde av hva høringsinstansene har uttalt. Tabellen nedenfor er en forenkling av innholdet i høringsuttalelsene.  

Forklaring til tabellen:  

A Dagens struktur beholdes 
C1 Stadsbygds ungdomstrinn til Vanvikan 
C2 Vanvikans ungdomstrinn til Stadsbygd 
D Stadsbygd og Vanvikans ungdomstrinn til Åsly 
 Førstevalg 
 Andrevalg 
 Tredjevalg 
 Fjerdevalg 

 

Foretrukket alternativ Fra 
A C1 C2 D 

Begrunnelse Kommentar 

Elevrådet Mælan skole     Dersom ungdomstrinnet ved Mælan legges ned pga. lavt 
elevtall, foretrekkes u-skole i Vanvikan, forutsatt at det går 
buss over Kråkmo.  

 

Elevrådet Stadsbygd skole     Stadsbygd har svømmehall, friidrettsbane og alt man ellers 
har i Rissa. Stadsbygd og Vanvikan har samarbeid 
gjennom idrett.  

 

Elevrådet Testmann Minne 
skole 

    Ønsker skoler der folk bor. Hvis noen må slås sammen, 
foretrekker man at Vanvikan-elevene flyttes til Stadsbygd. 
Det gir minst busskjøring. 

 

Elevrådet Vanvikan skole     Viktig å ha u-skole der VGS ligger. Deling av lærere mellom 
VGS og u-trinn i f. eks. språkfag. Nærhet til Torndheim. 
Vanvikan som 1-7skole  blir veldig liten 

 

Elevrådet Åsly skole     Ønsker ikke å ta stilling til hvilket alternativ som er best. 
Men elevrådet er åpne for og positivt innstilt til at andre 
elever f.eks. fra Vanvikan og Stadsbygd, kommer til Åsly 

 

Elevrådet Rissa 
videregående skole 

    Stadsbygd er i vekst. Har mange fasiliteter som idrettshall, 
flott fotballbane og basseng. Ønsker å spre skolene. 
Vanvikan får VGS, da kan Stadsbygd få ungdomsskole. 

 

Indre Fosen ungdomsråd     Kommer ikke med en selvstendig uttalelse, men viser til 
uttalelsene fra hvert enkelt elevråd. Blant medlemmene er 
det noen som foretrekker både A, C1, C2 og D.  
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Fra Foretrukket alternativ Begrunnelse Kommentar
A C1 C2 D

Utdanningsforbundet 
Mælan skole 

    Ønsker vekst i hele kommunen, minst mulig skyss, fritt 
skolevalg med ulike alternativ. Ser fordeler med små skoler. 
Stor skole i Vanvikan kan føre til pendling, ikke tilflytting.  

 

Utdanningsforbundet 
Stadsbygd skole 

    Ønsker mangfold i skoler og 1-10 på Stadsbygd. Frykter tap 
av kvalifiserte lærere og verdifulle tradisjoner hvis u-trinnet 
forsvinner. Ønsker minst mulig busskjøring. Fritt skolevalg.  

 

Utdanningsforbundet 
Testmann Minne skole 

    Slutter seg til uttalelsen fra styret i UDF Indre Fosen. 
Understreker at Testmann Minne skole har stor 
bygningsmessige behov som krever investeringer.   

 

Utdanningsforbundet 
Vanvikan skole 

    Dagens skole kan vise til gode resultater og godt 
arbeidsmiljø. Nærhet til VGS, bygda, Trondheim. Vekst i 
Vanvikan. Minst mulig skyssbehov i alternativ A.  

 

Utdanningsforbundet Åsly 
skole 

    Tar ikke stilling, men ser poenget med at det er u-skole nær 
VGS. Belyser fordeler og ulemper ved alternativ D på en 
grundig måte. Se høringsuttalelsen for detaljer.  

 

Utdanningsforbundet Indre 
Fosen 

    Krever at berørte parter tas med i drøftinger i god tid før 
vedtak som kan medføre f.eks. overtallighet/endret 
arbeidssted. Adm. ressurs er for lavt estimert i alternativ D.  

Det ble gjennomført møte med 
Utdanningsforbundet 10. januar 2018, før 
utredningen ble lagt ut på høring.  

Fagforbundet Indre Fosen     Det må tas hensyn til at fritt skolevalg skal være reelt. 
Hvordan blir fagmiljøet på barneskolene som blir uten 
ungdomstrinn? Økonomi og folkehelse må vektlegges.  

 

Foreldrerådets 
arbeidsutvalg (FAU) 
Fevåg/Hasselvika skole 

    Godt med et miljøskifte mellom barneskole og 
ungdomsskole. Dette er en meget god løsning for elevene 
fra Fevåg/Hasselvika i dag.  

 

FAU Mælan skole     Ivareta bygdesamfunn. Kretsgrensene bør vurderes når nye 
Mælan skole står ferdig. Elever fra Verrabotn, nordre 
Skaudalen og Fevåg kan høre til Mælan krets pga. avstand.  

 

FAU Stadsbygd skole     FAU har gjennomført en spørreundersøkelse blant 
foreldrene. 202 svar. Se den grundige høringsuttalelsen og 
selve undersøkelsen for detaljer og begrunnelser.   

Man savner at utredningen Framtidas skole er 
tilgjengelig på kommunes hjemmeside. Doku-
mentet er tilgjengelig med et Google-søk. 

FAU Vanvikan skole     Lett å rekruttere gode lærere.. Skolen blir dårligere uten u-
trinn. Mindre skyssbehov. Barna møtes på tvers i fritida. 
Nærhet til VGS. Se høringsuttalelsen for detaljer.   

 

FAU Åsly skole     Rekruttering av lærere, større fagmiljø, større 
valgmuligheter for elevene, gode kulturfasiliteter. Må sørge 
for at det blir nok spesialrom om skolen utvides. 

 

Samarbeidsutvalget (SU) 
Åsly skole 

    Elevenes opplæring viktigst. Rekruttering av lærere, større 
fagmiljø, valgmuligheter for elevene, gode kulturfasiliteter. 
Må sørge for at det blir nok spesialrom om skolen utvides. 
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Fra Foretrukket alternativ Begrunnelse Kommentar
A C1 C2 D

Miljøpartiet De Grønne 
Indre Fosen  

    Gir minst transportbehov. Nest beste løsning vil være å 
busse Vanvikan-elevene til Åsly. Dette var ikke et alternativ, 
men det kan gjennomføres uten nybygg.  

 

Indre Fosen Senterparti     Lokale u-skoler viktige for lokalt nærings- og samfunnsliv. 
Minst skyss. Muliggjør skolebytte ved behov. Gode fagmiljø 
på alle skoler. Nærhet til VGS ikke så vesentlig.  

 

Borgen Bygdeutvikling     Fremmer vekst i alle bygder/tettsteder. Minst skyss. Små 
klasser gir trygghet og forutsigbarhet. Bygdene Seter og 
Hindrem er orientert vestover mot Vanvikan og Trondheim.  

 

Hindrum Skilag     Kort reiseavstand til skole og fritidsaktiviteter etter skoletid, 
trygt og helhetlig skoleløp for hele grunnskoleløpet, ønsker 
fortsatt tilflytting, og da er 1-10-skole viktig. 

 

Stadsbygd Idrettslag     Unngår inaktiv og unødig transport. Mer fysisk aktivitet. 
Gode idrettsanlegg ved skolen. God kommunikasjon og 
samhandling mellom skole og idrettslag 

 

Stadsbygd Skolekorps     Største korpset i kommunen. Øvelse rett etter skoletid 
fredag kolliderer ikke med andre aktiviteter. Endringer kan 
få store følger for korpset.   

 

Tungtrø gårdsbarnehage     Samarbeider med skolen om arbeidslivsfag og valgfaget 
«Innsats for andre». Veldig positivt for barnehagebarna og 
for elevene. Kort avstand gjør det mulig.  

 

Tungtrø gårdsbarnehage/ 
Akrobaten barnehage 

    Samarbeider med skolen om arbeidslivsfag og valgfaget 
«Innsats for andre». Veldig positivt for barnehagebarna og 
for elevene. Kort avstand gjør det mulig. 

 

Tine Larsen Angvik     Stiller spørsmål om grunnforholdene ved Stadsbygd skole 
er undersøkt godt nok. Savner at de grunnundersøkelser 
som er utført, er gjort tilgjengelige. Se høringsuttalelsen. 

Spørsmålene er sendt over til arealsektoren til 
behandling.  

Gunn Kari N. Asp     La elevene gå på skole i sitt faste miljø. Idiotisk å flytte på 
skolene. 
 

 

Jorunn Berg     Liten økonomisk gevinst i sammenslåing. Felles 
ungdomsskole tapper 1-7-skolene for fagmiljø og bygdene 
for bosetting, kultur og engasjement. Lang reisevei.  

 

Anders Brødreskift     Gode idrettsanlegg og basseng på Stadsbygda. Stort 
skolekorps. Samholdet i bygda svekkes ved sammenslåing. 
Små innsparinger.  

 

Jan Erik Furunes     Alle andre alternativer enn D vil utelukke muligheten for å 
innføre fransk som valgbart fremmedspråk. Vi begrenser 
elevenes utvidete valgmuligheter i all overskuelig framtid.   
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Fra Foretrukket alternativ Begrunnelse Kommentar
A C1 C2 D

Ida Husby     Stort og godt fagmiljø for ansatte. Positivt for elevene å 
treffe nye venner. Flere valgmuligheter for elevene. Nærhet 
til VGS og Trondheim. 

 

Robert Kilen m.fl.     Alt. C gir stor nok trinnstørrelse til at kvaliteten blir god. C2 
bør velges pga. god infrastruktur med idrettsanlegg, 
basseng, fine turmål, museum, bedrifter, nærhet til byen.  

 

Asle Lajos Moholt     Må tenke økonomisk og langsiktig. Mulig å bruke Rissa 
VGS som ungdomsskolelokaler. 
 

 

Kristin Kirkemyr Nilsen     Foretrekker en mellomstor framfor en stor skole. Tilhørighet 
og tradisjoner er viktig. Alt C vil gi større fagmiljø. Bør 
legges til Stadsbygd pga. skyss og infrastruktur ved skolen. 

 

Linda/Tore Roten     Viktig for bosettingen og for å holde ungdommen i bygdene 
som en ressurs. U-trinn viktig for fagmiljøet på skolene. Kort 
reisevei. Fritt skolevalg opprettholdes. Nærhet til VGS. 

Foreslår endring i Lokal forskrift om 
skolekretsgrenser, punkt 2.3. Denne tas inn der.  

Elisabeth Schei     Læringsmiljø i fokus. Fadderordning. Arr. som sikrer 
samarbeid mellom elever, foreldre og skole, korps, for-
eninger og næringsliv. Folkehelse, økonomi, fritt skolevalg.  

Savner konsekvensutredning. Oppvekstutvalget 
støttet ikke ønsket om å gjennomføre en 
konsekvensutredning, se DR 4/18, 15.03.2018 

Mari Thung/Stefan Hansen     Folkehelse at flest mulig kan gå/sykle til skolen. Lettere å 
rekruttere lærere til 1-10 skoler. Fritt skolevalg må være 
reelt. Ungdomstida er sårbar, og bør være stabil.  

 

Wenche Tømmerdal     Trivsel og vekst, trygghet og forutsigbarhet for elever og 
bygdesamfunn. Om det blir alt. C, bør C1 velges pga. 
tilgang til lærere fra Trondheim og nærhet til VGS. 

 

Øyvind Vik     Rekruttering av personale. Skyssbehov. Fortsatt fleksibilitet 
med tanke på fritt skolevalg. Samarbeid med VGS. Alt. C 
gir en oversiktlig og stor nok skole.  

 

Marit S. Vikan     Å satse på bygdene er å satse på kommunen. Stadsbygd 
skole har godt arbeidsmiljø med godt kvalifiserte lærere, 
godt idrettslag og musikk- og korpsmiljø.  

 

Rolf Vikan     Stadsbygd er ei bygd i vekst med godt miljø og gode 
oppvekstsvilkår. 300 elever i 1-10 er nok. Lite å spare på å 
legge ned u-skolen. Får konsekvenser for idrett og korps.  

 

Tove Karin Ytterås     Flyttet tilbake til Stadsbygda, bl.a. pga. 1-10 skolen med 
korps, idrett, gode fritidsmuligheter knyttet til skolen. Fritt 
skolevalg med brukbar reisetid.  

 

 

Indre Fosen 9. mai 2018. Sammenstilt av oppvekstsjef Finn Yngvar Benestad
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                 Saksframlegg 
Saksnr Utvalg Møtedato 

11/18 Oppvekstutvalget 25.05.2018 
 Kommunestyret 07.06.2018 

 

Saksbehandler: Finn Yngvar Benestad 
Arkivsak: 2018/4679 
Dato: 09.05.2018 
 
 

1 Høringsdokument. Lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune 

 

Lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen 
kommune - 2018 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
1. Lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune vedtas som framlagt, 

med følgende endringer:  
a. Kapittel 2.2 utformes i tråd med kommunestyrets vedtak om 

ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune.  
b. Kapittel 2.3 gis denne ordlyden:  

«Rådmannen har ansvar for å foreta nødvendige og regelmessige 
beregninger av forventet elevtall, både kortsiktig og langsiktig gjennom 
framskrevne prognoser, slik at eventuelle kretsgrensejusteringer kan foretas 
så skånsomt som mulig. 

Kommunestyret fatter vedtak om endring av lokal forskrift om 
skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune. Forut for vedtak om endringer i 
den lokale forskriften, skal endringsforslaget ha vært ute på høring i minst 
seks uker.» 

 
 

Saksutredning 
Kapittel 1 og 2 i Lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune har vært ute på 
høring sammen med utredningen om ungdomstrinnstruktur.  

Det kom ikke inn noen konkrete forslag til endringer i kapittel 2.1 Skolekretser. 

De aller fleste høringsuttalelsene dreier seg om kapittel 2.2: Skoler med ungdomstrinn. 
Utredningen om ungdomstrinnstruktur drøftes og vedtas i en egen sak. Forskriftens tekst 
skal endres slik at kap. 2.2 er i tråd med kommunestyrets vedtak om ungdomstrinnstrukturen 
i Indre Fosen kommune.  
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Det kom inn ett forslag til endring i kapittel 2.3 Vedlikehold av lokal forskrift om 
skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune.  
Linda og Tore Roten ber om at det står eksplisitt i forskriften at eventuelle endringer i 
forskriften må legges ut på høring i kommunen før kommunestyret kan fatte vedtak om 
endringer.  

Vurdering 

Forvaltningsloven Kapittel VII Om forskrifter pålegger forvaltningsorganet å påse at saken er 
så godt opplyst som mulig. Lovteksten sier videre at offentlige og private institusjoner og 
organisasjoner som forskriften gjelder for eller hvis interesser særlig berøres, skal gis 
anledning til å uttale seg før forskriften blir utferdiget, endret eller opphevet. 
Forvaltningsorganet kan sette en frist for å komme med uttalelse.  

Rådmannen støtter forslaget fra Roten, og foreslår at det settes en frist på minst seks uker 
for å komme med uttalelser. Rådmannen foreslår å legge dette inn som et siste ledd i den 
lokale forskriftens kapittel 2.3. 

Kapittel 2.3 får da denne ordlyden:  

Rådmannen har ansvar for å foreta nødvendige og regelmessige beregninger av forventet 
elevtall, både kortsiktig og langsiktig gjennom framskrevne prognoser, slik at eventuelle 
kretsgrensejusteringer kan foretas så skånsomt som mulig. 

Kommunestyret fatter vedtak om endring av lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre 
Fosen kommune. Forut for vedtak om endringer i den lokale forskriften, skal 
endringsforslaget ha vært ute på høring i minst seks uker.
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1. Lovgrunnlag 

1.1 Opplæringsloven § 8-1 
Opplæringsloven § 8-1 slår fast at grunnskolelever har rett til å gå på den skolen som ligger 
nærmest der de bor eller ved den skolen i nærmiljøet som de sokner til. Den skolen eleven 
sokner til, kalles elevens nærskole. Kommunen kan i egen forskrift angi hvilke skoler de ulike 
områdene i kommunen sokner til.   

§ 8-1 sier også at en elev – etter søknad – kan tas inn på en annen skolen enn nærskolen.  

I særlige tilfeller kan en elev flyttes til en annen skolen enn nærskolen, dersom hensynet til de 
andre elevene tilsier det. Grunnen til at en elev kan flyttes, kan for eksempel være at eleven 
mobber en eller flere medelever. Før det blir gjort vedtak om å flytte en elev bort fra 
nærskolen, skal en ha prøvd andre tiltak. Når det er nødvendig, kan eleven flyttes til en skole 
utenfor kommunen, men ikke slik at eleven må flytte ut av hjemmet eller at skoleskyssen blir 
uforsvarlig lang. 

1.2 Andre aktuelle bestemmelser i opplæringsloven 
§ 2-1. Rett og plikt til grunnskoleutdanning 
§ 9A-2. Retten til eit trygt og godt skolemiljø 
§ 15-1. Bruk av forvaltningslova 
§ 15-2. Særlege reglar om klageinstans 

2. Lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune 

Lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen kommune er hjemlet i opplæringsloven § 8-
1, første ledd. Forskriften angir hvilke områder i kommunen som sokner til de ulike skolene. 
Dette kalles også skolenes opptaksområder eller skolekretser. Når det fattes vedtak om 
skoleplass for en elev, tas det alltid utgangspunkt i den adressen eleven står oppført med i 
Folkeregisteret. 

Forskriften har til hensikt å sørge for faste kretsgrenser som bidrar til forutsigbare oppvekst- og 
læringsmiljøer. Dette igjen skal medvirke til å skape trygghet og gode nettverk for både elever 
og foreldre. 

Lokal forskrift tar hensyn til at elevene skal få skolegang ved den nærmeste skolen. Der det 
ikke er tilfelle, kan det være topografiske eller trafikkmessige hensyn som tilsier at det er mer 
hensiktsmessig å gi elever plass ved en annen skole. Videre skal forskriften bidra til å sikre en 
forsvarlig kapasitetsutnyttelse ved de ulike skolene for å sikre alle elever tilfredsstillende 
kvalitet i opplæringen. Av den grunn kan det også være hensyn til kapasitet som gjør at elever 
tildeles skoleplass ved andre skoler enn den nærmeste. Det kan være nødvendig å endre på 
enkelte opptaksområder dersom forventet elevtallsvekst tilsier det. 
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2.1 Skolekretser 
Dersom du/dere har forslag til justeringer av dagens kretsgrenser, gjengitt nedenfor, 
ber vi om innspill på dette innen høringsfristen.  

Indre Fosen har seks skolekretser:  
Stadsbygd, Åsly, Fevåg/Hasselvika, Mælan, Leksvik og Vanvikan. 

1. Stadsbygd skolekrets dekker den sørligste delen av kommunen. I vest utgjør Mjølkåa 
nordgrensen mot Åsly skolekrets, i øst går grensen mellom Markabygda og 
Sørmodalen, slik at Svebakken og Myrvang tilhører Stadsbygd skolekrets. Grensen 
mot Vanvikan skolekrets i øst følger den gamle fylkesgrensen mellom Nord- og Sør-
Trøndelag.  

2. Åsly skolekrets dekker de midtre deler av kommunen. I vest utgjør Ofaret og Mjølkåa 
grensene mot hhv Fevåg/Hasselvika og Stadsbygd skolekrets. I øst utgjør Hogsdalen 
grensen mot Mælan skolekrets, mens grensen mot Stadsbygd skolekrets går mellom 
Sørmodalen og Markabygda. Grensen mot Leksvik og Vanvikan skolekretser følger 
den gamle fylkesgrensen mellom Nord- og Sør-Trøndelag.  

3. Fevåg/Hasselvika skolekrets dekker de nordvestlige deler av kommunen. Skolekretsen 
grenser mot Åsly skolekrets i Ofaret og mot Mælan skolekrets ved Hafella.  

4. Mælan skolekrets dekker de nordøstlige deler av kommunen. Skolekretsen grenser 
mot Åsly skolekrets i Hogsdalen og mot Fevåg/Hasselvika skolekrets i Hafella, slik at 
husstandene i Hafella tilhører Mælan skolekrets.  

5. Leksvik skolekrets dekker den nordøstlige delen av kommunen. Mot sør-vest grenser 
Leksvik skolekrets mot Vanvikan skolekrets i Hestdalsbukta, øst for Hindrem. 
Områdene rundt veien over Kråkmoskogen til Kulia tilhører Leksvik skolekrets. 
Grensen mot Åsly skolekrets følger den gamle fylkesgrensen mellom Nord- og Sør-
Trøndelag. Mot nord og øst grenser skolekretsen mot Verran og Inderøy kommuner.  

6. Vanvikan skolekrets dekker den midtre og østre delen av kommunen. Grensen mot 
Leksvik skolekrets går i Hestdalsbukta. Grensen mot Åsly skolekrets i nordvest følger 
den gamle fylkesgrensen mellom Nord- og Sør-Trøndelag. 

2.2 Skoler med ungdomstrinn 
Utredningen om ungdomstrinnstrukturen i Indre Fosen kommune beskriver alternative 
måter å organisere ungdomstrinnet på. Disse alternativene er listet opp nedenfor. 
Oppvekstutvalget ber om innspill på hvilket alternativ du/dere mener er det beste for 
elevene i Indre Fosen kommune. Utvalget ber også om en begrunnelse for det valgte 
standpunktet. Utredningen om ungdomstrinnstruktur i Indre Fosen kommune, som 
også er på høring nå, beskriver de ulike alternativene, og gir en grundig gjennomgang 
av økonomi og kvalitet ved de ulike valgene. Kapittel 7.1 i utredningen gir 
administrasjonens foreløpige anbefaling, mens kapittel 7.2 viser hvordan de ulike 
politikerne i Oppvekstutvalget i sin foreløpige anbefaling fordeler seg på de ulike 
alternativene.  

Alternativ a: Dagens kretsgrenser opprettholdes. Stadsbygd, Åsly, Mælan, Leksvik og 
Vanvikan kretser har 1-10-skoler. Fevåg/Hasselvika krets har 1-7-skole.   

Alternativ b: Ungdomstrinnene fra Stadsbygd og Åsly kretser slås sammen. 
Ungdomstrinnene fra Leksvik og Vanvikan kretser slås sammen. Mælan og Fevåg/Hasselvika 
kretser berøres ikke. 
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 Barneskoleelever fra Fevåg/Hasselvika, Stadsbygd og Åsly kretser går ungdomstrinnet 
på Åsly skole. 

 Barneskoleelever fra Leksvik og Vanvikan kretser går ungdomstrinnet på Testmann 
Minne skole. 

Alternativ c1: Ungdomstrinnene fra Stadsbygd og Vanvikan kretser slås sammen. 
Fevåg/Hasselvika, Leksvik, Mælan og Åsly kretser berøres ikke.  

 Barneskoleelever fra Stadsbygd og Vanvikan kretser går ungdomstrinnet på Vanvikan 
skole.  

Alternativ c2: Ungdomstrinnene fra Stadsbygd og Vanvikan kretser slås sammen. 
Fevåg/Hasselvika, Leksvik, Mælan og Åsly kretser berøres ikke. 

 Barneskoleelever fra Stadsbygd og Vanvikan kretser går ungdomstrinnet på Stadsbygd 
skole. 

Alternativ d: Ungdomstrinnene fra Stadsbygd, Vanvikan og Åsly kretser slås sammen. 
Fevåg/Hasselvika, Leksvik og Mælan kretser berøres ikke. 

 Barneskoleelever fra Fevåg/Hasselvika, Stadsbygd, Vanvikan og Åsly kretser går 
ungdomstrinnet på Åsly skole. 
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Skolekretser i Indre Fosen kommune (kommunenummer 5054).  

 

2.3 Vedlikehold av lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen 
kommune 

Rådmannen har ansvar for å foreta nødvendige og regelmessige beregninger av forventet 
elevtall, både kortsiktig og langsiktig gjennom framskrevne prognoser, slik at eventuelle 
kretsgrensejusteringer kan foretas så skånsomt som mulig. 

Kommunestyret fatter vedtak om endring av lokal forskrift om skolekretsgrenser i Indre Fosen 
kommune.  
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3. Rutiner for vedtak og saksbehandling 

Kapittel 3-5 var på høring høsten 2017. Teksten i disse kapitlene ble vedtatt av 
Fellesnemnda for Indre Fosen kommune 7. desember 2017. Disse kapitlene er ikke på 
høring nå. Den viktigste endringen som ble vedtatt i Fellesnemnda, er innføring av fritt 
skolevalg i hele Indre Fosen kommune. Rissa har hatt denne ordningen i fire år, mens 
den er ny for skolene i Leksvik. Kap. 4.4 viser hvilke regler som gjelder for fritt 
skolevalg.   

Kapitlene 3 til 5 i denne forskriften beskriver rutiner for vedtak og saksbehandling og gjelder 
alle barn som omfattes av opplæringsloven § 2-1, Rett og plikt til grunnskoleopplæring. 

Retten til grunnskoleopplæring gjelder når det er sannsynlig at et barn i skolepliktig alder skal 
være i Norge i minst tre måneder. Retten skal oppfylles så raskt som mulig og seinest innen 
en måned. Plikten til å motta grunnskoleopplæring begynner når barnet har bodd tre måneder 
i Norge.  

Rutinene for vedtak og saksbehandling har hovedvekt på alle forhold som reguleres av 
opplæringsloven § 8-1. Det betyr i hovedsak saksbehandlingsrutiner ved vedtak om 
skoleplassering for nye 1. og 8. klassinger og elever på alle trinn som flytter til kommunen. 
Rutinene beskriver også saksgangen når noen søker om skolegang ved andre skoler enn 
nærskolen, utsatt eller framskutt skolestart m.m. Reglene for å klage på et vedtak etter denne 
forskriften er beskrevet i kapittel 5. 

Rutinene skal bidra til rask, forutsigbar og likeverdig behandling av vedtak, klager og søknader 
om skoleplass for alle elever og familier som er bosatt i Indre Fosen kommune. Informasjon, 
tidsfrister og nødvendige skjemaer skal ligge tilgjengelig på kommunens nettsted. Foresatte 
som ønsker å klage på vedtak eller søke om skolegang ved andre skoler, skal oppleve å få 
god informasjon og nøytral veiledning i framgangsmåte og argumentasjon. 

3.1 Ansvarsfordeling 
Rådmannen har overordnet ansvar for å ivareta denne rutinen. 

Rektorene er gitt fullmakt til å fatte vedtak om skoleplass for elever innen egen skolekrets, slik 
den er definert i denne forskriften (se kapittel 2).  

Rådmannen fatter vedtak om søknader om å gå på skole utenfor opprinnelig skolekrets, og 
behandler alle klager i forhold til den lokale forskriften. 

3.2 Oppbevaring av opplysninger 
Alle søknader med vedlegg og vedtak om skoleplass registreres i kommunens journalsystem. 
Rådmannen sender kopi av vedtak til de berørte parter. 

4. Vedtak om skoleplass ved grunnskolene 

Alle elever får første gangs vedtak om skoleplass ved barne- og ungdomsskoler ut fra den 
adressen barnet står registrert med i Folkeregisteret. Foreldre med forskjellige adresser og 
delt omsorg for barnet må være spesielt oppmerksomme på dette. Foresatte som ønsker at 
deres barn skal gå på annen skole enn den de har fått tildelt plass ved, kan klage på vedtaket 
om skoleplass på eget skjema som ligger på kommunens hjemmeside. 
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4.1 Vedtak om skoleplass for kommende 1. klassinger 
Skolebegynnere får tilsendt enkeltvedtak om skoleplass etter opplæringsloven § 8-1, første 
ledd. Vedtak fattes og sendes ut fra skolen v/rektor. Normalt skal det fattes vedtak for alle 
elever det året eleven fyller 6 år. Første gangs vedtak sendes ut i løpet av februar det året 
eleven skal begynne på skolen. Skolene fatter fortløpende nye vedtak ettersom elever flytter 
inn i skolekretsen.  

4.2 Vedtak om skoleplass for kommende 8. klassinger 
Nye 8. klassinger som har gått på en barneskole uten ungdomstrinn, får tilsendt enkeltvedtak 
om ungdomsskoleplass etter opplæringsloven § 8-1, første ledd. Vedtaket fattes og sendes ut 
fra ungdomsskolen eleven sokner til etter Lokal forskrift. Vedtak sendes ut i løpet av februar 
det året eleven skal begynne på ungdomsskolen.  

Det fattes ikke nye enkeltvedtak for elever ved 1-10-skoler når de går over til ungdomstrinnet.  

4.3 Vedtak om skoleplass for tilflyttede elever og elever fra friskoler 
Tilflyttede elever får tilsendt enkeltvedtak om skoleplass etter opplæringsloven § 8-1, første 
ledd, så snart mottakerskolen har mottatt flyttemelding fra avgiverskolen. Elever som ønsker 
skoleplass og tidligere har fått skolegang ved friskoler, får tilsvarende vedtak. Vedtak fattes og 
sendes ut fra den skolen som eleven sokner til etter denne forskriften. 

4.4 Skoleplass ved annen skole enn nærskolen 
Indre Fosen kommune har fritt skolevalg. Søknader om skoleplass ved annen skole enn 
nærskolen behandles av rådmannen. Skolebytte skjer ved oppstart nytt skoleår eller ved 
terminstart i slutten av januar. Så fremt det er ledig kapasitet i annen skole enn nærskolen, 
skal søknaden innvilges. 

Barna skal gis anledning til å uttale seg før søknad om skolebytte fremmes. Når barna er over 
12 år, skal det legges stor vekt på hva barna mener. 

I vedtaket vil det ligge forutsetninger om at foresatte dekker merutgifter til skoleskyss. 
Fylkeskommunens angivelse av akseptabel reisetid/ventetid kommer ikke til anvendelse for 
elever som går på annen skole enn nærskolen. 

4.5 Utsatt eller framskutt skolestart 
Søknader om utsatt skolestart behandles av rådmannen. Utsatt skolestart forutsetter 
sakkyndig vurdering fra PPT, se opplæringslovens § 2-1, tredje ledd. Dersom søknaden 
innvilges etter at første gangs vedtak er fattet, opphever rådmannen samtidig tidligere vedtak. 
Nytt vedtak om skoleplass fattes i forkant av påfølgende skoleår etter gjeldende lokal forskrift 
det året eleven starter skolegangen. 

Søknader om framskutt skolestart behandles av rådmannen. Framskutt skolestart forutsetter 
sakkyndig vurdering, se opplæringsloven § 2-1, tredje ledd siste punktum. Loven forutsetter at 
barnet må fylle 5 år innen 1.april det året det skal begynne på skolen. Dersom søknaden 
innvilges, fatter rådmannen samtidig vedtak om skoleplass etter denne forskriften. 

4.6 Bytte av skole som følge av adresseendring 
I tilfeller der flytting internt i kommunen medfører at elever blir boende i en annen skolekrets, 
plikter foresatte umiddelbart å gi skolen beskjed. 
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Når en elev melder flytting ut av skolekretsen, skal tidligere skole varsle skolen som blir ny 
nærskole. Ny skole skal fatte nytt vedtak om skoleplass. Nytt vedtak kan påklages eller det 
kan søkes om skolegang ved tidligere skole eller annen skole ut fra særlige forhold. 
Rådmannen behandler eventuelle klager eller søknader. I vedtaket kan det ligge forutsetninger 
om at foresatte dekker ev. merutgifter til skoleskyss. 

Ingen elever kan begynne ved ny skole før vedtak er fattet og foresatte har samtykket i at de 
godtar vedtaket eller klagefristen har utgått. Dersom foresatte påklager et eventuelt vedtak, 
eller søker om skolegang ved annen skole, fortsetter eleven på tidligere skole til saken er 
sluttbehandlet. 

4.7 Utsettelse eller framskynding av skolebytte som følge av 
adresseendring 

Det åpnes for at elever kan søke om å utsette skolebytte som følge av adresseendring til 
inneværende skoleår er fullført. Vedtak om utsatt skolebytte fattes av rådmannen i samråd 
med berørte skoler. I vedtaket kan det ligge forutsetninger om at foresatte dekker ev. 
merutgifter til skoleskyss. Et vedtak om utsettelse av skolebytte som følge av adresseendring 
opphever ikke vedtaket om tilhørighet i ny skolekrets, men utsetter iverksettingen av vedtaket. 

Dersom det er ønskelig at elever begynner på ny skole før eleven faktisk har flyttet, er dette å 
anse som søknad om skolegang ved annen skole. Rådmannen behandler slike søknader. 

4.8 Skolebytte som tiltak etter opplæringsloven § 9A 
Opplæringsloven § 9A-2 slår fast at alle elever har rett til et trygt og godt skolemiljø som 
fremmer helse, trivsel og læring. 

Enkelte ganger kan det være nødvendig med et skolebytte for at elever skal få oppfylt sine 
rettigheter etter dette kapitlet. Dette er et alvorlig tiltak som iverksettes etter at alle andre tiltak 
er utprøvd eller vurdert som ikke hensiktsmessige av hensyn til enkelteleven. Vedtak om 
skolebytte hjemlet i opplæringslovens kapittel 9A fattes av rådmannen i tett dialog med 
skolene. I vedtaket skal det opplyses om den enkelte skoles foregående arbeid. 

Det kan også oppstå tilfeller der det er nødvendig at en elev bytter skole for å ivareta andre 
elevers rettigheter etter opplæringsloven kapittel 9A. Vedtak om dette fattes av rådmannen 
med hjemmel i opplæringsloven § 8-1, fjerde ledd. I vedtaket skal det opplyses om den enkelte 
skoles forutgående arbeid. 

4.9 Skolegang ved friskoler 
Alle barn i skolepliktig alder er å anse som skoleelever i Indre Fosen kommunes grunnskoler 
inntil elevens nærskole har mottatt skriftlig bekreftelse om at eleven er tatt opp som elev ved 
en friskole. Når bekreftelsen er mottatt, skrives eleven ut av den kommunale grunnskolen. 

4.10 Skolegang i andre kommuner eller gjesteelever fra andre kommuner 
Alle søknader om skolegang ved kommunale skoler i andre kommuner for elever bosatt i Indre 
Fosen kommune, og søknader om skolegang ved kommunale skoler i Indre Fosen kommune 
for elever bosatt utenfor kommunen, behandles av rådmannen. Søknader fra elever fra andre 
kommuner behandles ikke før øverste administrative skolemyndighet i hjemkommunen 
bekrefter at de vil dekke kostnadene forbundet med skolegangen. 
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5. Klagebehandling 

Alle enkeltvedtak om skoleplass og avslag på søknader om skolegang ved annen skole kan 
påklages etter opplæringsloven §§ 15-1 og 15-2 innen 3 uker etter mottatt vedtak. Rådmannen 
behandler alle klager på vedtak eller avslag på søknader om skoleplass. Dersom rådmannen 
opprettholder opprinnelig vedtak, vil saken oversendes Fylkesmannen, som fatter endelig 
vedtak.
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                 Saksframlegg 
Saksnr Utvalg Møtedato 

8/18 Kulturutvalget 09.05.2018 
12/18 Oppvekstutvalget 25.05.2018 

 

Saksbehandler: Kine Larsen Kimo 
Arkivsak: 2018/1069 
Dato: 24.04.2018 
 
 

1 Avtaler angående kombinasjonsbibliotek Indre fosen 

2 Innspill - Rektor Åsly skole 

3 Innspill - Rektor Mælan skole 

4 Innspill - Rektor Stadsbygd skole 

5 Arbeidsdokument - forslag til avtale for prøveordning 

 

Organisering av bibliotekarer i kombinasjonsbibliotek i 
Indre Fosen 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
1. Samarbeidsavtale for skole- og folkebibliotek vedtas som framlagt. 
2. Bibliotekarene samles som en prøveordning under kultursektoren fra og med 

01.01.2019. 
3. Ordningen evalueres etter endt prøveår. 

 
 
 
Saksprotokoll i Kulturutvalget - 09.05.2018  

 

Behandling: 

 

Forslag til endring i punkt 2: Som en prøveordning samles bibliotekarene under 
kultursektoren fra og med 01.01.2019 til og med 31.12.2020. Ny revidert samarbeidsavtale 
utarbeides høsten 2018.  

 

Enstemmig vedtatt. 
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Endelig vedtak: 

 

1. Samarbeidsavtale for skole- og folkebibliotek vedtas som framlagt. 
2. Som en prøveordning samles bibliotekarene under kultursektoren fra og med 01.01.2019 

til og med 31.12.2020. Ny revidert samarbeidsavtale utarbeides høsten 2018.  
3. Ordningen evalueres etter første prøveår.  

 

 

 

Oppsummering: 
Kulturutvalget ønsker en gjennomgang med mulighet til å samle alle bibliotekarer under en 
sektor for å kunne få en mest mulig helhetlig bibliotektjeneste. Da er det viktig at hele 
tjenesten blir samlet under en «paraply». For våre brukere er det likegyldig hvem som eier 
mediene, hvilke ansettelsesforhold de ansatte har, hvem som eier lokalene osv. Vi tenker på 
biblioteket som en helhet, og alle ansatte jobber for en best mulig tjeneste for alle våre 
brukere. Helhetlig tenkning vil være essensielt både når det gjelder det bibliotekfaglige, 
økonomi og forvaltning samt logistikk i forhold til vakter, sykefravær og vikarer. Dette er en 
løsning som for oss virker mest logisk. 

 

Saksutredning 
I sak 5/18 Samarbeidsavtale folkebibliotek og skolebibliotek valgte kulturutvalget å utsette 
saken til neste møte, og oppfordret til å se på muligheten for å få samlet bibliotekarene under 
kultursektoren.  

I Indre Fosen har 4 av våre 6 kommunale grunnskoler kombinasjonsbibliotek (her er 
mulighetene for at også Testmann Minne kan bli et kombinasjonsbibliotek i flerbrukshuset 
sammen med folkebiblioteket store). I tillegg er ett av disse et trekombinasjonsbibliotek også 
med videregående skole. De viktigste elementene i folkebibliotekets samfunnsoppdrag 
fremgår av formålsparagrafen – å sikre alle fri tilgang til informasjon, kunnskap og kultur. 
Folkebibliotekene skal være en uavhengig møteplass og arena for offentlig samtale og debatt, 
og drive aktiv formidling.  

Bibliotekarene er i dag delt mellom bibliotekenheten i kultursektoren og skolene i 
oppvekstsektoren med ulik stillingsprosent. Dette gjelder i kombinasjonsbibliotekene på Åsly 
skole, Stadsbygd skole og Mælan skole. Vanvikan skole er også et kombinasjonsbibliotek, 
men der er det ingen ressurser tilført biblioteket fra skolen bortsett fra noe bokinnkjøp og deling 
av utgifter til Mikromarc (biblioteksystemet). Det er ikke noe personalressurs fra skolen for å 
ivareta skolebibliotekfunksjonen spesielt. 

Kulturutvalget ønsker nå derfor en gjennomgang med mulighet til å samle alle bibliotekarer 
under en sektor for å kunne få en mest mulig helhetlig bibliotektjeneste. Da er det viktig at hele 
tjenesten blir samlet under en «paraply». For våre brukere er det likegyldig hvem som eier 
mediene, hvilke ansettelsesforhold de ansatte har, hvem som eier lokalene osv. Vi tenker på 
biblioteket som en helhet, og alle ansatte jobber for en best mulig tjeneste for alle våre brukere. 
Helhetlig tenkning vil være essensielt både når det gjelder det bibliotekfaglige, økonomi og 
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forvaltning samt logistikk i forhold til vakter, sykefravær og vikarer. Dette er en løsning som for 
oss virker mest logisk. 

 

Hvorfor under en sektor? 

 Vi slipper dobbeltarbeid med sykemeldinger, vikarbruk og oppfølging. Slik som det er 
nå må en sykemelding leveres to ledere som igjen må skaffe vikar til hver sin del. Det 
krever også ekstra tid med kommunikasjon mellom lederne for å holde oversikten. Her 
er det også en økonomisk gevinst.  

 De ansatte avlønnes også ulikt av skole og kultur per nå for så å si samme jobben.  
 Det er lettere å rekruttere bibliotekarer/ansatte om vi kan slå sammen små 

stillingsbrøker. I følge hovedtariffavtalen skal det fortrinnsvis lyses ut hele stillinger, noe 
som også er nedfelt i kommunens retningslinjer for rekruttering og ansettelse. 
Eksempel: en arbeidstaker mister stillingsprosenten enten på skole eller kultur på 
grunn av nedskjæringer, og kan da risikere å sitte igjen med en stillingsbrøk på under 
30 %.  

 Lettere å få oversikt over økonomien samt fordele innkjøp av medier. Skolene må så 
klart bidra med penger til bokbudsjettet som er prioritert elever og lærere, men ved at 
det er ett budsjett er det lettere å fordele midlene på ulike medier, fokus på 
aldersgrupper osv.  

 Det vil gi bedre oversikt og kontroll over bokbudsjettet ved tettere rapportering og 
oppfølging. En god og helhetlig samlingsutvikling av mediestammen er viktig for 
bibliotekdriften. Folkebiblioteket har til oppgave å ivareta alles interesse for ulike 
medier, mens skolebibliotekets primærbrukere er elever og lærere.  

 Slik vi jobber nå er det en del ekstraarbeid med å følge opp at utgiftene blir ført på riktig 
budsjett, skolene eller på folkebiblioteket. 

 For våre lånere er det likegyldig hvem som eier de ulike bøkene eller om de snakker 
med en skolebibliotekar eller en som er ansatt på folkebiblioteket. For dem er det 
biblioteket som institusjon som er det viktigste.  

 Ved eventuell rekruttering av nye ansatte vil det være viktig å kunne tilby store nok 
stillinger.  

Kapittel I. Folkebibliotekenes formål og virksomhet.

§ 1.Målsetting 

Folkebibliotekene skal ha til oppgave å fremme opplysning, utdanning og annen 
kulturell virksomhet, gjennom aktiv formidling og ved å stille bøker og andre 
medier gratis til disposisjon for alle som bor i landet.

Folkebibliotekene skal være en uavhengig møteplass og arena for offentlig 
samtale og debatt.

Det enkelte bibliotek skal i sine tilbud til barn og voksne legge vekt på kvalitet, 
allsidighet og aktualitet.

Bibliotekenes innhold og tjenester skal gjøres kjent.

Folkebibliotekene er ledd i et nasjonalt biblioteksystem.
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 Det er mest praktisk å ha bibliotekene i en sektor i stedet for å dele på ansvaret.  
 Folkebibliotekets formålsparagraf er som følger:  

 

 

Bibliotekene skal da ivareta begge disse funksjonene, og da kreves det en overordnet tenkning 
og et robust bibliotek med kompetent personale og muligheter for faglig utvikling. Vårt mål er 
alltid å få til et best mulig tilbud til våre lånere, og da er god utnyttelse av ressursene 

viktig. Dersom løsningen er å fortsette som før eller samle bibliotekene under kultur, er løpende 
kommunikasjon, kompetanseutvikling og samarbeid mellom sektorene viktig.  

 

Hva taler imot å samle bibliotekarene inn under en sektor; 
 Rektor/lærere kan føle at de mister kontroll i forhold til innkjøp når det gjelder deres 

behov samt tilgjengelighet/åpningstid.  
o Her er det viktig med god kommunikasjon med rektor og øvrig stab. Viktig å 

etablere en intensjonsavtale for å sikre kommunikasjon skole/bibliotek/kultur. 
 Rektor/lærere blir «mindre» interessert i bibliotek da det er fare for å miste eierfølelsen 

– Ansvarsfraskrivelse.  
o Også her bør man etablere en intensjonsavtale. Håper og tror 

oppvekstsektoren vil like at tjenestene blir bedre og at det skjer mer på 
biblioteket. Rektor og lærere vil jo også kunne få drahjelp på en helt annen måte 
og interessen vil nok kunne ta seg opp, hvis den altså er nede. Rektorene har 
kanskje ikke per i dag så mye tid til å tenke strategi og utvikling for 
skolebiblioteket. I en slik ordning får de et sterkt fagmiljø som kan bidra til å 
initiere forbedringer og endringer i tillegg til å utvikle tjenester. 

Hvordan sikre at alles interesser og behov blir i varetatt; 

Utgangspunktet for en avtale/ ny ordning, må være tydelighet i skolens behov for bibliotek og 
i beskrivelsen av hvordan biblioteket kan bidra som verktøy i læringsmiljøet.   

Her er nok samskaping et nøkkelord, hvor kommunikasjon og samarbeidsavtaler vil være 
avgjørende. Samarbeidsavtalen må inneholde punkter der skolens og kultursektoren sine 
forventninger og forpliktelser er nøye beskrevet.  

Som det står i Forskrift til opplæringslova, Kapittel 21. Tilgang til skolebibliotek 

 

“Skolen skal ha skolebibliotek med mindre tilgangen til 
skolebibliotek er sikra gjennom samarbeid med andre 
bibliotek. Bibliotek som ikkje ligg i skolen sine lokale, 
skal vere tilgjengeleg for elevane i skoletida, slik at 

biblioteket kan brukast aktivt i opplæringa på skolen. 
Biblioteket skal vere særskilt tilrettelagt for skolen.”
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Det er i alles interesse at samskapingen og tverrfagligheten fungerer optimalt. Her har 
kultursektoren et ønske om at også biblioteksjefen blir en del av rektormøtene på lik linje med 
kulturskolerektor. Dette for å kunne ha direkte kommunikasjon mellom rektor og biblioteksjef. 
Et velfungerende diskusjons- og orienteringsforum, med tanke på behov og forutsetning for 
bruk av biblioteket for lærere og elever i skoletiden, er avgjørende for den gode samskaping. 
Det er ønskelig at bibliotekar og lærer utgjør et naturlig team i forbindelse med alle våre 
bibliotek. Samarbeidet mellom folke- og skolebibliotek krever løpende kommunikasjon mellom 
rektorer, biblioteksjef og skolebibliotekarer. Da lokaler og boksamling er felles, krever dette 
gjensidig forståelse av skolens og bibliotekets ulike behov.  

 

Kommunikasjonstiltak 
Forslaget fra kulturutvalget er sendt ut til rektorer og biblioteksjef/ansatte med mulighet for 
innspill. 
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Samarbeidsavtale 

Kombinasjonsbibliotek 

… skolebibliotek og Indre Fosen bibliotek, avdeling… 

 

Bruk av folkebiblioteket. 

Folkebiblioteket disponerer lokalet i samsvar med fastsatt arbeidstid for bibliotekar.  Annen bruk av 

lokalet skal avgjøres i fellesskap av bibliotekar og rektor. 

Bruk av skolebiblioteket. 

Biblioteket skal primært brukes til å utføre bibliotekfunksjoner i skole- og folkebibliotek. Annen bruk 

av lokalet skal avgjøres i fellesskap av bibliotekar og rektor. 

 

Bibliotekar ved kombinasjonsbiblioteket. 

Det skal være en felles bibliotekar for samarbeidsenhetene. 

- Bibliotekaren er ansvarlig for bibliotekfaglig og administrativt arbeide i 

kombinasjonsbiblioteket. 

- Administrativt sorterer bibliotekar under rektor i skolesaker og under biblioteksjef i 

folkebibliotekets saker. Ved sykdom skal begge parter ha beskjed. Skolen skaffer vikar til 

skolebiblioteket og folkebiblioteket til sin del. 

- Bibliotekfaglig sorterer den felles bibliotekar under biblioteksjef 

- Bibliotekaren skal oppfattes som en integrert del av skolens personale. 

- Skolebibliotekarene på alle avdelingene har 2 møter i året – vår og høst 

- Skolebibliotekarene og rektor (annet administrativt personale) har 2 årlige møter. 

 

Utlån 

- Alt utlån fra kombinasjonsbiblioteket foretas av bibliotekar. 

- Hele biblioteket kan benyttes av lærere og elever 

o Utenfor klassenes faste lånetid skal besøk av klasser og større grupper avtales med 

bibliotekar når denne er til stede. 

o Skolens personale skal, i tilfelle lån utenfor betjent tid, benytte en på forhånd fastlagt 

registreringsprosedyre.  

- I tilfelle bruk av biblioteket uten at bibliotekar er til stede skal lærer alltid følge med. 

 

Utgiftsfordeling. 

- Biblioteksystemet Mikromarc 3 blir delt 50/50 mellom folkebibliotek og skolen. 

- Skolene kjøper bokplast til sine innkjøpte bøker og folkebiblioteket til sine. 

- BIBBI data fordeles likt mellom alle avdelinger. 

74



- Utgifter vedrørende møter og kurs utenom kommunen deles likt dersom temaet er av felles 

interesse. 

- Datautstyr fordeles etter stillingsprosenten (for Åsly betales datautstyr i sin helhet av skolen.) 

- Mediene (bøker/DVD/lydbøker m.m)  kjøpes inn på ulike budsjett, men er til felles bruk. 

- Skolene skal ha eget mediebudsjett og skolebibliotekarene skal informeres om dette. 

 

Denne avtalen gjelder fra og med året skoleåret 2018/2019. Eventuell oppsigelse av avtalen må skje 

med et ½ års varsel fra begge parter. 

 

 

 

Biblioteksjef        Rektor 
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Fra: Bragstad Laila[Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no]
Dato: 26.04.2018 15:18:57
Til: Kimo Kine Larsen
Tittel: Fwd: SV: Avtaler

Sendt fra min iPhone

Videresendt melding:

Fra: Langsæter Tor <Tor.Langsaeter@indrefosen.kommune.no>
Dato: 26. april 2018 kl. 12:52:34 CEST
Til: Gjølgali Maria <Maria.Gjolgali@indrefosen.kommune.no>, Bragstad Laila
<Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>, Gilde Olav <Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>, Fredheim
Roger <Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>, Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>, Skjelstad Camilla
<Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: SV: Avtaler

Hei
Er også skeptisk det det som står om lærebøker her (se Marias utsnitt). Jeg regner med at det her blir
snakk om at Kultur skal overta midler fra skolebudsjettene for å finansiere lønnsutgiftene til
skolebibliotekarene. Hvis vi da gir fra oss midler tilsvarende den stillingsstørrelsen
skolebibliotekarene har i dag, for så å måtte kjøpe tjenester rundt administrasjon av utlån av
skolebøkene, så er ikke det aktuelt. Opplegget rundt utlån av skolebøker fungerer greit pr i dag og jeg
tenker det er en ordning som må fortsette. Vi betaler ikke noe ekstra for dette i og med at vi betaler
lønn til skolebibliotekaren. Hvis vi skal faktureres for disse tjenestene er det en forutsetning at vi
holder igjen «stillingsprosent» tilsvarende kostnaden for kjøp av tjenester. Ellers er jeg skeptisk, som
Maria sier i en annen e‐post, i forhold til skolebibliotekene på de minste skolene. Det må sikres,
gjennom tydelige avtaler, at de bemannes forsvarlig framover.
Kine skriver: I Indre Fosen har 4 av våre 6 kommunale grunnskoler kombinasjonsbibliotek (her er
mulighetene for at også Testmann Minne kan bli et kombinasjonsbibliotek i flerbrukshuset sammen
med folkebiblioteket store). I tillegg er ett av disse et trekombinasjonsbibliotek også med
videregående skole. Dette gir oss mulighet til å tenke innovativt og nyskapende med tanke på hva
biblioteket som institusjon skal være i fremtida. De viktigste elementene i folkebibliotekets
samfunnsoppdrag fremgår av formålsparagrafen – å sikre alle fri tilgang til informasjon, kunnskap og
kultur. Folkebibliotekene skal være en uavhengig møteplass og arena for offentlig samtale og debatt,
og drive aktiv formidling. Nettopp dette nye fokuset på Biblioteket som møteplass tvinger
Biblioteket som institusjon inn i nye tankesett. Hvordan ruster vi oss i møte med nettopp framtida?
 
Fine ord om innovativ og nyskapende tenkning. Relevant spørsmål er: Hva betyr dette konkret for
skolene? Vi (skolene) er storforbrukere av bibliotektjenester, og det hadde vært fint med mer
informasjon om hva planene for framtida innebærer for oss.
Tor
 
 
Fra: Gjølgali Maria 
Sendt: 25. april 2018 13:28
Til: Bragstad Laila; Gilde Olav; Langsæter Tor; Fredheim Roger; Gaasø Asbjørn Helge Andre; Skjelstad
Camilla
Kopi: Benestad Finn Yngvar
Emne: SV: Avtaler
 
Her er noen flere innspill dere må ta med inn.
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«Ved eventuell rekruttering av nye ansatte vil det være viktig å kunne tilby store nok
stillinger.»

Kan en bibliotekar bli ansatt på flere bibliotek da? Og hvordan tenkes løsning på dette. Vi som
er en liten skole blir kanskje da tiltenkt en liten stillingsprosent og dette vil få utfordringer i
forhold til plassering av bibliotektimer som vi bruker å spre over flere dager, slik at det tilpasses
timeplanen og fag.

Hvordan tenkes bokbudsjett? En felles pott eller skal det være et budsjett for hvert bibliotek?

 
 
Med vennlig hilsen
 
Maria Husby Gjølgali
 

Fra: Gjølgali Maria 
Sendt: onsdag 25. april 2018 12:27
Til: Bragstad Laila <Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>; Gilde Olav
<Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>; Langsæter Tor <Tor.Langsaeter@indrefosen.kommune.no>;
Fredheim Roger <Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>; Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>; Skjelstad Camilla
<Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: SV: Avtaler
 
Hei!
Er i utgangspunktet litt skeptisk på å flytte skolebibliotekressursen bort fra skolen og det handler
om det som står i saksfremlegget at enn skal miste kontroll og ikke få en hånd på rattet.
 
Dette punktet er også et punkt som jeg synes er litt diffust.

Når det gjelder lærebøkene er det skolene som må ha kontroll på dette, men det er mulig med
en løsning der skolen kjøper tjenester fra folkebiblioteket for å ivareta skolebøkene. På
samme måte er kjøp av tjenester for å ivareta skolebiblioteket et alternativ for dagens ordning.

Hva betyr det? Og de ressurser som vi bruker på skolebibliotek nå, hva tenkes med de
ressursene?
 
Ser at det er noen fordeler med å flytte det over til en sektor og da spesielt på
personaloppfølginga somkan bli mer helhetlig.
 
 
Med vennlig hilsen
 
Maria Husby Gjølgali
 
 
 

Fra: Bragstad Laila 
Sendt: tirsdag 24. april 2018 22:17
Til: Gilde Olav <Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>; Gjølgali Maria
<Maria.Gjolgali@indrefosen.kommune.no>; Langsæter Tor
<Tor.Langsaeter@indrefosen.kommune.no>; Fredheim Roger
<Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>; Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>; Skjelstad Camilla
<Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: VS: Avtaler
 
Hei alle sammen.
Kan dere lese igjennom det vedlagte saksframlegget som Kine har skrevet. Dette er et resultat av et
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vedtak som ble fattet i forrige kulturutvalgsmøte.
Jeg ønsker å få innspill fra dere på dette før vi sender det ut som sak til neste møte i kulturutvalget
9/5‐18.
 
Jeg skal ha møte med Kine i morgen ettermiddag, og da skal vi diskutere dette videre. Håper å høre
fra dere til da, selv om det er kort frist.
 
Kine bad meg forresten si at vedlegget her ble skrevet etter kl. 21 i kveld, og det kan ordlyden bære
preg av J
 
Mvh
Laila
 
 

Fra: Kimo Kine Larsen 
Sendt: tirsdag 24. april 2018 21:35
Til: Bragstad Laila <Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>
Emne: Avtaler
 
Hei LailaJ
 
Dette er det jeg klarte nå i kveldJ Ikke se på tittel da det kun er en arbeidstittelJ Se igjennom det så
tar vi en prat i morgen. Tenker også å skrive om litt på samarbeidsavtalen slik at den matcher
saksframlegget. Sender det også så snart jeg har det klartJ
 
Mvh Kine
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Fra: Bragstad Laila[Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no]
Dato: 25.04.2018 15:21:23
Til: Kimo Kine Larsen
Tittel: VS: Avtaler

 
 

Fra: Gjølgali Maria 
Sendt: onsdag 25. april 2018 13:28
Til: Bragstad Laila <Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>; Gilde Olav <Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>;
Langsæter Tor <Tor.Langsaeter@indrefosen.kommune.no>; Fredheim Roger
<Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>; Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>; Skjelstad Camilla <Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: SV: Avtaler
 
Her er noen flere innspill dere må ta med inn.
 

«Ved eventuell rekruttering av nye ansatte vil det være viktig å kunne tilby store nok stillinger.»

Kan en bibliotekar bli ansatt på flere bibliotek da? Og hvordan tenkes løsning på dette. Vi som er en liten
skole blir kanskje da tiltenkt en liten stillingsprosent og dette vil få utfordringer i forhold til plassering av
bibliotektimer som vi bruker å spre over flere dager, slik at det tilpasses timeplanen og fag.

Hvordan tenkes bokbudsjett? En felles pott eller skal det være et budsjett for hvert bibliotek?

 
 
Med vennlig hilsen
 
Maria Husby Gjølgali
 

Fra: Gjølgali Maria 
Sendt: onsdag 25. april 2018 12:27
Til: Bragstad Laila <Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>; Gilde Olav <Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>;
Langsæter Tor <Tor.Langsaeter@indrefosen.kommune.no>; Fredheim Roger
<Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>; Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>; Skjelstad Camilla <Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: SV: Avtaler
 
Hei!
Er i utgangspunktet litt skeptisk på å flytte skolebibliotekressursen bort fra skolen og det handler om det som
står i saksfremlegget at enn skal miste kontroll og ikke få en hånd på rattet.
 
Dette punktet er også et punkt som jeg synes er litt diffust.

Når det gjelder lærebøkene er det skolene som må ha kontroll på dette, men det er mulig med en løsning
der skolen kjøper tjenester fra folkebiblioteket for å ivareta skolebøkene. På samme måte er kjøp av
tjenester for å ivareta skolebiblioteket et alternativ for dagens ordning.

Hva betyr det? Og de ressurser som vi bruker på skolebibliotek nå, hva tenkes med de ressursene?
 
Ser at det er noen fordeler med å flytte det over til en sektor og da spesielt på personaloppfølginga somkan bli
mer helhetlig.
 
 
Med vennlig hilsen
 
Maria Husby Gjølgali
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Fra: Bragstad Laila 
Sendt: tirsdag 24. april 2018 22:17
Til: Gilde Olav <Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>; Gjølgali Maria <Maria.Gjolgali@indrefosen.kommune.no>;
Langsæter Tor <Tor.Langsaeter@indrefosen.kommune.no>; Fredheim Roger
<Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>; Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>; Skjelstad Camilla <Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: VS: Avtaler
 
Hei alle sammen.
Kan dere lese igjennom det vedlagte saksframlegget som Kine har skrevet. Dette er et resultat av et vedtak som
ble fattet i forrige kulturutvalgsmøte.
Jeg ønsker å få innspill fra dere på dette før vi sender det ut som sak til neste møte i kulturutvalget 9/5‐18.
 
Jeg skal ha møte med Kine i morgen ettermiddag, og da skal vi diskutere dette videre. Håper å høre fra dere til da,
selv om det er kort frist.
 
Kine bad meg forresten si at vedlegget her ble skrevet etter kl. 21 i kveld, og det kan ordlyden bære preg av J
 
Mvh
Laila
 
 

Fra: Kimo Kine Larsen 
Sendt: tirsdag 24. april 2018 21:35
Til: Bragstad Laila <Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>
Emne: Avtaler
 
Hei LailaJ
 
Dette er det jeg klarte nå i kveldJ Ikke se på tittel da det kun er en arbeidstittelJ Se igjennom det så tar vi en prat
i morgen. Tenker også å skrive om litt på samarbeidsavtalen slik at den matcher saksframlegget. Sender det også så
snart jeg har det klartJ
 
Mvh Kine
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Fra: Bragstad Laila[Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no]
Dato: 26.04.2018 15:19:16
Til: Kimo Kine Larsen
Tittel: Fwd: SV: Avtaler

Sendt fra min iPhone

Videresendt melding:

Fra: Fredheim Roger <Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>
Dato: 26. april 2018 kl. 14:59:51 CEST
Til: Langsæter Tor <Tor.Langsaeter@indrefosen.kommune.no>, Gjølgali Maria
<Maria.Gjolgali@indrefosen.kommune.no>, Bragstad Laila <Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>,
Gilde Olav <Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>, Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>, Skjelstad Camilla
<Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: SV: Avtaler

Hei!
I denne saken så har jeg ikke med meg mye historikk, men registrerer at bibliotekets  på Stadsbygd
har en meget sentral rolle i det pedagogiske arbeidet, og er av en slik at art alle parter er meget
fornøyd.
 
tillegg til selve tjenesten, så vil jeg tillegge at dette ikke kommer gratis. Dette handler også om
tilhørighet, og det handler om person. Over tid så er denne delingen av arbeidsgiveransvaret
forankret, og vi har en ryddig og grei avtale på hvilke oppgaver bibliotekaren skal ivareta for skolen.
 
En endring kan bli utfordrende, slik både Tor og Maria beskriver det.  Jeg savner også  noe mere
konkret på hva dette betyr for oss. Det bør også registreres at de som representanter både for en stor
og en liten virksomhet tror dette vil kunne skape utfordringer.
 
Til slutt ønsker jeg å ha noe bedre tid til å lande en slik sak‐ som vil kunne påvirke oss mer enn vi
kanskje kan kunne melde tilbake på kort varsel.
 
 
Med vennlig hilsen
 
Roger Fredheim
rektor
Stadsbygd skole
Tlf 917 60 190
E post:roger.fredheim@indrefosen.kommune.no/roger.fredheim@fosenskole.no

 
Obs! E-post fra og til Indre Fosen kommune er offentlig. Bevaringspliktig epost arkiveres og blir synlig på Innsyn.
Les mer om e-post til og fra kommunen her (lenke til https://www.indrefosen.kommune.no/innsyn/)
 
 
 
 

Fra: Langsæter Tor 
Sendt: 26. april 2018 12:53
Til: Gjølgali Maria <Maria.Gjolgali@indrefosen.kommune.no>; Bragstad Laila
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<Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>; Gilde Olav <Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>;
Fredheim Roger <Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>; Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>; Skjelstad Camilla
<Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: SV: Avtaler
 
Hei
Er også skeptisk det det som står om lærebøker her (se Marias utsnitt). Jeg regner med at det her blir
snakk om at Kultur skal overta midler fra skolebudsjettene for å finansiere lønnsutgiftene til
skolebibliotekarene. Hvis vi da gir fra oss midler tilsvarende den stillingsstørrelsen
skolebibliotekarene har i dag, for så å måtte kjøpe tjenester rundt administrasjon av utlån av
skolebøkene, så er ikke det aktuelt. Opplegget rundt utlån av skolebøker fungerer greit pr i dag og jeg
tenker det er en ordning som må fortsette. Vi betaler ikke noe ekstra for dette i og med at vi betaler
lønn til skolebibliotekaren. Hvis vi skal faktureres for disse tjenestene er det en forutsetning at vi
holder igjen «stillingsprosent» tilsvarende kostnaden for kjøp av tjenester. Ellers er jeg skeptisk, som
Maria sier i en annen e‐post, i forhold til skolebibliotekene på de minste skolene. Det må sikres,
gjennom tydelige avtaler, at de bemannes forsvarlig framover.
Kine skriver: I Indre Fosen har 4 av våre 6 kommunale grunnskoler kombinasjonsbibliotek (her er
mulighetene for at også Testmann Minne kan bli et kombinasjonsbibliotek i flerbrukshuset sammen
med folkebiblioteket store). I tillegg er ett av disse et trekombinasjonsbibliotek også med
videregående skole. Dette gir oss mulighet til å tenke innovativt og nyskapende med tanke på hva
biblioteket som institusjon skal være i fremtida. De viktigste elementene i folkebibliotekets
samfunnsoppdrag fremgår av formålsparagrafen – å sikre alle fri tilgang til informasjon, kunnskap og
kultur. Folkebibliotekene skal være en uavhengig møteplass og arena for offentlig samtale og debatt,
og drive aktiv formidling. Nettopp dette nye fokuset på Biblioteket som møteplass tvinger
Biblioteket som institusjon inn i nye tankesett. Hvordan ruster vi oss i møte med nettopp framtida?
 
Fine ord om innovativ og nyskapende tenkning. Relevant spørsmål er: Hva betyr dette konkret for
skolene? Vi (skolene) er storforbrukere av bibliotektjenester, og det hadde vært fint med mer
informasjon om hva planene for framtida innebærer for oss.
Tor
 
 
Fra: Gjølgali Maria 
Sendt: 25. april 2018 13:28
Til: Bragstad Laila; Gilde Olav; Langsæter Tor; Fredheim Roger; Gaasø Asbjørn Helge Andre; Skjelstad
Camilla
Kopi: Benestad Finn Yngvar
Emne: SV: Avtaler
 
Her er noen flere innspill dere må ta med inn.
 

«Ved eventuell rekruttering av nye ansatte vil det være viktig å kunne tilby store nok
stillinger.»

Kan en bibliotekar bli ansatt på flere bibliotek da? Og hvordan tenkes løsning på dette. Vi som
er en liten skole blir kanskje da tiltenkt en liten stillingsprosent og dette vil få utfordringer i
forhold til plassering av bibliotektimer som vi bruker å spre over flere dager, slik at det tilpasses
timeplanen og fag.

Hvordan tenkes bokbudsjett? En felles pott eller skal det være et budsjett for hvert bibliotek?

 
 
Med vennlig hilsen
 
Maria Husby Gjølgali
 

Fra: Gjølgali Maria 
Sendt: onsdag 25. april 2018 12:27
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Til: Bragstad Laila <Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>; Gilde Olav
<Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>; Langsæter Tor <Tor.Langsaeter@indrefosen.kommune.no>;
Fredheim Roger <Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>; Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>; Skjelstad Camilla
<Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: SV: Avtaler
 
Hei!
Er i utgangspunktet litt skeptisk på å flytte skolebibliotekressursen bort fra skolen og det handler
om det som står i saksfremlegget at enn skal miste kontroll og ikke få en hånd på rattet.
 
Dette punktet er også et punkt som jeg synes er litt diffust.

Når det gjelder lærebøkene er det skolene som må ha kontroll på dette, men det er mulig med
en løsning der skolen kjøper tjenester fra folkebiblioteket for å ivareta skolebøkene. På
samme måte er kjøp av tjenester for å ivareta skolebiblioteket et alternativ for dagens ordning.

Hva betyr det? Og de ressurser som vi bruker på skolebibliotek nå, hva tenkes med de
ressursene?
 
Ser at det er noen fordeler med å flytte det over til en sektor og da spesielt på
personaloppfølginga somkan bli mer helhetlig.
 
 
Med vennlig hilsen
 
Maria Husby Gjølgali
 
 
 

Fra: Bragstad Laila 
Sendt: tirsdag 24. april 2018 22:17
Til: Gilde Olav <Olav.Gilde@indrefosen.kommune.no>; Gjølgali Maria
<Maria.Gjolgali@indrefosen.kommune.no>; Langsæter Tor
<Tor.Langsaeter@indrefosen.kommune.no>; Fredheim Roger
<Roger.Fredheim@indrefosen.kommune.no>; Gaasø Asbjørn Helge Andre
<Asbjorn.Gaaso@indrefosen.kommune.no>; Skjelstad Camilla
<Camilla.Skjelstad@indrefosen.kommune.no>
Kopi: Benestad Finn Yngvar <Finn.Yngvar.Benestad@indrefosen.kommune.no>
Emne: VS: Avtaler
 
Hei alle sammen.
Kan dere lese igjennom det vedlagte saksframlegget som Kine har skrevet. Dette er et resultat av et
vedtak som ble fattet i forrige kulturutvalgsmøte.
Jeg ønsker å få innspill fra dere på dette før vi sender det ut som sak til neste møte i kulturutvalget
9/5‐18.
 
Jeg skal ha møte med Kine i morgen ettermiddag, og da skal vi diskutere dette videre. Håper å høre
fra dere til da, selv om det er kort frist.
 
Kine bad meg forresten si at vedlegget her ble skrevet etter kl. 21 i kveld, og det kan ordlyden bære
preg av J
 
Mvh
Laila
 
 

Fra: Kimo Kine Larsen 
Sendt: tirsdag 24. april 2018 21:35
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Til: Bragstad Laila <Laila.Bragstad@indrefosen.kommune.no>
Emne: Avtaler
 
Hei LailaJ
 
Dette er det jeg klarte nå i kveldJ Ikke se på tittel da det kun er en arbeidstittelJ Se igjennom det så
tar vi en prat i morgen. Tenker også å skrive om litt på samarbeidsavtalen slik at den matcher
saksframlegget. Sender det også så snart jeg har det klartJ
 
Mvh Kine
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Samarbeidsavtale 

 

Kombinasjonsbibliotek 
 

… skole  
 

og 
  

Indre Fosen bibliotek 
 
 
Bruk av biblioteket 

 Biblioteket disponerer lokalet i samsvar med fastsatt arbeidstid for bibliotekar.  
 
Ansvaret til biblioteket 

 Bibliotekaren er ansvarlig for bibliotekfaglig og administrativt arbeide i 
kombinasjonsbiblioteket. 

 Administrativt sorterer bibliotekar under biblioteksjef. Ved sykdom skal biblioteksjef 
skaffe vikar. 

 Bibliotekfaglig sorterer bibliotekar under biblioteksjef. 

 Alt utlån fra kombinasjonsbiblioteket foretas av bibliotekar. 

 Hele biblioteket kan benyttes av lærere og elever etter avtale. 

 Hver bibliotekavdeling har sitt eget bokbudsjett.  
 

Ansvaret til skolen 

 Bibliotekaren skal oppfattes som en integrert del av skolens personale. 

 Hele biblioteket kan benyttes av lærere og elever etter avtale. 

 Utenfor klassenes faste lånetid skal besøk av klasser og større grupper avtales med 
bibliotekar når denne er til stede. 

 Skolens personale skal, i tilfelle lån utenfor betjent tid, benytte en på forhånd fastlagt 
registreringsprosedyre. 

 I tilfelle bruk av biblioteket uten at bibliotekar er til stede skal lærer alltid følge med. 
 
Treffpunkt/samarbeidsforum 

 Skolebibliotekarene ved alle kombinasjonsbibliotekene skal ha minimum 2 møter i 
året med fokus på samarbeidet med skole – vår og høst 

 Skolebibliotekarene og rektor ved den respektive skole (eller annet administrativt 
personale utpekt av skolens ledelse) skal ha minimum 2 årlige møter. 

 
Utgiftsfordeling 

 Biblioteksystemet Mikromarc 3 blir delt 50/50 mellom folkebibliotek og skolen. 

 Eventuelle skolebibliotekbudsjetter overføres til kultur som gir følgende tjenester; 
o Skolebibliotekarressurser som dagens fordeling på alle 

kombinasjonsbibliotekene 
o Hver bibliotekavdeling har sitt eget bokbudsjett  
o Innkjøp av nødvendige materialer og utstyr som f.eks. bokplast, datautstyr etc.  
o BIBBI data 
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o Utgifter vedrørende møter og kurs innenfor bibliotekinteresser 
o Mediene (bøker/DVD/lydbøker m.m) 

 Skolenes innkjøpsordninger for lærebøker opprettholdes som før. Her er det selvsagt 
muligheter for å ta i bruk løsningen til Stadsbygd skole, nemlig å kjøpe denne 
tjenesten fra biblioteket for å ivareta skolebøkene. Skolene kjøper bokplast til sine 
innkjøpte lærebøker og folkebiblioteket til sine. 
 
 

Denne avtalen gjelder som en prøveordning på ett år fra og med 01.01.2018. Avtalen 
evalueres etter endt prøveår. 
 

Indre Fosen xx. xxx 2018  
 
For Indre Fosen bibliotek      For xx skole  
 
 
 
Signe Lindstrøm       xx  
Biblioteksjef         Rektor 
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1 

                 Saksframlegg 
Saksnr Utvalg Møtedato 

16/18 Arealutvalget 08.05.2018 
8/18 Helse- og omsorgsutvalget 15.05.2018 
7/18 Kulturutvalget 09.05.2018 
13/18 Oppvekstutvalget 25.05.2018 
 Kommunestyret 07.06.2018 

 

Saksbehandler: Eva Støbakk 
Arkivsak: 2018/4296 
Dato: 27.04.2018 
 
 

1 Organisering av folkehelsearbeid 

2 Mandat 

Folkehelsearbeid i Indre Fosen kommune 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
 

1. Kommunestyret i Indre Fosen kommune slutter seg til den framlagte modellen 
for organisering av folkehelsearbeidet i kommunen 

2. Mandatene vedtas som framlagt 

 
Saksprotokoll i Arealutvalget - 08.05.2018  

 

Behandling: 
 

Ingen nye forslag.  
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Arealutvalgets forslag til vedtak i kommunestyret: 
 

3. Kommunestyret i Indre Fosen kommune slutter seg til den framlagte modellen for 
organisering av folkehelsearbeidet i kommunen 

4. Mandatene vedtas som framlagt 
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Saksprotokoll i Helse- og omsorgsutvalget - 15.05.2018  

 

Behandling: 

 

Tormod Overland (FRP) kom med følgende forslag til tilleggspunkt: 

Mandatbeskrivelsen innarbeides i dokument kalt folkehelsearbeid i Indre Fosen kommune.  

Avstemming: 

Rådmannens forslag til vedtak, inkludert forslag om tilleggspunkt fra Overland, ble 
enstemmig vedtatt.  

Helse- og omsorgsutvalgets forslag til vedtak i kommunestyret: 

 

1. Kommunestyret i Indre Fosen kommune slutter seg til den framlagte modellen 
for organisering av folkehelsearbeidet i kommunen 

2. Mandatene vedtas som framlagt 
3. Mandatbeskrivelsen innarbeides i dokument kalt folkehelsearbeid i Indre Fosen 

kommune.  
 

 

Saksprotokoll i Kulturutvalget - 09.05.2018  

 

Behandling: 

 
Enstemmig vedtatt. 
 

Oppvekstutvalgets forslag til vedtak i kommunestyret: 
 

1. Kommunestyret i Indre Fosen kommune slutter seg til den framlagte modellen for 
organisering av folkehelsearbeidet i kommunen 

2. Mandatene vedtas som framlagt  

 

 

 

Oppsummering 
 
I folkehelseloven kapittel 2 er kommunens ansvar for folkehelsearbeid beskrevet slik: 
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§4. Kommunens ansvar for folkehelsearbeid 
§5. Oversikt over helsetilstand og påvirkningsfaktorer i kommunen 
§6. Mål og planlegging 
§7. Folkehelsetiltak 
 
https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2011-06-24-29 

Ved å slutte seg til modellen for organisering av folkehelsearbeid i Indre Fosen 
kommune, vil ansvaret kommunen har for folkehelsearbeid bli ivaretatt. For å oppnå 
et systematisk og langsiktig folkehelsearbeid, kreves det god organisering. 

Modellen beskriver folkehelsearbeid i et samfunnsutviklingsperspektiv med 
satsingsområdene i kommuneplanens samfunnsdel, med aktørene kommunen, 
frivilligheten og næringslivet. I kommuneplanens samfunnsdel står det: «Samfunnet 
skal kjennetegnes av bærekraftighet, økt befolkning, folkehelse, miljø og estetikk».  

I modellen er innovasjon- og utviklingsperspektivet visualisert samt det helhetlige 
folkehelsearbeidet med drift, samfunn, forskning-utvikling-innovasjon.  

Modellen inneholder også en handlingsplan, ikke vedlagt, som vil være et godt 
verktøy for å holde oversikt over igangsatte driftstiltak, framtidige, mulige driftstiltak, 
igangsatte prosjekter, politisk vedtatt og framtidige, mulige prosjekter, til enhver tid.  

Tverrfaglig samarbeid er avgjørende for et godt folkehelsearbeid.  
 

Saksutredning 
 
Kommunestyret i tidligere Rissa kommune har i sak 27/14 behandlet den 13.05.2014 
vedtak om helsefremmende og forebyggende arbeid med følgende formål: 
- Rissa kommune skal gjennom tverrfaglig helsefremmende og forebyggende arbeid 
  skape trygge og utviklende oppvekst- og levekårsforhold for innbyggerne. 
- Tidlig innsats skal gi redusert ressursbehov for framtida. 

Hva er folkehelse? 

Folkehelse er befolkningens helsetilstand og kunnskap om hvordan helsen fordeler 
seg i en befolkning. 
Folkehelsearbeid handler om tiltak som kan gjøre det lettere for folk å utvikle og 
opprettholde gode helsevaner. Folkehelsearbeid er altså samfunnets samlede 
innsats for å opprettholde, bedre og fremme befolkningens helse. 

I forbindelse med kommunesammenslåingen per 1.1.2018, ble det satt ned ei 
tverrfaglig arbeidsgruppe som skulle utarbeide forslag til ny modell for 
folkehelsearbeid. Gruppa bestod av oppvekstsjef, enhetsleder skole, helse- og 
omsorgssjef, virksomhetsleder helsestasjon/jordmor, representant psykisk helse,  
kommuneoverlege og folkehelsekoordinator. 

Arbeidsgruppa har sørget for bred involvering underveis i arbeidet. 
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Det ble utarbeidet mandat for strategigruppa som er rådmannens ledergruppe 
m/kommuneoverlege og folkehelsekoordinator, og for team barn og unge og team 
voksne. 

Mandatet for strategigruppa  
 

1. Sørge for at kommunen har et helhetlig og utviklingsrettet perspektiv på 
folkehelsearbeidet. 

2. Sørge for at folkehelseperspektivet innarbeides i aktuelle saksdokumenter, og 
kommunens strategiske plan- og styringsdokumenter. 

3. Prioritere prosjekter, satsingsområder og tiltak, inkludert målrettet 
kompetanseutvikling.        

4. Bidra til at prioriterte prosjekter, satsningsområder og tiltak gis 
nødvendig økonomisk handlingsrom. 

5. Bidra til at informasjon om kommunens folkehelsearbeid forstås av alle ansatte, 
og sørge for at den når ut til innbyggerne i kommunen. 

6. Sørge for at arbeidet i de to teamene og samarbeidet mellom teamene fungerer 
bra. 

7. Samarbeide med eksterne ressurser og trekke inn personer ved behov. 
 
 

Mandatet for team barn og unge og team voksne 
 

1. Utarbeide forslag til tiltak/prosjekt basert på strategigruppas føringer/bestillinger. 
2. Foreslå satsingsområder og tiltak til strategigruppa fra teamet selv eller fra 

arbeidsgrupper og innbyggere generelt.  
3. Følge med på trender i den aldersgruppa teamet har ansvar for. 
4. Etablere arbeidsgrupper for å jobbe med prioriterte tiltak/prosjekt. 
5. Samarbeide med eksterne ressurser og trekke inn personer ved behov. 
6. Sørge for gjensidig informasjon og samarbeid teamene imellom.  

 
 

90



Folkehelsearbeid i Indre Fosen kommune

27.04. 2018

91



Modell for folkehelsearbeid

i et samfunnsutviklingsperspektiv

Befolkningsfakta og vekst

Tjenester i kommunal organisasjon

Regional tilhørighet og interkommunalt samarbeid

Sikkerhet og beredskap

Verdiskaping, næringsutvikling og landbruk

Samferdsel og offentlig transport

Botilbud i sentrum, bygder og grender

Stedsutvikling og kulturell bevaring

Fritid for barn, unge, voksne og eldre innbyggere

Natur, landskap og miljø

Næringsliv
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Modell for folkehelsearbeid

i et innovasjon- og 

utviklingsperspektiv

Kunnskap og forskning

Forskning

Kommune

Næringsliv

Frivillighet
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Folkehelsearbeid i Indre Fosen kommune 

Mandat 

 

Mandatet for strategigruppa (rådmannens ledergruppe m/kommuneoverlege og 
folkehelsekoordinator) 
 

1. Sørge for at kommunen har et helhetlig og utviklingsrettet perspektiv på 
folkehelsearbeidet. 

2. Sørge for at folkehelseperspektivet innarbeides i aktuelle saksdokumenter, og 
kommunens strategiske plan- og styringsdokumenter. 

3. Prioritere prosjekter, satsingsområder og tiltak, inkludert målrettet 
kompetanseutvikling.        

4. Bidra til at prioriterte prosjekter, satsningsområder og tiltak gis 
nødvendig økonomisk handlingsrom. 

5. Bidra til at informasjon om kommunens folkehelsearbeid forstås av alle ansatte, 
og sørge for at den når ut til innbyggerne i kommunen. 

6. Sørge for at arbeidet i de to teamene og samarbeidet mellom teamene fungerer 
bra. 

7. Samarbeide med eksterne ressurser og trekke inn personer ved behov. 
 
 

Mandatet for team barn og unge og team voksne 
 

1. Utarbeide forslag til tiltak/prosjekt basert på strategigruppas føringer/bestillinger. 
2. Foreslå satsingsområder og tiltak til strategigruppa fra teamet selv eller fra 

arbeidsgrupper og innbyggere generelt.  
3. Følge med på trender i den aldersgruppa teamet har ansvar for. 
4. Etablere arbeidsgrupper for å jobbe med prioriterte tiltak/prosjekt. 
5. Samarbeide med eksterne ressurser og trekke inn personer ved behov. 
6. Sørge for gjensidig informasjon og samarbeid teamene imellom.  
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